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Tromsø bør si nei til åpne oppdrettsanlegg
Nordlys, page 24 – 21. nov.
Av: Therese Svenning
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«Tromsøvedtaket» om 
å fremme utslippsfrie 
oppdrettsanle� ble 
heftig debattert både 
i Tromsø og resten av 
landsdelen. Dette var et 
av de få forsøkene fra 
kommuner om å stille 
krav om lukka anle� 
gjennom å ta i bruk 
tilgjengelige kommunale 
styringsmuligheter.

KYSTSONEPLANEN

Therese Svenning
Styreleder Naturvernforbundet i 
Tromsø og omegn, Tromsø

AkvAkulturloven sier i 
klartekst at tillatelse til akva-
kultur ikke kan gis i strid med 
vedtatte arealplaner etter plan 
– og bygningsloven (akvakul-
turloven § 15 jf. § 6). Kommu-
neloven gir anvisning på at 
kommunen kan ta avgjørelser 
på eget initiativ og ansvar, og at 
begrensninger i det kommu-
nale selvstyret må ha hjemmel 
i lov (kommuneloven § 2-1). 

PlAn- og bygningsloven 
fremmer en kommunal plikt 
om at det skal utarbeides 
arealformål i reguleringsplanen 
som i nødvendig utstrekning 
gjelder bruk og vern av sjø og 
vassdrag, med tilhørende 
strandsone herunder områder 
for akvakultur (plan- og 
bygningsloven § 12-5 punkt 6).

nAturvernforbundet i 

Tromsø og omegn har vært i 
samarbeid med bl.a. Arbeider-
partiet i Tromsø om et faglig 
seminar 22. februar 2019 hvor 
professor Peter Ørebech 
gjennomgikk hvordan man kan 
fremme slike krav om lukka 
anlegg i forbindelse med 
kystsoneplanen. Her var også 
administrasjonen invitert, og 
det ble tilbudt mulighet for 
oppfølging dersom det var 
interesse for å fremme slike 
krav. Slik gikk det ikke. 
Arbeiderpartiet snudde, og 
�ertallet for utslippskrav 
forsvant. Kommunens sty-

Tromsø bør si nei til 
åpne oppdrettsanlegg

OPPDRETTSDEBATT: Ståle P. Fremnesvik stiller spørsmål til professor Ingun Myklebust om hvorfor hun og professor Peter Ørebech har kommet 
til motsatt konklusjon. Rødbanken, Tromsø 30. august. FOTO: LARS KuFAAS

ringsmulighet ble en byrde. 
Flertallet i kommunen sluttet 
seg til påstanden om at det var 
umulig å stille utslippskrav 
uten at man tilbakeviste de 
muligheter Peter Ørebech 
fremmet.

i løPet av høringsprosessen 
om kystsoneplanen ble det 
gjentatt at kommunen ikke 
kunne stille krav om håndte-
ring av utslipp fra anleggene, 
allikevel ble det lagt til rette for 
lukka eller semilukka anlegg på 
enkelte lokaliteter. Det ble sagt 
noe sånt som at dette var fordi 
næringen selv hadde sagt at her 
var det greit. Det har vært litt 
vanskelig å få tak på hva det var 
som var grunnlaget for at 
kommunen ikke trodde det var 
mulig med en alternativ 
innstilling hvor man kan kun 
tillot lukka anlegg.

På et seminar om oppdrett 

arrangert av FNF (Forum for 
Natur og Friluftsliv) ble vi litt 
klokere på hva som kan ha vært 
grunnlaget for argumentasjo-
nen. Her holdt professor Ingun 
Myklebust foredrag 
hvor hun fremmet at 
kommunen neppe 
kan legge til rette for 
akvakultur-lokalite-
ter med krav til 
håndtering av utslipp. 

Slik vi forstår 
Myklebust fremmes 
det at regulering av 
anleggenes utforming og 
teknologi er statens enekompe-
tanse. En tenker seg at når både 
kommune og stat kan bestem-
me så kan ikke kommunen 
stille strengere krav enn det 
staten gjør. 

Myklebust argumenterte i 
foredraget for at legalitetsprin-
sippet kommer til anvendelse. 
Legalitetsprinsippet krever at 
inngrep overfor borgerne må 

ha hjemmel i lov. Hun mener at 
legalitetsprinsippet også 
kommer til anvendelse i dette 
kompetansespørsmålet 
mellom kommune og stat. 

Vi forstår det slik at hun 
mener at styringsmuligheten 
ikke er klart nok de�nert og at 
utslippskrav ikke var påtenkt 
på den tiden da plan – og 
bygningsloven ble vedtatt. 

På spørsmål fra salen ved 
Ståle P. Fremnesvik kom det 
frem at Myklebust ikke hadde 
behandlet tolkningen til 
professor Peter Ørebech.

nAturvernforbundet i 

Tromsø og omegn ga hørings-
innspill tidlig i prosessen om at 
en god demokratisk behand-
ling ville kreve at det ble 
fremlagt et alternativt forslag 
hvor man kunne si nei til åpne 
anlegg, men heller legge til 
rette for lokasjoner til lukka 
anlegg i sjø. Forsøkene på å inn-
skrenke kommunens styrings-
mulighet burde blitt imøtegått.

Tilbakemeldingene vi har 
fått etter foredraget til Mykle-
bust er at kommunen vil ha 
gode sjanser dersom spørsmå-
let prøves rettslig. Det er også 
tvilsomt at forvaltingen under 
ny regjering ville imøtegått 
lokaldemokratiets vedtak på 
samme måte som under 
forrige regjering. Når det nå 
ikke �nnes alternativer, bør 
det stemmes mot alle forslag 
til nye oppdrettslokaliteter.

" 
Når det nå ikke finnes 
alternativer, bør det stem-
mes mot alle forslag til 

nye oppdrettslokaliteter.

«Tromsøvedtaket»
om å fremme ut-
slippsfrie oppdretts-
anlegg ble heftig de-
battert både i Tromsø
og resten av lands-
delen. Dette var et
av de få forsøkene
fra kommuner om å
stille krav om lukka
anlegg gjennom å ta
i bruk tilgjengelige
kommunale styrings-
muligheter.

AKVAKULTURLOVEN SIER i klartekst at tilla-
telse til akvakultur ikke kan gis i strid med vedtatte
arealplaner etter plan – og bygningsloven (akvakul-
turloven § 15 jf. § 6). Kommuneloven gir anvisning
på at kommunen kan ta avgjørelser på eget initia-
tiv og ansvar, og at begrensninger i det kommuna-
le selvstyret må ha hjemmel i lov (kommuneloven
§ 2 – 1)

PLAN- OG bygningsloven fremmer en kom-
munal plikt om at det skal utarbeides arealformål
i reguleringsplanen som i nødvendig utstrekning
gjelder bruk og vern av sjø og vassdrag, med tilhø-
rende strandsone herunder områder for akvakultur
(plan- og bygningsloven § 12 – 5 punkt 6)

NATURVERNFORBUNDET I
Tromsø og omegn har vært i samarbeid med

bl.a. Arbeiderpartiet i Tromsø om et faglig seminar
22. februar 2019 hvor professor Peter Ørebech
gjennomgikk hvordan man kan fremme slike krav
om lukka anlegg i forbindelse med kystsonepla-
nen. Her var også administrasjonen invitert, og
det ble tilbudt mulighet for oppfølging dersom det
var interesse for å fremme slike krav. Slik gikk det
ikke.

Arbeiderpartiet snudde, og flertallet for ut-
slippskrav forsvant. Kommunens styringsmulighet
ble en byrde. Flertallet i kommunen sluttet seg til
påstanden om at det var umulig å stille utslipps-
krav uten at man tilbakeviste de muligheter Peter
Ørebech fremmet.

I LØPET av høringsprosessen om kystsone-
planen ble det gjentatt at kommunen ikke kunne
stille krav om håndtering av utslipp fra anleggene,
allikevel ble det lagt til rette for lukka eller semiluk-
ka anlegg på enkelte lokaliteter. Det ble sagt noe
sånt som at dette var fordi næringen selv hadde
sagt at her var det greit. Det har vært litt vanskelig
å få tak på hva det var som var grunnlaget for
at kommunen ikke trodde det var mulig med en
alternativ innstilling hvor man kan kun tillot lukka
anlegg.

PÅ ET seminar om oppdrett arrangert av FNF
(Forum for Natur og Friluftsliv) ble vi litt klokere på
hva som kan ha vært grunnlaget for argumentasjo-
nen. Her holdt professor Ingun Myklebust foredrag
hvor hun fremmet at kommunen neppe kan leg-
ge til rette for akvakultur-lokaliteter med krav til
håndtering av utslipp.

Slik vi forstår Myklebust fremmes det at regule-
ring av anleggenes utforming og teknologi er sta-
tens enekompetanse. En tenker seg at når både
kommune og stat kan bestemme så kan ikke kom-
munen stille strengere krav enn det staten gjør.

Myklebust argumenterte i foredraget for at le-
galitetsprinsippet kommer til anvendelse. Legali-
tetsprinsippet krever at inngrep overfor borgerne
må ha hjemmel i lov. Hun mener at legalitetsprin-
sippet også kommer til anvendelse i dette kompe-
tansespørsmålet mellom kommune og stat.

Vi forstår det slik at hun mener at styringsmu-
ligheten ikke er klart nok definert og at utslipps-
krav ikke var påtenkt på den tiden da plan – og
bygningsloven ble vedtatt.

På spørsmål fra salen ved Ståle P. Fremnesvik
kom det frem at Myklebust ikke hadde behandlet
tolkningen til professor Peter Ørebech.

NATURVERNFORBUNDET I
Tromsø og omegn ga høringsinnspill tidlig i

prosessen om at en god demokratisk behandling
ville kreve at det ble fremlagt et alternativt forslag
hvor man kunne si nei til åpne anlegg, men heller
legge til rette for lokasjoner til lukka anlegg i sjø.
Forsøkene på å innskrenke kommunens styrings-
mulighet burde blitt imøtegått.

Tilbakemeldingene vi har fått etter foredraget
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til Myklebust er at kommunen vil ha gode sjanser
dersom spørsmålet prøves rettslig. Det er også tvil-
somt at forvaltingen under ny regjering ville imøte-
gått lokaldemokratiets vedtak på samme måte
som under forrige regjering. Når det nå ikke finnes

alternativer, bør det stemmes mot alle forslag til
nye oppdrettslokaliteter.

“Når det nå ikke finnes alternativer, bør det
stemmes mot alle forslag til

nye oppdrettslokaliteter.

Miljønettverk klager på vedtak om økte utslipp på flyplassen
Harstad Tidende – Forsiden – 14. nov. 15:42
Av: Odd Leif Andreassen

Forum for natur og friluftsliv Nordland har
klaget på endret utslippstillatelse ved Har-
stad/Narvik lufthavn Evenes.

De har klaget på Statsforvalterens vedtak om
å godkjenne bruk av glykol til avising av flyene.
Statsforvalteren har behandlet klaget og gir ikke
miljønettverket medhold. Saken går nå til Miljødi-
rektoratet for endelig avgjørelse.

Bakgrunnen for klagen er at Statsforvalteren
har gitt flyplassen tillatelse til å bruke glykol til avis-
ning av fly og formiat til avisning av rullebanen.
Tømming av glykolholdig snø bed kai i Liavika,
Ofotfjorden er gitt på vilkår.

Pålegges
Forumet for natur og friluftsliv Nordland mener

tillatelsen åpner for betydelig økt miljøskaderisiko
i viktige naturområder der den samlede belast-
ningen er stor. De mener samtidig at Avinor må
bekoste løsninger for å hindre utslipp. De skri-
ver videre at offentlige virksomheter burde kunne
pålegges å hindre kjemikalieavrenning til naturre-

servater.
Ligger an til passasjerrekord på Evenes: – Et

godt tegn for hele regionen
Statsforvalteren skriver i sin tilsvar til klagen

at det er verdifulle og sårbare naturverdier rundt
flyplassområdet, som vi har lagt stor vekt på å
beskytte i behandlingen av saken. De påpeker
også at siden det er en viss usikkerhet knyttet
til den faktiske virkningen, og usikkerheter rundt
nødvendige mengder av avisingskjemikalier er det
derfor satt vilkår om utvidede overvåkingstiltak i
utslippstillatelsen.

Bruk av sand
Statsforvalteren er enig med forumet i at avbø-

tende tiltak er nødvendig, og det er også dette ut-
slippstillatelsen omhandler. Det er på bakgrunn av
dette at det blant annet er satt krav om mekaniske
tiltak og bruk av sand fremfor bruk av kjemikalier
på de områdene der kjemikaliebruk ikke er helt
nødvendig av sikkerhetsmessige hensyn.

Forumet er et nettverk av 14 natur– og frilufts-
organisasjoner med 22.000 medlemmer.

Andre kildereferanser
Harstad Tidende, page 4 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 16. nov. – 01:10
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Ble tildelt årets ildsjelpris
Folkebladet, page 15 – 05. nov.
Av: Ida Larsen

LØRDAG 5. NOVEMBER 2022   15| sport  |

Molde greide ikke å ta det ene 
poenget som ville gi avansement 
i conferenceligaen og er ute etter 
0-4-tap for Gent.
Molde hadde annenplassen i gruppen 
bak Djurgården foran kampen, men 
med seieren tok Gent og Jens Petter 
Hauge seg forbi. Etter kampen var ikke 

Molde-trener Erling Moe nådig med 
eget lags prestasjon.

– I dag møter vi ikke opp. Vi blir rund-
spilt, enkelt og greit. Jeg har ikke trengt 
å si det mange ganger denne sesongen, 
men i dag var det altfor dårlig. Vi skaper 
absolutt ingenting, sa han til Viaplay.

Molde, som allerede er kronet til mes-
ter i Eliteserien, får dermed ikke spille i 
Europa til våren.

Det anddre norske laget, Bodø/Glimt, 
hadde allerede røket ut av europaligaen 
før møtet med PSV Eindhoven på hjem-
mebane, men tok seg til utslagsrundene i 
conferenceligaen tross 1-2-tap.

Det var takket være at Arsenal slo Ole 
Selnæs og FC Zürich 1-0. Sistnevnte kunne 
med seier gå forbi Glimt på tabellen, men 
med tapet i London endte de sist og får 
ikke mer Europa-spill denne sesongen.

I �or tok Bodø/Glimt seg til kvart�nale 
i conferenceligaen etter blant annet å ha 
slått Roma 6-1 i gruppespillet. Til slutt 
var det nettopp Roma som sendte de 
gulkledde ut. I år får de sjansen på ny. 
De skal imidlertid først ut i et omspill 
mot en gruppetoer om plass i åttedels�-
nalen etter nyttår. 

 (©NTB)

Ute med stortap: – Vi blir rundtspilt

Det var to Sørreisaværin-
ger som stakk av med Fri-
luftslivets ildsjelpris for 
Troms for 2022.
Det er åttende gang prisen de-
les ut, og tradisjon tro skjedde 
det hele på Troms og Finnmark 
fylkeskommune sin årlige Fri-
luftslivsamling i Tromsø, tors-
dag 3. november. I år gikk 
prisen til Arvid Johansen og Jon 
Helge Vaeng fra Sørreisa O-lag.

Ser verdien av samarbeid
Juryen, bestående av Forum 
for natur og friluftsliv Troms, 
Ishavskysten friluftsråd, Midt-
Troms friluftsråd, Nord-Troms 
Friluftsråd og Midtre- Håloga-
land friluftsråd, trakk fram det 
tiår lange engasjementet til de 
to har for O-laget.

– Årets vinnere har lagt ned 
den nødvendige innsats med 
vedlikehold av utstyr, tilrette-
legging, søknadsskriving,  
rapportering, styreverv, repre-

sentasjon i ulike råd og utvalg, 
og det å bygge et godt miljø for 
aktivitetene — sånn at mange 
vil bli med og føle seg velkom-
men. Verdien av samskaping og 
lagbygging, å være en å regne 
med og inkludering av andre 
over tid har, årets vinner ut-
merket seg med, heter det i ju-
ryens begrunnelse.

Saken fortsetter etter video-
en.

Juryen er også spesielt impo-
nert over at ildsjelprisen i år 
går til noen som har sett verdi-
en av samarbeid med andre for 
å kunne styrke o�entlige sats-
ninger — som Læring i friluft og 
strandrydding.

– Årets vinnere har også vist 
at man som liten aktør, fra en 
liten kommune, fortsatt kan 
bety noe i den store sammen-
hengen, skriver juryen, og trek-
ker fram at O-laget blant annet 
har deltatt på den nasjonale 
satsningen i Frivillighetens år, 
#sammenpåtur, de har spilt inn 
en �lm som ble sendt på nasjo-

nal TV,  og de har samarbeidet 
med lag i nabokommuner og 
friluftsråd om et tilbud som gle-
der mange.

Nyutviklinger
Også vinnernes bidrag til nyut-
viklinger, som det å orientere 
om natta, SkiO, historiske ruter 
og ulike kurs, ble trekt frem.

– Det å legge tilrette for at 
noe som ble sett på som en 
idrett for de få, også kan være 
turorientering for de mange — 
93 personer i år, på ulike nivå-
er. Årets vinner har tatt det å 
inkludere på alvor, og har invi-
tert med de som kommer til 
vårt land på �ukt, og som tren-
ger et miljø å komme til. 

Ildsjelene ble beskrevet som 
en svært viktig drivkraft for at 
laget har kunne bidra til høy 
aktivitet i over 50 år. Johansen 
har en fartstid i o-lagets styre 
på hele 32 år,  i tillegg til at han 
har vært pådriver i nyvinnin-
gen «Stolpejakten» som hadde 
328 deltakere i år. Vaeng har 

vært styreleder i fem år, og ju-
ryen trekker i sin begrunnelse 
frem hans mål om at oriente-
ringsgleden er for alle.

– Aldri kjentes som tungt arbeid
Vaeng hadde ikke mulighet til 
å delta på samlingen, men Jo-
hansen var til stede i den tro 
at han skulle fortelle om la-
gets innsats med historiske 
poster. Han ble derfor svært 
overrasket, rørt og glad for at 
han og makkeren �kk prisen.

– Jeg er veldig takknemlig 
og overrasket over at jeg og 
Jon Helge får denne prisen. 
Det føles ganske stort. Samti-
dig har det aldri kjentes som 
noe tungt arbeid å bidra til 
friluftslivet og o-laget — det er 
så givende, så mange bra folk 
og artig at det går av seg selv, 
sa Johansen etter å ha mottatt 
prisen på vegne av dem beg-
ge.

Vinnerne �kk 10.000 kro-
ner til videre aktivitet, samt et 
turskilt. 

FRILUFTSLIVETS 
ILDSJELPRIS

Prisen deles ut for 
langvarig og glødende 
engasjement samt 
mangfoldig frivillig 
innsats for friluftslivet i 
sitt lokalmiljø. Tanken bak 
prisen er både å verd-
sette den jobben som har 
vært gjort, men også å 
være en inspirasjon til 
videre innsats for 
friluftslivet. 

Støttes av Sparebanken 
Nord-Norges «Samfunns-
løfte» og Troms og 
Finnmark Fylkeskom-
mune.

Kilde: Forum for natur og 
friluftsliv.

Ble tildelt årets ildsjelpris

ILDSJELER: Torsdag mottok Arvid Johansen og Jon Helge Vaeng Friluftslivets ildsjelpris for sin innsats i Sørreisa O-lag.  
 Begge foto: Privat

IDA LARSEN
932 46 525
ida.larsen@ 
folkebladet.no

Det var to Sørreisa-
væringer som stakk
av med Friluftslivets
ildsjelpris for Troms
for 2022.

Det er åttende
gang prisen deles
ut, og tradisjon tro
skjedde det hele på
Troms og Finnmark fyl-
keskommune sin årli-
ge Friluftslivsamling i
Tromsø, torsdag 3. november. I år gikk prisen til
Arvid Johansen og Jon Helge Vaeng fra Sørreisa
O-lag.

Ser verdien av samarbeid
Juryen, bestående av Forum for natur og fri-

luftsliv Troms, Ishavskysten friluftsråd, Midt-Troms
friluftsråd, Nord-Troms Friluftsråd og Midtre- Hålo-
galand friluftsråd, trakk fram det tiår lange enga-
sjementet til de to har for O-laget.

– Årets vinnere har lagt ned den nødvendige
innsats med vedlikehold av utstyr, tilrettelegging,
søknadsskriving, rapportering, styreverv, repre-
sentasjon i ulike råd og utvalg, og det å bygge et
godt miljø for aktivitetene – sånn at mange vil bli
med og føle seg velkommen. Verdien av samska-
ping og lagbygging, å være en å regne med og
inkludering av andre over tid har, årets vinner ut-
merket seg med, heter det i juryens begrunnelse.

Saken fortsetter etter videoen.
Juryen er også spesielt imponert over at ild-

sjelprisen i år går til noen som har sett verdien av
samarbeid med andre for å kunne styrke offentlige
satsninger – som Læring i friluft og strandrydding.

– Årets vinnere har også vist at man som li-
ten aktør, fra en liten kommune, fortsatt kan bety
noe i den store sammenhengen, skriver juryen,
og trekker fram at O-laget blant annet har deltatt
på den nasjonale satsningen i Frivillighetens år,
#sammenpåtur, de har spilt inn en film som ble
sendt på nasjonal TV, og de har samarbeidet med
lag i nabokommuner og friluftsråd om et tilbud
som gleder mange.

Nyutviklinger
Også vinnernes bidrag til nyutviklinger, som

det å orientere om natta, SkiO, historiske ruter og
ulike kurs, ble trekt frem.

– Det å legge tilrette for at noe som ble sett
på som en idrett for de få, også kan være turori-
entering for de mange – 93 personer i år, på ulike
nivåer. Årets vinner har tatt det å inkludere på al-
vor, og har invitert med de som kommer til vårt
land på flukt, og som trenger et miljø å komme til.

Ildsjelene ble beskrevet som en svært viktig
drivkraft for at laget har kunne bidra til høy aktivitet
i over 50 år. Johansen har en fartstid i o-lagets
styre på hele 32 år, i tillegg til at han har vært
pådriver i nyvinningen «Stolpejakten» som hadde
328 deltakere i år. Vaeng har vært styreleder i fem
år, og juryen trekker i sin begrunnelse frem hans
mål om at orienteringsgleden er for alle.

– Aldri kjentes som tungt arbeid
Vaeng hadde ikke mulighet til å delta på sam-

lingen, men Johansen var til stede i den tro at han
skulle fortelle om lagets innsats med historiske
poster. Han ble derfor svært overrasket, rørt og
glad for at han og makkeren fikk prisen.

– Jeg er veldig takknemlig og overrasket over
at jeg og Jon Helge får denne prisen. Det føles
ganske stort. Samtidig har det aldri kjentes som
noe tungt arbeid å bidra til friluftslivet og o-laget –
det er så givende, så mange bra folk og artig at
det går av seg selv, sa Johansen etter å ha mottatt
prisen på vegne av dem begge.

Vinnerne fikk 10.000 kroner til videre aktivitet,
samt et turskilt.

Prisen deles ut for langvarig og glødende en-
gasjement samt mangfoldig frivillig innsats for fri-
luftslivet i sitt lokalmiljø. Tanken bak prisen er både
å verdsette den jobben som har vært gjort, men
også å være en inspirasjon til videre innsats for
friluftslivet.

Støttes av Sparebanken Nord-Norges «Sam-
funnsløfte» og Troms og Finnmark Fylkeskommu-
ne.

Kilde: Forum for natur og friluftsliv.
FRILUFTSLIVETS ILDSJELPRIS
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Trodde han skulle fortelle om o-lagets historiske poster —
ble tildelt årets ildsjelpris
Stavanger Aftenblad – Forside – 03. nov. 19:38

Les hele artikkelen på Stavanger Aftenblad – Forside

Andre kildereferanser
Sunnmørsposten . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 03. nov. – 20:46
fvn.no . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 03. nov. – 20:40
Folkebladet . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 03. nov. – 20:39

Friluftslivet skal på samling
Radio Nordkapp – Pressemelding – 29. okt. 09:01
Av: Bjørn Magne Solvik

Samling i Tromsø første uken i november. Lo-
kal Samling i Tromsø for kommuner, frivillige
organisasjoner, natur- og friluftslivsforvaltere,
og andre som er interesserte i å tilrettelegge
for friluftslivet i fylket.

Det er Troms og Finnmark fylkeskommune,
friluftsrådene, og Forum for natur og friluftsliv i

Troms og Finnmark som har invitert til samlingen
torsdag 3. november.

Ett av punktene på programmet er gruppear-
beid der deltakerne skal drøfte hvordan kulturmiljø
og kulturminner i enda større grad kan inkluderes
for å berike friluftslivsopplevelsen, samt hvordan.

Det var på forhånd satt påmeldingsfrist til sam-
lingen, en frist som gikk ut 24. oktober.

Velkommen til friluftssamling i Troms og Finnmark
Karlsøy kommune – Forsiden – 11. okt. 09:59
Av: Stine Rakkenes

Troms og Finnmark fylkeskommune inviterer
i samarbeid med friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms og Finnmark til sam-
ling for kommuner, frivillige organisasjoner,
forvaltere og andre tilretteleggere for friluftsliv
i fylket. Samlingen avholdes i fylkestingssalen
i Tromsø og digitalt via Teams.

Årets hovedtema er: « Friluftsliv og kulturmiljø
»

Troms og Finnmark fylkeskommune inviterer i
samarbeid med friluftsrådene og Forum for natur
og friluftsliv i Troms og Finnmark til samling for
kommuner, frivillige organisasjoner, forvaltere og
andre tilretteleggere for friluftsliv i fylket. Samlin-

gen avholdes i fylkestingssalen i Tromsø og digitalt
via Teams.

Se program
Påmelding gjøres innen 24. oktober via denne

lenken: https://forms.office.com/r/93JpQuMeN8
Husk å spesifiser om du skal delta fysisk i Fyl-

keshuset i Tromsø eller digitalt via Teams, samt
om du ønsker middag. Ved påmelding til digital
deltakelse vil en Teams-invitasjon bli sendt ut i
etterkant av påmeldingen. Da friluftslivssamlingen
også fungerer som en sosial møteplass, oppford-
rer vi flest mulig til fysisk deltakelse.

Friluftslivets ildsjelpris 2022 for Troms og for
Finnmark deles ut på samlingen.

Velkommen!
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Friluftslivssamling
Lavangen kommune – Startsiden – 05. okt. 16:46

Troms og Finnmark
fykeskommune m/
flere inviterer til
friluftslivsamling
03.11.22 – fysisk i
Tromsø eller digi-
talt.

Velkommen til
friluftslivssamling i
Troms og Finnmark –
3. november 2022, kl.
10:30 – 15:45!

Troms og Finn-
mark fylkeskommune
inviterer i samarbeid med friluftsrådene og Forum
for natur og friluftsliv i Troms og Finnmark til sam-
ling for kommuner, frivillige organisasjoner, forval-

tere og andre tilretteleggere for friluftsliv i fylket.
Samlingen avholdes i fylkestingssalen i Tromsø
og digitalt via Teams.

Årets hovedtema er: «Friluftsliv og kulturmil-
jø»

Se program her.
Påmelding gjøres innen 24. oktober via denne

lenken: https://forms.office.com/r/93JpQuMeN8
Husk å spesifiser om du skal delta fysisk i Fyl-

keshuset i Tromsø eller digitalt via Teams, samt
om du ønsker middag. Ved påmelding til digital
deltakelse vil en Teams-invitasjon bli sendt ut i
etterkant av påmeldingen. Da friluftslivssamlingen
også fungerer som en sosial møteplass, oppford-
rer vi flest mulig til fysisk deltakelse.

Friluftslivets ildsjelpris 2022 for Troms og for
Finnmark deles ut på samlingen.

Målet vårt er å bli stadig bedre
Nordlys, page 25 – 17. sep. 2022
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Krav til lengde: 5000- 5200 tegn inkludert  

mellomrom. Le� ved portrettfoto.

Kronikkansvarlig:  

Guttorm Pedersen, Telefon 959 62 382,

Guttorm.pedersen@nordlys.no

signert: Innle� skal normalt 

være signert med fullt navn. 

Navn og adresse må alltid  

oppgis til redaksjonen.  

Skriv kort. Det øker sjansen  

for å komme på trykk.  

Maksimal lengde er 4.000 tegn.

E-post: leser@nordlys.no

forkorting:  

Vi forbeholder oss retten til å 

forkorte og redigere innle�.

digital publisering:  

Alle innle� kan bli publisert 

digitalt på nett.

Honorar

Innle� honoreres normalt ikke.

lEsErbrEv
Følg Nordnorsk  
debatt på nett!
Nordnorsk debatt har også egne nettsider, der du 
kan le�e inn egne innle� og ytringer. Registrer deg 
på nordnorskdebatt.no og delta i debatten!!

oPPdrETT
Stig Nilsen
Myndighetskontakt, Lerøy seafood 
Group

KOMMENTAR TIL innlegg fra 
Ståle Fremnesvik i avisa Nord-
lys den 12 september.

LERØY HAR i en årrekke jobbet 
målrettet for å redusere bruk av 
medikamenter i behandlingen 
mot lakselus. Vi er ikke i mål, 
men mener vi er på rett vei.

FORUM FOR Natur og Frilufts-
liv (FNF) arrangerte et fagsemi-
nar i Rødbanken tidligere den-
ne måneden. Seminaret gir et-
ter mitt syn grunnlag for opti-
misme enten man er for eller 
imot matproduksjon i sjø gjen-
nom ulike former for akvakul-
tur. Fagressurser og forskere 
innen �ere fagfelt fremviste 
både innsikt og forståelse for 
utfordringer knyttet til miljø og 
forvaltning. Vi er alle enige i at 

vi trenger mer kunnskap gjen-
nom forskning både når det 
gjelder ville bestander, be-
standsutvikling, miljøaspekter 
og reguleringsmekanismer for 
å sikre at matproduksjon i sjø 
gjennom akvakultur kan vokse 
på en sunn og bærekraftig måte

JEG VAR så heldig at jeg var in-
vitert til å delta i en debatt på 
seminaret. Der uttalte jeg «at 
mekaniske metoder i stor grad 
hadde erstattet medikamentel-
le metoder» og at medikamen-
telle metoder langt på veg var 
�ernet. Denne uttalelsen er be-
grunnet i at mer enn 90% av 
den �sken som Lerøy behand-
let i 2021 ble behandlet med 
mekaniske metoder. Mindre 
enn 10% med medikamentelle. 
I 2010 startet jeg i jobben som 
konserndirektør for havbruk i 
Lerøy Seafood Group med an-
svar for hele havbruksvirksom-
heten i konsernet. Dette året 
var 100% av behandlingene 
mot lakselus basert på medika-

mentelle metoder. På enkeltlo-
kaliteter kan selvfølgelig forde-
lingen være noe annet. Dette er 
skritt i riktig retning, men vi er 
fremdeles ikke i mål.

I INNLEGG fra Naturvernfor-
bundets Ståle Fremnesvik i avi-
sa Nordlys den 12 september 
hevder han at jeg fremsatte løg-
ner i debatten. Jeg mener at jeg 
har mine ord i behold ift statis-
tikken for hele Lerøy. Fremnes-
vik har helt rett i at det er lokale 
variasjoner i bruk av medika-
mentelle metoder og det er et-
ter mitt syn bra at man følger 
utviklingen gjennom det innsy-
net portalen Barentswatch gir 
alle som har interesse for det.

UANSETT SÅ har både Lerøy og 
Fremnesvik samme mål - rene 
og friske �order hvor en kan 
høste og produsere mat på bæ-
rekraftige måter. Jeg inviterer 
gjerne Fremnesvik til en prat 
over bordet om dette viktige te-
maet.

Målet vårt er å 
bli stadig bedre

PÅ RETT VEI: Lerøy har i en årrekke jobbet målrettet for å redusere bruk av medikamenter i behandlingen 
mot lakselus. Vi er ikke i mål, men mener vi er på rett vei, skriver Stig Nilsen, Myndighetskontakt, Lerøy 
seafood Group.  FoTo: NTB

JA TIL UTVIKLING: Fremskrittspartiets Ungdom sier ja til videre 
utvikling av norsk olje og gass. Ja til konsekvens-utredning av 
LOVESE og tydelig nei til symbolpolitikk, skriver Emil-Andre Taftø 
Thorstensen. Bildet er tatt fra Reinebringen i Lofoten.  
 FoTo: RUNE SToLTz BERTINUSSEN

olJElETiNg
Emil-Andre Taftø Thorsten-
sen
Fylkesleder for Troms Finnmark 
Fremskrittspartiets Ungdom

ETTER KRIGEN i Ukraina har 
energibehovet i Europa aldri 
vært større. Noen partier øn-
sker strømstøtte mens andre 
vil ha makspris på strøm, in-
kludert Frp. Når hovedpro-
blemet er mangel på energi i 
Europa hjelper det ikke med 
symbolsk politikk som kun vil 
gjør problemet verre.

VED Å konsekvens-utrede 
LOVESE vil man kunne åpne 
opp for gassrør fra Barentsha-
vet til Sør-Norge. Noe som vil 
dekke en del av etterspørse-
len etter norsk gass i Europa. 
Den samme politikken som 
ledet de europeiske landene 
inn i en energikrise støttes av 
dagens regjering. Dagens re-
gjering ønsker å gravlegge 
norsk olje og gass, noe som er 
det Europa etterspør mest nå. 
Europa trenger mer gass, ikke 
mindre.

DET ER en feilslått klimapoli-
tikk i Europa som har ledet til 
den avhengigheten av russisk 
gass. Den samme avhengig-
heten som har latt Putin tjene 
på invasjonen av Ukraina. 

Flere europeiske land har i 
navnet av Det grønne skiftet 
stengt ned �ere kjernekraf-
tverk og satset på vindmøller. 
Hvis ikke Norge hadde hatt 
olje og gass næringen er det 
vanskelig å se for seg hvordan 
Europa hadde sett ut i dag.

DET STØRSTE problemet 
med makspris er at det insen-
tiviserer sløsing av strøm. Da 
er det ikke enkeltindivider 
som er trusselen, men stor in-
dustri som kan etableres i 
Norge på grunn av den billige 
strømmen. Vi er nødt til å 
adressere hovedproblemet 
bak strømkrisen, ikke koste 
det under teppet og gjør 
vondt verre.

DERFOR SIER Fremskritts-
partiets Ungdom ja til videre 
utvikling av norsk olje og 
gass. Ja til konsekvens-utred-
ning av LOVESE og tydelig nei 
til symbolpolitikk. Tyskland 
som konsekvens av energikri-
sen har startet opp kullkraft-
verk og klimagassutslippene 
er på vei opp. Hvordan kan 
miljøbevegelsen mene at Nor-
ge skal gravlegge olje og gass-
industrien når vi så tydelig ser 
konsekvensene av den sam-
me politikken i dag?

FPU SIER klart og tydelig: 
«DRILL BABY DRILL!»

Kosekvensutred 
LoVeSe nå!

oPPdrETT Stig Nil-
sen Myndighetskon-
takt, Lerøy seafood
Group KOMMENTAR
TIL innlegg fra Stå-
le Fremnesvik i avisa
Nordlys den 12 sep-
tember. LERØY

HAR i en årrekke
jobbet målrettet for å
redusere bruk av medi-
kamenter i behandlin-
gen mot lakselus. Vi er ikke i mål, men mener vi
er på rett vei.

FORUM FOR Natur og Friluftsliv (FNF) arran-
gerte et fagseminar i Rødbanken tidligere denne
måneden. Seminaret gir etter mitt syn grunnlag
for optimisme enten man er for eller imot matpro-
duksjon i sjø gjennom ulike former for akvakultur.
Fagressurser og forskere innen flere fagfelt frem-

viste både innsikt og forståelse for utfordringer
knyttet til miljø og forvaltning. Vi er alle enige i at
vi trenger mer kunnskap gjennom forskning både
når det gjelder ville bestander, bestandsutvikling,
miljøaspekter og reguleringsmekanismer for å sik-
re at matproduksjon i sjø gjennom akvakultur kan
vokse på en sunn og bærekraftig måte

JEG VAR så heldig at jeg var invitert til å delta
i en debatt på seminaret. Der uttalte jeg «at meka-
niske metoder i stor grad hadde erstattet medika-
mentelle metoder» og at medikamentelle metoder
langt på veg var fjernet. Denne uttalelsen er be-
grunnet i at mer enn 90% av den fisken som Lerøy
behandlet i 2021 ble behandlet med mekaniske
metoder. Mindre enn 10% med medikamentelle.
I 2010 startet jeg i jobben som konserndirektør
for havbruk i Lerøy Seafood Group med ansvar
for hele havbruksvirksomheten i konsernet. Det-
te året var 100% av behandlingene mot lakselus
basert på medikamentelle metoder. På enkeltloka-
liteter kan selvfølgelig fordelingen være noe annet.
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Dette er skritt i riktig retning, men vi er fremdeles
ikke i mål.

I INNLEGG fra Naturvernforbundets Ståle
Fremnesvik i avisa Nordlys den 12 september
hevder han at jeg fremsatte løgner i debatten. Jeg
mener at jeg har mine ord i behold ift statistik-
ken for hele Lerøy. Fremnesvik har helt rett i at
det er lokale variasjoner i bruk av medikamentel-

le metoder og det er etter mitt syn bra at man
følger utviklingen gjennom det innsynet portalen
Barentswatch gir alle som har interesse for det.

UANSETT SÅ har både Lerøy og Fremnesvik
samme mål – rene og friske fjorder hvor en kan
høste og produsere mat på bærekraftige måter.
Jeg inviterer gjerne Fremnesvik til en prat over
bordet om dette viktige temaet.

Målet er å bli stadig bedre – svar til innlegg fra Ståle Fremne-
svik
iTromsø, page 23 – 17. sep. 2022
Av: Stig Nilsen Myndighetskontakt

Meld deg på et kurs!
  Korsang for nybegynnere   
  Kurs for barnehager
  Gitarkurs    
  Musikkteori og gehør

Vi arrangerer også kurs på forespørsel!

SCANN KODEN 

OG LES MER:
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TILSVAR
STIG NILSEN

Myndighetskontakt,  
Lerøy Seafood Group.

Lerøy har i en årrekke jobbet 
målrettet for å redusere bruk 
av medikamenter i behand-
lingen mot lakselus. Vi er 
ikke i mål, men mener vi er 
på rett vei. 

Forum for Natur og Friluftsliv 
(FNF) arrangerte et fagsemi-
nar i Rødbanken tidligere 
denne måneden. Seminaret 
gir etter mitt syn grunnlag for 
optimisme enten man er for 
eller imot matproduksjon i 
sjø gjennom ulike former for 
akvakultur. 

Fagressurser og forskere innen 
flere fagfelt fremviste både 
innsikt og forståelse for ut-
fordringer knyttet til miljø og 
forvaltning. 

Vi er alle enige i at vi trenger 
mer kunnskap gjennom fors-
kning både når det gjelder 

ville bestander, bestandsut-
vikling, miljøaspekter og re-
guleringsmekanismer for å 
sikre at matproduksjon i sjø 
gjennom akvakultur kan vok-
se på en sunn og bærekraftig 
måte

Jeg var så heldig at jeg var in-
vitert til å delta i en debatt på 
seminaret. Der uttalte jeg «at 
mekaniske metoder i stor 
grad hadde erstattet medika-
mentelle metoder» og at 
«medikamentelle metoder 
langt på vei var fjernet». 

Denne uttalelsen er begrunnet i 
at mer enn 90 prosent av den 
fisken som Lerøy behandlet i 
2021 ble behandlet med me-
kaniske metoder. Mindre enn 
10 prosent med medikamen-
telle. 

I 2010 startet jeg i jobben som 
konserndirektør for havbruk 
i Lerøy Seafood Group med 
ansvar for hele havbruksvirk-
somheten i konsernet. Dette 
året var 100 prosent av be-
handlingene mot lakselus ba-
sert på medikamentelle 
metoder. 

Målet er å bli stadig bedre – svar 
til innlegg fra Ståle Fremnesvik

RENE MÅL: Lerøy har samme mål som Naturvernforbundet; rene og friske fjorder, skriver Stig Nilsen fra Lerøy Seafood i dette innlegget.  FOTO: CHRISTER PEDERSEN

På enkeltlokaliteter kan selvføl-
gelig fordelingen være noe 
annet. Dette er skritt i riktig 
retning, men vi er fremdeles 
ikke i mål.

I innlegg fra Naturvernforbun-
dets Ståle Fremnesvik i 
iTromsø hevder han at jeg 
fremsatte løgner i debatten. 
Jeg mener at jeg har mine ord 
i behold i forhold til statistik-
ken for hele Lerøy. Fremnes-

vik har helt rett i at det er 
lokale variasjoner i bruk av 
medikamentelle metoder og 
det er etter mitt syn bra at 
man følger utviklingen gjen-
nom det innsynet portalen 
Barentswatch gir alle som 
har interesse for det.

Uansett så har både Lerøy og 
Fremnesvik samme mål – 
rene og friske fjorder hvor en 
kan høste og produsere mat 

på bærekraftige måter. Jeg 
inviterer gjerne Fremnesvik 
til en prat over bordet om 
dette viktige temaet.

TILSVAR Lerøy har
i en årrekke jobbet
målrettet for å redu-
sere bruk av medika-
menter i behandlin-
gen mot lakselus.

Vi er ikke i mål,
men mener vi er på
rett vei.

Forum for Natur og
Friluftsliv (FNF) arran-
gerte et fagseminar i
Rødbanken tidligere denne måneden. Seminaret
gir etter mitt syn grunnlag for optimisme enten
man er for eller imot matproduksjon i sjø gjennom
ulike former for akvakultur.

Fagressurser og forskere innen flere fagfelt
fremviste både innsikt og forståelse for utfordrin-
ger knyttet til miljø og forvaltning.

Vi er alle enige i at vi trenger mer kunnskap
gjennom forskning både når det gjelder ville be-
stander, bestandsutvikling, miljøaspekter og regu-
leringsmekanismer for å sikre at matproduksjon i
sjø gjennom akvakultur kan vokse på en sunn og
bærekraftig måte

Jeg var så heldig at jeg var invitert til å del-
ta i en debatt på seminaret. Der uttalte jeg «at
mekaniske metoder i stor grad hadde erstattet

medikamentelle metoder» og at «medikamentelle
metoder langt på vei var fjernet»

Denne uttalelsen er begrunnet i at mer enn 90
prosent av den fisken som Lerøy behandlet i 2021
ble behandlet med mekaniske metoder. Mindre
enn 10 prosent med medikamentelle.

I 2010 startet jeg i jobben som konserndirektør
for havbruk i Lerøy Seafood Group med ansvar
for hele havbruksvirksomheten i konsernet. Dette
året var 100 prosent av behandlingene mot lakse-
lus basert på medikamentelle metoder.

På enkeltlokaliteter kan selvfølgelig fordelin-
gen være noe annet. Dette er skritt i riktig retning,
men vi er fremdeles ikke i mål.

I innlegg fra Naturvernforbundets Ståle Frem-
nesvik i iTromsø hevder han at jeg fremsatte løg-
ner i debatten. Jeg mener at jeg har mine ord i
behold i forhold til statistikken for hele Lerøy. Frem-
nesvik har helt rett i at det er lokale variasjoner i
bruk av medikamentelle metoder og det er etter
mitt syn bra at man følger utviklingen gjennom det
innsynet portalen Barentswatch gir alle som har
interesse for det.

Uansett så har både Lerøy og Fremnesvik
samme mål – rene og friske fjorder hvor en kan
høste og produsere mat på bærekraftige måter.
Jeg inviterer gjerne Fremnesvik til en prat over
bordet om dette viktige temaet.
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Lerøy svarer: – Målet er å bli stadig bedre
iTromso.no – 15. sep. 2022 17:38
Av: Stig Nilsen

Svar til innlegg fra Ståle Fremnesvik. Dette er
svar til et innlegg fra Ståle Fremnesvik

Lerøy har i en årrekke jobbet målrettet for å
redusere bruk av medikamenter i behandlingen
mot lakselus. Vi er ikke i mål, men mener vi er på
rett vei.

Forum for Natur og Friluftsliv (FNF) arran-
gerte et fagseminar i Rødbanken tidligere denne
måneden. Seminaret gir etter mitt syn grunnlag
for optimisme enten man er for eller imot matpro-
duksjon i sjø gjennom ulike former for akvakultur.
Fagressurser og forskere innen flere fagfelt frem-
viste både innsikt og forståelse for utfordringer
knyttet til miljø og forvaltning.

Vi er alle enige i at vi trenger mer kunnskap
gjennom forskning både når det gjelder ville be-
stander, bestandsutvikling, miljøaspekter og regu-
leringsmekanismer for å sikre at matproduksjon i
sjø gjennom akvakultur kan vokse på en sunn og
bærekraftig måte

Jeg var så heldig at jeg var invitert til å del-
ta i en debatt på seminaret. Der uttalte jeg «at
mekaniske metoder i stor grad hadde erstattet
medikamentelle metoder» og at «medikamentelle
metoder langt på vei var fjernet».

Denne uttalelsen er begrunnet i at mer enn 90
prosent av den fisken som Lerøy behandlet i 2021
ble behandlet med mekaniske metoder. Mindre
enn 10 prosent med medikamentelle.

I 2010 startet jeg i jobben som konserndi-
rektør for havbruk i Lerøy Seafood Group med
ansvar for hele havbruksvirksomheten i konsernet.
Dette året var 100 prosent av behandlingene mot
lakselus basert på medikamentelle metoder. På
enkeltlokaliteter kan selvfølgelig fordelingen være
noe annet. Dette er skritt i riktig retning, men vi er
fremdeles ikke i mål.

I innlegg fra Naturvernforbundets Ståle Frem-
nesvik i iTromsø hevder han at jeg fremsatte løg-
ner i debatten. Jeg mener at jeg har mine ord i
behold i forhold til statistikken for hele Lerøy. Frem-
nesvik har helt rett i at det er lokale variasjoner i
bruk av medikamentelle metoder og det er etter
mitt syn bra at man følger utviklingen gjennom det
innsynet portalen Barentswatch gir alle som har
interesse for det.

Uansett så har både Lerøy og Fremnesvik
samme mål – rene og friske fjorder hvor en kan
høste og produsere mat på bærekraftige måter.
Jeg inviterer gjerne Fremnesvik til en prat over
bordet om dette viktige temaet.
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Lerøy-ledernes luseløgner lever
Nordlys, page 24 – 12. sep. 2022
Av: Ståle Petter Fremesvik
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OPPDRETT

Ståle Petter Fremesvik,
 Troms

I forrige uke arrangerte FNF et 
�ott seminar i Rødbanken. En 
rekke fagfolk fra ulike felt 
foredro om faktiske miljøspørs-
mål rundt oppdrett, i forbindel-
se med pågående rullering av 
kystsoneplaner.

I slike seminarer vil det være 
noe sprikende meninger om 
problemene. Det var likevel en 
god tone gjennom hele dagen, 
med ett ubehagelig unntak. 
Under en paneldebatt til slutt 
forsøkte Lerøys Stig Nilsen å 
latterliggjøre noen andre 
deltakere, særlig �sker Paul 
Jensen. I en ellers rimelig greit 
ledet debatt, �kk ikke Jensen 
svare skikkelig på dette. I 
tillegg var breisida fra Nilsen så 
usann, at det er nødvendig å 
påpeke.

Lerøys myndighetskontakt 
hevdet blant anna at de knapt 
bruker lusemidler, og nesten 
bare ikke-medikamentelle 
metoder. Dette er rett og slett 
ikke sant. Hvis vi ser på Lerøys 
virksomhet i Karlsøy, er det 
ingen tegn til nedgang i antall 
kjemiske avlusninger. Også 
totalt er trenden i gang med å 
snu igjen.

La oss se på Lerøys lokalite-
ter i Karlsøy. Ta for eksempel 
Strandmo i Langsund, som 
hadde en rekke behandlinger i 
sin siste produksjonssyklus. I 
mai 2021 fôrbehandla de med 
Emamektin Benzoat. I oktober 
prøvde de seg med mekanisk 
�erning av lus, men allerede en 
måned seinere kjørte de på 
med både Hydrogenperoksid 
og Azametifos. Og på toppen av 
dette bada de oppdrettslaksen i 
Deltametrin i januar 2022. Alle 
de nevnte lusegiftene har ulike 
skadevirkninger på liv i havet. 
Den mest utbredte fellesnev-
neren er at de dreper kreps- og 
skalldyr, eller skader dem for 
livet.

Lokaliteten Futnes lengre 
nord i samme sund har samme 
behandlingsbilde, bare med 
enda mer mekanisk �erning i 
løpet av perioden. Og enda litt 
lengre nord har lokaliteten 
Langås hatt like mange 
behandlinger. De tre lokalite-

Lerøy-ledernes 
luseløgner lever

BLØFF: Etter mange år uten fisk der, ble Glimbukta tatt i bruk igjen på seinhøsten i fjor. Allerede i januar badebehandla de med Deltametrin. På 
Lerøys andre lokaliteter i Karlsøy – ikke minst i Langsund – ble det brukt mye mer lusegifter. Dette bildet er fra juni i år. FOTO: STåLe P. FremneSvik

tene har faktisk aldri hatt �ere 
medikamentelle behandlinger 
før. Det disse lokalitetene viser, 
at mekanisk behandling 
kommer i tillegg til medika-
mentelle og ikke istedenfor, er 
ikke uvanlig.

Også i Grøtsund og Då�orden 
har Lerøy brukt enten Ema-
mektin Benzoat og Deltametrin 
eller Hydrogenperoksid i sine 
siste produksjonssykluser.

Stig Nilsen har 17 års fartstid i 
konsernet, store deler av den 
som direktør for havbruk. At 
han ikke vet om det jeg her 
påpeker, er praktisk talt 
usannsynlig. Det er altså 
vanskelig å forstå det på anna 
måte enn at Nilsen her lyger 
helt bevisst.

Det eneste anlegget i Karlsøy 
som kun har brukt ikke-medi-
kamentell metode i siste syklus 
er tilsynelatende Mjønes. Ordet 
tilsynelatende må brukes fordi 
det er avslørt at ikke alle 
avlusninger registreres i 
Barentswatch, som de skal. 
Hvis oppdretterne får det som 
de vil, kommer dessuten 
lusepresset på Mjønes til å øke. 
Det er planlagt to anlegg sørøst 
for Mjønes, hvor det ved 
rullering av kystsoneplanen 
bes om justeringer. I foreslått 
plan ønskes også tre lokaliteter 
vest og nordvest fra Mjønes, 
som hver for seg vil bidra til økt 
påkjenning, hvis politikerne 
sier ja.

Er så Nilsens forhold til 

virkeligheta unik i Lerøy? 
Neida. I 2018 gikk deres 
samfunnskontakt gjennom 
�ere år, Krister Hoaas, høyt ut. 
Han ville irettesette medias 
håndtering av oppdrettere. Det 
skjedde for eksempel et år etter 
NRKs avsløring om at tre av �re 
lusebehandlinger i Nord-Norge 
ble feilrapportert. Breisida fra 
Hoaas inspirerte meg og Nils 
Kvisgaard til å se nøyere på 
lusebehandlinger i Lyngenbas-
senget. Da viste 11 av 28 uttak 
av lusemidler seg aldri å være 
registrert som behandlinger i 
Barentswatch. Hele 8 av de 11 
gjaldt Lerøy Aurora. Hoaas 
reagerte med å vri på en liten 
detalj, åpenbart i et forsøk på å 
skygge til det grelle totalbildet.

Det skal legges til at bruken 
av medikamentelle metoder 
sank drastisk for landet som 
helhet i 2015-2017. Etter 
bunnåret 2018 har det imidler-
tid vært tre år med litt økning 
igjen. Og i �or kom nok et 
legemiddel inn på lista over 
lusegifter – Imidakloprid. Det 
ville ikke skjedd hvis målet var 
å avvikle medikamentelle 
metoder. Det er dessuten her i 
nord at bruken av gift henger 
igjen. At man har slutta med 
det på Vestlandet, er fordi lusa 
er blitt resistens mot midlene. 
Nå frykter man at lusa blir 
resistent mot ferskvann. Før 
det skjer, har nok �ere nye 
lusegifter blitt tatt i bruk…

NATURVERN

Karoline Andaur, 
Generalsekretær, WWF Verdens naturfond

Naturen er viktig, vakker og 
uerstattelig for oss. Dessverre 
gjør vi langt fra nok for å ta vare 
på den. Det er tilbakemeldin-
gen fra folk i hele Norge, i en ny 
spørreundersøkelse Opinion 
har utført på vegne av WWF 
Verdens naturfond.

Plast i verdenshavene er den 
miljøutfordringen �est er 
bekymret for. Hele 88 prosent 
av de spurte svarer at de er 
svært eller ganske bekymret for 
dette. I tillegg er 71 prosent 
bekymret for tap av na-

turmangfold og 68 prosent 
bekymret for klimaendringer. 
Vi ser også at andelen folk som 
er bekymret for vannknapphet 
øker betydelig, fra 47 prosent i 
�or til 61 prosent i år.

Hvem jobber naturens sak 
der du bor?

Norges befolkning er 
samstemt i at politikerne har 
det største ansvaret for å stanse 
klimaendringer og tapet av 
natur. 72 prosent er ganske 
eller helt enig i at politikerne 
må gjøre «langt mer» for å 
stanse naturtapet.

Dette ansvaret ligger i stor 
grad på rådhuset der du bor. 
Dine lokale folkevalgte har de 
siste tiårene fått overført stadig 
mer forvaltningsmyndighet for 

arealer i egen kommune. Ditt 
kommunestyre har i dag stor 
makt til å bestemme hvilken 
natur som skal tas vare på eller 
bygges ned.

Neste høst er det valg, hvor 
du kan ta stilling til hvem som 
er best egnet til å føre en 
naturpolitikk du er enig i. Men 
allerede nå har du en mulighet 
til å påvirke. I desember vedtar 
landets kommunestyrer og 
fylkesting sine siste økonomi-
planer, budsjetter og hand-
lingsplaner i denne valgperio-
den. Mange vil benytte denne 
siste muligheten til å få 
gjennomslag for sine viktigste 
saker og overbevise velgerne 
om at deres parti kan gjøre en 
ordentlig endring før valgur-

nene åpner i september 2023.
Du som naturengasjert 

innbygger kan bruke mulighe-
ten til å sette natur på agen-
daen nå som partiene forbere-
der sine prioriterte saker før 
lokale budsjettforhandlinger. 
Skriv leserinnlegg til lokalavisa 
om natur og delta i ordskiftet 
på sosiale medier. Ta initiativ 
til et folkemøte eller meld deg 
inn i et parti og påvirk proses-
sene fra innsiden. Kanskje 
nettopp du kan bidra til at 
hundremeterskogen, strandso-
nen eller myra der du bor får 
ligge i fred i 2023. Eller at din 
kommune velger å satse på et 
prosjekt for å restaurere 
ødelagt natur.

Mange partier er også i 

sluttfasen av arbeidet med å 
lage sitt program for neste 
periode. Bruk muligheten til å 
fortelle dem, ikke bare hva de 
bør kjempe for i 2023, men også 
de kommende �re årene.

På nettsidene til WWF kan 
du �nne innspillene vi har 
sendt til alle landets lokalpoliti-
kere, dersom du trenger 
inspirasjon til gode natursaker.

De vakre høstfargene skal 
snart fargelegge myr og skog. 
Jeg håper du vil både bruke og 
nyte naturen der du bor aktivt i 
høst. Når du kommer hjem fra 
turen kan du fortelle venner, 
familie – og lokalpolitikere – 
hvorfor det er så viktig å ta vare 
på den. Slik kan du gjøre en 
forskjell.

Nordmenn etterlyser naturpolitikk – mange av løsningene li�er lokalt

oppdrett I forrige
uke arrangerte FNF
et flott seminar i
Rødbanken. En rek-
ke fagfolk fra ulike
felt foredro om fak-
tiske miljøspørsmål
rundt oppdrett, i

forbindelse med
pågående rullering av
kystsoneplaner.

I slike seminarer vil
det være noe sprikende meninger om problemene.
Det var likevel en god tone gjennom hele dagen,
med ett ubehagelig unntak. Under en paneldebatt
til slutt forsøkte Lerøys Stig Nilsen å latterliggjøre
noen andre deltakere, særlig fisker Paul Jensen. I
en ellers rimelig greit ledet debatt, fikk ikke Jensen
svare skikkelig på dette. I tillegg var breisida fra
Nilsen så usann, at det er nødvendig å påpeke.

Lerøys myndighetskontakt hevdet blant anna
at de knapt bruker lusemidler, og nesten bare ikke-
medikamentelle metoder. Dette er rett og slett ikke
sant. Hvis vi ser på Lerøys virksomhet i Karlsøy,
er det ingen tegn til nedgang i antall kjemiske av-
lusninger. Også totalt er trenden i gang med å snu
igjen.

La oss se på Lerøys lokaliteter i Karlsøy. Ta
for eksempel Strandmo i Langsund, som hadde
en rekke behandlinger i sin siste produksjonssyk-
lus. I mai 2021 fôrbehandla de med Emamektin
Benzoat. I oktober prøvde de seg med mekanisk
fjerning av lus, men allerede en måned seinere
kjørte de på med både Hydrogenperoksid og Aza-
metifos. Og på toppen av dette bada de oppdretts-
laksen i Deltametrin i januar 2022. Alle de nevnte
lusegiftene har ulike skadevirkninger på liv i havet.
Den mest utbredte fellesnevneren er at de dreper
kreps- og skalldyr, eller skader dem for livet.

Lokaliteten Futnes lengre nord i samme sund
har samme behandlingsbilde, bare med enda mer
mekanisk fjerning i løpet av perioden. Og enda litt
lengre nord har lokaliteten Langås hatt like man-
ge behandlinger. De tre lokalitetene har faktisk

aldri hatt flere medikamentelle behandlinger før.
Det disse lokalitetene viser, at mekanisk behand-
ling kommer i tillegg til medikamentelle og ikke
istedenfor, er ikke uvanlig.

Også i Grøtsund og Dåfjorden har Lerøy brukt
enten Emamektin Benzoat og Deltametrin eller
Hydrogenperoksid i sine siste produksjonssyklu-
ser.

Stig Nilsen har 17 års fartstid i konsernet, sto-
re deler av den som direktør for havbruk. At han
ikke vet om det jeg her påpeker, er praktisk talt
usannsynlig. Det er altså vanskelig å forstå det på
anna måte enn at Nilsen her lyger helt bevisst.

Det eneste anlegget i Karlsøy som kun har
brukt ikke-medikamentell metode i siste syklus er
tilsynelatende Mjønes. Ordet tilsynelatende må
brukes fordi det er avslørt at ikke alle avlusnin-
ger registreres i Barentswatch, som de skal. Hvis
oppdretterne får det som de vil, kommer dessuten
lusepresset på Mjønes til å øke. Det er planlagt
to anlegg sørøst for Mjønes, hvor det ved rullering
av kystsoneplanen bes om justeringer. I foreslått
plan ønskes også tre lokaliteter vest og nordvest
fra Mjønes, som hver for seg vil bidra til økt på-
kjenning, hvis politikerne sier ja.

Er så Nilsens forhold til virkeligheta unik i Ler-
øy? Neida. I 2018 gikk deres samfunnskontakt
gjennom flere år, Krister Hoaas, høyt ut. Han ville
irettesette medias håndtering av oppdrettere. Det
skjedde for eksempel et år etter NRKs avsløring
om at tre av fire lusebehandlinger i Nord-Norge
ble feilrapportert. Breisida fra Hoaas inspirerte
meg og Nils Kvisgaard til å se nøyere på luse-
behandlinger i Lyngenbassenget. Da viste 11 av
28 uttak av lusemidler seg aldri å være registrert
som behandlinger i Barentswatch. Hele 8 av de
11 gjaldt Lerøy Aurora. Hoaas reagerte med å vri
på en liten detalj, åpenbart i et forsøk på å skygge
til det grelle totalbildet.

Det skal legges til at bruken av medikamen-
telle metoder sank drastisk for landet som helhet
i 2015 – 2017. Etter bunnåret 2018 har det imid-
lertid vært tre år med litt økning igjen. Og i fjor
kom nok et legemiddel inn på lista over lusegifter –
Imidakloprid. Det ville ikke skjedd hvis målet var å
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avvikle medikamentelle metoder. Det er dessuten
her i nord at bruken av gift henger igjen. At man
har slutta med det på Vestlandet, er fordi lusa er

blitt resistens mot midlene. Nå frykter man at lusa
blir resistent mot ferskvann. Før det skjer, har nok
flere nye lusegifter blitt tatt i bruk.

Andre kildereferanser
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Jakter kandidater til ildsjelpris
Folkebladet, page 12 – 08. sep. 2022
Av: Maria Holm Simonsen, Morten Dokka

12   TORSDAG 8. SEPTEMBER 2022 |  nyheter  |

De fire friluftsrådene og 
Forum for natur og fri-
luftsliv i Troms ønsker inn-
spill til hvem som bør 
vinne Friluftslivets ildsjel-
pris for Troms i 2022.

I år er åttende gangen på rad at 
Friluftslivets ildsjelpris skal de-
les ut. Christine Myrseth som 
er koordinator i Forum for na-
tur og friluftsliv i Troms opp-
fordrer folk i fylket til å foreslå 
kandidater.

– Vi er på jakt etter personer 
og organisasjoner som har 
gjort en betydelig og verdifull 
innsats for friluftslivet i sitt lo-
kalmiljø, opplyser Myrseth i en 
pressemelding.

I tillegg til å verdsette den job-
ben som har vært gjort, ønsker 

prisutdelerne at prisen skal være 
en inspirasjon til videre innsats 
for friluftslivet i nærmiljøene.

–  Og vi håper folk tenker 
bredt om hvem de nominerer, 
understreker Myrseth, som 
ikke legger skjul på at det er 
ekstra stas å dele ut Friluftsli-
vets ildsjelpris når det samtidig 
er frivillighetens år. 

– Det gjøres utrolig mye bra 
arbeid i mange lokalmiljø og 
kommuner. Ved å dele ut Fri-
luftslivets ildsjelpris ønsker vi å 
synliggjøre og hedre den store, 
frivillige innsatsen som legges 
ned i hele fylket, den kan vi al-
dri ta for gitt! Det er mange som 
bidrar med aktiviteter, tilrette-
legging og naturglede, så det å 
�nne gode kandidater blir nep-
pe noe problem. Som tidligere 
år tror jeg juryen vil få en kre-
vende jobb med å velge ut den 

beste kandidaten, sier Myrseth.

PRISVINNERNE ÅR 
FOR ÅR
2015 - Jan Haugland fra 
Skånland

2016 - Brith Sørensen 
fra Torsken

2017 - Monica Mikkelsen 
fra Tromsø

2018 - Olderdalen jeger 
og fiskerforening

2019 - Vestre Storfjord 
Lysløypelag

2020 - Mari Kiil i Rein-
rosa 4H

2021 - Eidevannet Vel

MARIA HOLM SIMONSEN

maria.simonsen@folkebladet.no

Jakter kandidater til ildsjelpris

PRISVINNER: For åttende år på rad er det klart til utdeling av 
Friluftslivets ildsjelpris. Foto: Privat

Mattilsynet har påvist ILA 
ved sjølokaliteten Mjø-
sund vest i Ibestad kom-
mune i Troms og Finnmark 
fylke. Wilsgård Fiskeopp-
drett AS driver med opp-
drett av laks på 
lokaliteten.

Mattilsynet oppfordrer alle 
som ferdes i området og driver 
aktivitet knyttet til �skeopp-

drett om å utvise nødvendig 
aktsomhet slik at spredning av 
eventuell sykdom unngås.

Utslakting er påbegynt
Veterinærinstituttet varslet 
Mattilsynet 26. august om ILA-
mistanke.

29. august tok Mattilsynet ut 
prøver av �sk ved lokaliteten 
Mjøsund Vest for eventuell ve-
ri�sering av ILA.

Mattilsynet stadfestet ILA-di-
agnosen 6. september på bak-
grunn av inspeksjon av �sken, 

tegn til sykdom og analyseresul-
tater fra Veterinærinstituttet.

For å begrense smittespred-
ning er lokaliteten pålagt re-
striksjoner, blant annet med 
forbud mot �ytting av �sk uten 
særskilt tillatelse.

Utslakting for å tømme lokali-
teten for �sk er allerede påbe-
gynt. Slakting/destruksjon av 
�sk starter i merden/merdene 
med påvist smittet �sk.

Restriksjonssone
Lokalitet Mjøsund Vest ligger i 

ILA-restriksjonssonen i Salan-
gen, Ibestad, Dyrøy, Lavangen 
og Gratangen kommuner. Dette 
er en sone opprettet rundt Sa-
langslia 13. juli i �or. 

En restriksjonssone består av 
en vernesone og en overvå-
kingssone, og medfører restrik-
sjoner blant annet på tra�kk i 
området omkring lokaliteten.

Det vil om kort tid bli etablert 
en ny restriksjonssone rundt lo-
kalitet Mjøsund Vest for å fore-
bygge, begrense og bekjempe 
ILA (Infeksiøs lakseanemi).

Lokale tilpasninger ut fra an-
tall lokaliteter i området, av-
standsforhold og strømforhold 
etc. vil legges til grunn for re-
striksjonssonens utbredelse. 
Restriksjonssonen må forven-
tes å ha en utstrekning på minst 
10 kilometer fra lokaliteter med 
ILA.

Laksesykdom påvist i 
Wilsgård-anlegg på Ibestad

STARTA UTSLAKTING: Slaktinga har allerede startet opp etter at det ble påvist ILA i Wilsgård Fiskeoppdrett AS sitt anlegg ved Mjøsundet.  Foto: Harstad Tidende

MORTEN DOKKA
950 47 895
morten.dokka@ 
folkebladet.no

Mattilsynet har på-
vist ILA ved sjøloka-
liteten Mjøsund vest
i Ibestad kommune i
Troms og Finnmark
fylke. Wilsgård Fiske-
oppdrett AS driver
med oppdrett av laks
på lokaliteten. De fire
friluftsrådene og Fo-
rum for natur og fri-
luftsliv i Troms øns-
ker innspill til hvem
som bør vinne Friluftslivets ildsjelpris for
Troms i 2022.

Mattilsynet oppfordrer alle som ferdes i områ-
det og driver aktivitet knyttet til fiskeopp-I år er
åttende gangen på rad at Friluftslivets ildsjelpris
skal deles ut. Christine Myrseth som er koordina-
tor i Forum for natur og friluftsliv i Troms oppfordrer
folk i fylket til å foreslå kandidater.

– Vi er på jakt etter personer og organisasjo-
ner som har gjort en betydelig og verdifull innsats
for friluftslivet i sitt lokalmiljø, opplyser Myrseth i
en pressemelding.

I tillegg til å verdsette den jobben som har
vært gjort, ønsker drett om å utvise nødvendig
aktsomhet slik at spredning av eventuell sykdom
unngås.

Utslakting er påbegynt
Veterinærinstituttet varslet Mattilsynet 26. au-

gust om ILA-mistanke.
29. august tok Mattilsynet ut prøver av fisk ved

lokaliteten Mjøsund Vest for eventuell verifisering

av ILA.
Mattilsynet stadfestet ILA-diagnosen 6. sep-

tember på bakgrunn av inspeksjon av fisken, pris-
utdelerne at prisen skal være en inspirasjon til
videre innsats for friluftslivet i nærmiljøene.

– Og vi håper folk tenker bredt om hvem de
nominerer, understreker Myrseth, som ikke legger
skjul på at det er ekstra stas å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris når det samtidig er frivillighetens år.

– Det gjøres utrolig mye bra arbeid i mange lo-
kalmiljø og kommuner. Ved å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris ønsker vi å synliggjøre og hedre den
store, frivillige innsatsen som legges ned i hele fyl-
ket, den kan vi aldri ta for gitt! Det er mange som
bidrar med aktiviteter, tilrettelegging og naturgle-
de, så det å finne gode kandidater blir neppe noe
problem. Som tidligere år tror jeg juryen vil få en
krevende jobb med å velge ut den tegn til sykdom
og analyseresultater fra Veterinærinstituttet.

For å begrense smittespredning er lokaliteten
pålagt restriksjoner, blant annet med forbud mot
flytting av fisk uten særskilt tillatelse.

Utslakting for å tømme lokaliteten for fisk er
allerede påbegynt. Slakting/destruksjon av fisk
starter i merden/merdene med påvist smittet fisk.

Restriksjonssone
Lokalitet Mjøsund Vest ligger i beste kandida-

ten, sier Myrseth.
PRISVINNERNE ÅR FOR ÅR
2015 – Jan Haugland fra Skånland 2016 – Brith

Sørensen fra Torsken 2017 – Monica Mikkelsen fra
Tromsø 2018 – Olderdalen jeger og fiskerforening
2019 – Vestre Storfjord Lysløypelag 2020 – Mari
Kiil i Reinrosa 4H 2021 – Eidevannet Vel

ILA-restriksjonssonen i Salangen, Ibestad,
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Dyrøy, Lavangen og Gratangen kommuner. Dette
er en sone opprettet rundt Salangslia 13. juli i fjor.

En restriksjonssone består av en vernesone
og en overvåkingssone, og medfører restriksjoner
blant annet på trafikk i området omkring lokalite-
ten.

Det vil om kort tid bli etablert en ny restriksjons-
sone rundt lokalitet Mjøsund Vest for å forebygge,

begrense og bekjempe ILA (Infeksiøs lakseanemi)

Lokale tilpasninger ut fra antall lokaliteter i om-
rådet, avstandsforhold og strømforhold etc. vil leg-
ges til grunn for restriksjonssonens utbredelse.
Restriksjonssonen må forventes å ha en utstrek-
ning på minst 10 kilometer fra lokaliteter med ILA.

Foto: Privat

Utdeles for åttende gang – denne gang i frivillighetens år
Harstad Tidende, page 8 – 09. sep. 2022
Av: Håkon Wikan

8   Fredag 9. september 2022 nyheter

For åttende året på rad skal 
en ildsjel som står på for fri-
luftslivet i Troms hedres. 
Prisen ble etablert i forbin-
delse med Friluftslivets år i 
2015 med Jan Arne Haug-
land fra Skånland som før-
ste vinner.

I 2016 gikk prisen til Brith Søren-
sen fra Torsken og i 2017 stakk 
Monica Mikalsen fra Tromsø av 
med topplasseringen. Mikalsen 
ble også �nalist i den nasjonale 
ildsjelkåringen i 2018. I 2018 ble 
Olderdalen Jeger- og Fiskerfore-
ning tildelt prisen som første or-
ganisasjon i prisens relativt korte 
historie og 2019 gikk prisen til 
Vestre Stor�ord Lysløypelag. I 
koronaåret 2020 �kk Mari Kiil i 

Reinrosa 4H-pris og i 2021 �kk 
Eidevannet Vel pris for sitt ar-
beid. Dette skriver Forum for na-
tur og friluftsliv Troms i en 
pressemelding.

Nå ønsker de �re friluftsrådene 
og Forum for natur og friluftsliv i 
Troms å gjøre stas på nok en vik-
tig ildsjel for friluftslivet i fylket. 
Når kommunene og friluftslivets 
organisasjoner møtes til den årli-
ge friluftlivssamlingen i novem-

ber, vil Friluftslivets ildsjelpris bli 
både i Troms og Finnmark og si-
den det er frivillighetens år er det 
litt ekstra stas å dele den ut. 
Christine Myrseth som er koordi-
nator i FNF Troms oppfordrer 
folk i fylket til å foreslå kandida-
ter. 

HÅKON WIKAN
hakon.wikan@ht.no

Utdeles for åttende gang – denne gang i frivillighetens år Syv ble ilagt 
forelegg
Politiet har gjennom-
ført trafikkontroll i 
Kanebogen i morgen-
timene torsdag. Syv 
førere ble ilagt fore-
legg for fartsoverskri-
delser.

Det er åpnet konkurs i sel-
skapet Nordnorsk Bio-
energi AS. Selskapet har 
høy gjeld, og har ikke sagt 
opp sine ansatte på lovlig 
vis.

Da Harstad Tidende snakket 
med selskapet tidligere i år, 
hadde eieren hentet inn �ere 
millioner i fersk egenkapital fra 
aksjonærer. Da ble det gjort et 
forsøk på å legge om driften et-
ter underskudd over �ere år. 
Årsaken til underskuddet uttal-
te eier Håvard Ås Hansen var 
kostbart utstyr og dårlig helse.

Selskapet gikk i 2020 med 
4,4 millioner i underskudd, og 
omsatte for 17 millioner, viser 
siste tilgjengelige regnskap.

Lars Schultz Gabrielsen ble 
hentet inn før sommeren for å 
snu situasjonen. Han sier sel-
skapet vil vente litt med å uttale 
seg om konkursen.

I september har selskapet 
selv begjært oppbud. Det kom-
mer fram i en kjennelse i Midtre 
Hålogaland Tingrett.

– Ikke lovlig oppsagt
Selskapet har oppgitt at det har 
en gjeld på cirka 8 millioner 
kroner, og at selskapets aktiva 
har en samlet anslått verdi på 
kroner 299.600 kroner.

Retten vurderer at selskapet 
er ute av stand til å dekke sine 
forpliktelser etter hvert som de 
forfaller.

Det var åtte ansatte.
– Virksomheten er innstilt. 

Det fremkommer av oppbuds-
begjæringen at de ansatte ikke 
er lovlig oppsagt, fremkommer 
det i kjennelsen.

Leverte flis
Selskapet holder til på Even-
skjer, og har drevet med �is-
produksjon i en årrekke, i ei 
næring som er 15–20 år gam-
mel. Flisa ble sendt til �ernvar-
meanlegget på Hjellholmen.

Første skiftesamling blir 
holdt 20. oktober i Midtre Hålo-
galand Tingrett.

GISKEN AMANDA ERIKSEN
gisken.amanda.eriksen@ht.no

Konkurs med åtte 
millioner i gjeld

HOGST: Nordnorsk Bioenergi AS har drevet med hogst i en årrekke.   FOTO: FRANK R. ROKSØY

NYANSATT: Lars Schultz 
Gabrielsen fra Storvassbotn 
ble i år hentet inn som ny daglig 
leder i Nordnorsk Bioenergi AS.  
 FOTO: PRIVAT

Forrige helg hadde Høyre 
sin kommunalkonferanse i 
Tønsberg med rundt 600 
deltakere. Der fikk Rune 
Stenstrøm æren av å hol-
de foredrag for en fullsatt 
sal.
 Høyrepolitikerne fra Harstad 
stilte sterkt på konferansen, re-
presentert med Rune Sten-
strøm, Nina Dons-Hansen, Julie 
Sol�ell og Sissel Marthinussen. 

Under konferansen hadde 
gruppeleder Rune Stenstrøm et 
foredrag for en fullsatt sal om 
det å drive aktiv opposisjons-
politikk, og å få gjennom egne 
saker i kommunestyret. Etter å 
ha vært i opposisjonen i 11 år, 
har han erfaring med å måtte 
jobbe ekstra hardt for å få gjen-
nom sine saker for kommune-
styret. 

– Jeg brukte �ere konkrete 
saker fra Harstad som eksem-
pler, der jeg snakket om hvor-
dan vi har jobbet politisk med 

enkeltsaker. Særlig dro jeg frem 
saker knyttet til arbeid rundt 
oppgradering av uteområder 
ved skoler og barnehager, som 
Høyre i Harstad har vært veldig 
opptatt av, sier Stenstrøm. 

– Det var et helt fullt seminar, 
og i etterkant har jeg fått ute-
lukkende positive tilbakemel-
dinger, så det var utrolig artig, 
legger han til. 

Gjennom tilbakemeldingene 
fra sine partikolleger skjønte 
Stenstrøm og Harstad Høyre at 
utearealer er en sak som berø-
rer stort sett alle kommuner. 

– Nesten alle kommuner har 
et visst etterslep på typiske byg-
ningssaker og utearealer. Det 
var mange som mente foredra-
get var gjenkjennbart og illus-
trert med hvordan sakene 
hadde vært diskutert politisk 
hos dem. 

– Hele konferansen var spen-
nende og lærerik. Vi kom i alle 
fall styrket tilbake til Harstad, 
sier Stenstrøm. 

Rune holdt foredrag om å 
drive opposisjonspolitikk

HØYRE: Sissel Marthinussen, Nina Dons-Hansen, Julie Solfjell og 
Rune Stenstrøm representerte Harstad Høyre på Høyres kommu-
nalkonferanse i Tønsberg.   FOTO: HARSTAD HØYRE

For åttende året på
rad skal en ildsjel
som står på for fri-
luftslivet i Troms
hedres. Prisen ble
etablert i forbindelse
med Friluftslivets år
i 2015 med Jan Arne
Haugland fra Skån-
land som første vin-
ner.

I 2016 gikk prisen
til Brith Sørensen fra Torsken og i 2017 stakk Mo-
nica Mikalsen fra Tromsø av med topplasseringen.
Mikalsen ble også finalist i den nasjonale ildsjel-
kåringen i 2018. I 2018 ble Olderdalen Jeger- og

Fiskerforening tildelt prisen som første organisa-
sjon i prisens relativt korte historie og 2019 gikk
prisen til Vestre Storfjord Lysløypelag. I korona-
året 2020 fikk Mari Kiil i Reinrosa 4H-pris og i
2021 fikk Eidevannet Vel pris for sitt arbeid. Dette
skriver Forum for natur og friluftsliv Troms i en
pressemelding.

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok en
viktig ildsjel for friluftslivet i fylket. Når kommune-
ne og friluftslivets organisasjoner møtes til den
årlige friluftlivssamlingen i november, vil Frilufts-
livets ildsjelpris bli både i Troms og Finnmark og
siden det er frivillighetens år er det litt ekstra stas
å dele den ut. Christine Myrseth som er koordina-
tor i FNF Troms oppfordrer folk i fylket til å foreslå
kandidater.
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Friluftslivets Ildsjelpris i Troms 2022
Bardu kommune – Forside – 08. sep. 2022 12:41

For åttende året på
rad skal en ildsjel
som står på for fri-
luftslivet i Troms
hedres. Prisen ble
etablert i forbindel-
se med Friluftslivets
år i 2015 med Jan
Arne Haugland fra
Skånland som førs-
te vinner. I 2016 gikk
prisen til Brith Sø-
rensen fra Torsken
og i 2017 stakk Mo-
nica Mikalsen fra
Tromsø av med topplasseringen. Mikalsen ble
også finalist i den nasjonale ildsjelkåringen i
2018. I 2018 ble Olderdalen jeger og fiskerfor-

ening tildelt prisen som første organisasjon
i prisens relativt korte historie og 2019 gikk
prisen til Vestre Storfjord Lysløypelag! I koro-
naåret 2020 fikk Mari Kiil i Reinrosa 4H pris og
i 2021 fikk Eidevannet Vel velfortjent pris for
sitt arbeid.

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok en
viktig ildsjel for friluftslivet i fylket. Når kommune-
ne og friluftslivets organisasjoner møtes til den
årlige friluftlivssamlingen i november, vil Frilufts-
livets ildsjelpris bli både i Troms og Finnmark og
siden det er frivillighetens år er det litt ekstra stas
å dele den ut. Christine Myrseth som er koordina-
tor i FNF Troms oppfordrer folk i fylket til å foreslå
kandidater.

Hvem fortjener ”Friluftslivets ildsjelpris i Troms” i 2022?
Kvænangen kommune – Forsiden – 08. sep. 2022 09:07

Nå ønsker de fire fri-
luftsrådene og Fo-
rum for natur og fri-
luftsliv i Troms å gjø-
re stas på nok en
viktig ildsjel for fri-
luftslivet i fylket.

Utdeles for åttende gang – denne gang i Frivil-
lighetens år!
For åttende året på
rad skal en ildsjel
som står på for frilufts-
livet i Troms hedres.
Prisen ble etablert i forbindelse med Friluftslivets
år i 2015 med Jan Arne Haugland fra Skånland
som første vinner. I 2016 gikk prisen til Brith Søren-
sen fra Torsken og i 2017 stakk Monica Mikalsen

fra Tromsø av med topplasseringen. Mikalsen ble
også finalist i den nasjonale ildsjelkåringen i 2018.
I 2018 ble Olderdalen jeger og fiskerforening tildelt
prisen som første organisasjon i prisens relativt
korte historie og 2019 gikk prisen til Vestre Stor-
fjord Lysløypelag! I koronaåret 2020 fikk Mari Kiil
i Reinrosa 4H pris og i 2021 fikk Eidevannet Vel
velfortjent pris for sitt arbeid.

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok en
viktig ildsjel for friluftslivet i fylket. Når kommune-
ne og friluftslivets organisasjoner møtes til den
årlige friluftlivssamlingen i november, vil Frilufts-
livets ildsjelpris bli både i Troms og Finnmark og
siden det er frivillighetens år er det litt ekstra stas
å dele den ut. Christine Myrseth som er koordina-
tor i FNF Troms oppfordrer folk i fylket til å foreslå
kandidater.
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Ønsker forslag
– Vi er på jakt etter personer og organisasjoner
som har gjort en betydelig og verdifull innsats for
friluftslivet i sitt lokalmiljø. I tillegg til å verdsette
den jobben som har vært gjort ønsker vi at pri-
sen skal være en inspirasjon til videre innsats
for friluftslivet i sitt nærmiljø og vi håper folk ten-
ker bredt om hvem de nominerer. FNF Troms og
friluftsrådene ser at friluftslivets møteplasser og
muligheten til å være aktiv i naturen er en veldig
viktig verdi i vårt samfunn- og med stor betydning
for folkehelsen.

Vi er på jakt etter gode kandidater og håper
derfor mange vil være med og foreslå hvem som
bør få prisen i 2022. Friluftslivets ildsjelpris vil bli
søkt utdelt hvert år fram til neste Friluftslivets år,
som blir i 2025. I tillegg til FNF Troms består jury-
en av personer fra de fire friluftsrådene i gamle
Troms fylke.

Synliggjør frivilligheten
– Det gjøres utrolig mye bra arbeid i mange lo-
kalmiljø og kommuner. Ved å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris ønsker vi å synliggjøre og hedre den
store, frivillige innsatsen som legges ned i hele
fylket, den kan vi aldri ta for gitt! Det er mange
som bidrar med aktiviteter, tilrettelegging og natur-
glede, så det å finne gode kandidater blir neppe
noe problem. Som tidligere år tror jeg juryen vil få
en krevende jobb med å velge ut den beste kandi-
daten, avslutter Christine Myrseth i FNF Troms.

Friluftssamlingen har i flere år vært et samar-
beid mellom fylkeskommunen, friluftsrådene og
FNF Troms – og det blir veldig artig å dele ut
prisene i år til en ildsjel i henholdsvis Finnmark og
Troms!

Forslag til kandidater med kort begrunnelse
sendes til troms@fnf-nett.no innen 1. oktober.

Friluftslivets uke 2022
Finnmark Fylkeskommune – 07. sep. 2022 17:16
Av: Eivind Høstmark Borge

3. – 11. september
feires natur og fri-
luftsliv gjennom en
hel uke fullstappet
med aktiviteter.

I løpet av friluftsli-
vets uke (3.-11. sep-
tember) kan du velge
mellom 100 uteaktivi-
teter i Troms og Finn-
mark fra frivillige orga-
nisasjoner, friluftsråd
og kommuner. Som
ordførerturer, bålsam-
taler, nærturer, packrafting, kulturminnedager, sa-
misk friluftsdag og åpning av dagsturhytter.

– Jeg håper flest mulig får en smakebit av vår
vakre natur i løpet av uka, sier fylkesråd for øko-
nomi og kultur Ronald Wærnes (SP).

Hele programmet finner du på friluftslivets-
uke.no

Frivillighetens år
Friluftslivets uke er et av signalarrangementene
i Frivillighetens år 2022. Uka gir et glimt av det
frivillige arbeidet som gjøres hele året, med alt fra
merking av løyper til organiserte lavterskel-turer.

– Frivilligheten gjør en uvurderlig innsats for å
skape gode friluftslivsopplevelser, sier Wærnes.

Troms og Finnmark fylkeskommune har støttet
Friluftslivets uke med kr. 60.000 til Forum for Na-
tur og Friluftsliv (FNF) Troms og kr. 20.000 til FNF
Finnmark. Tilskuddsmidlene forvaltes på vegne
av Miljødirektoratet.

Fylkeskommunen vil i løpet av høsten lyse ut
en rekke tilskuddsordninger for tilrettelegging og
friluftslivsaktivitet som vil kunne bidra til enda mer
naturglede i tiden framover.
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På jakt etter ildsjeler i friluftslivet: – Det gjøres utrolig mye
bra
Framtid i Nord – 07. sep. 2022 16:32
Av: Are Bergset Elvestad

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok
en viktig ildsjel for friluftslivet i fylket.

I 2018 ble Olderdalen jeger og fiskerforening
tildelt prisen som første organisasjon i prisens re-
lativt korte historie, og 2019 gikk prisen til Vestre
Storfjord Lysløypelag.

I koronaåret 2020 fikk Mari Kiil i Reinrosa 4H
pris og i 2021 fikk Eidevannet Vel velfortjent pris
for sitt arbeid.

Nå ser de etter enda en ildsjel eller organi-
sasjon i Troms å hedre, melder FNF Troms i en
pressemelding.

Verdi for samfunnet
Når kommunene og friluftslivets organisasjo-

ner møtes til den årlige friluftlivssamlingen i no-
vember, vil Friluftslivets ildsjelpris bli delt ut både i
Troms og Finnmark.

Christine Myrseth som er koordinator i FNF
Troms oppfordrer folk i fylket til å foreslå kandida-
ter.

– I tillegg til å verdsette den jobben som har
vært gjort ønsker vi at prisen skal være en inspira-
sjon til videre innsats for friluftslivet i sitt nærmiljø
og vi håper folk tenker bredt om hvem de nomine-
rer. FNF Troms og friluftsrådene ser at friluftslivets
møteplasser og muligheten til å være aktiv i na-
turen er en veldig viktig verdi i vårt samfunn- og
med stor betydning for folkehelsen, sier Myrseth i
pressemeldingen.

Stor frivillig innsats i fylket
De ønsker at så mange som mulig vil være

med å foreslå kandidater til årets pris.
– Det gjøres utrolig mye bra arbeid i mange lo-

kalmiljø og kommuner. Ved å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris ønsker vi å synliggjøre og hedre den
store, frivillige innsatsen som legges ned i hele
fylket, den kan vi aldri ta for gitt! Det er mange
som bidrar med aktiviteter, tilrettelegging og natur-
glede, så det å finne gode kandidater blir neppe
noe problem. Som tidligere år tror jeg juryen vil få
en krevende jobb med å velge ut den beste kandi-
daten, avslutter Christine Myrseth i FNF Troms.
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Hvem fortjener “Friluftslivets ildsjelpris i Troms” i 2022?
Nordreisa kommune – Nyhetsarkiv – 07. sep. 2022 13:09

For åttende året på
rad skal en ildsjel
som står på for fri-
luftslivet i Troms
hedres. Prisen ble
etablert i forbindel-
se med Friluftslivets
år i 2015 og i 2018
ble Olderdalen jeger
og fiskerforening til-
delt prisen som førs-
te organisasjon i pri-
sens relativt korte
historie. I korona-
året 2020 fikk Mari
Kiil i Reinrosa 4H prisen og i 2021 fikk Eide-
vannet Vel velfortjent pris for sitt arbeid.

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok en
viktig ildsjel for friluftslivet i fylket. Når kommunene
og friluftslivets organisasjoner møtes til den årlige
friluftssamlingen i november, vil Friluftslivets ild-
sjelpris bli både i Troms og Finnmark og siden det
er Frivillighetens år er det litt ekstra stas. Christine
Myrseth som er koordinator i FNF Troms oppford-
rer folk i fylket til å foreslå kandidater.

– Vi er på jakt etter personer eller organi-

sasjoner som har gjort en betydelig og verdifull
innsats for friluftslivet i sitt lokalmiljø. I tillegg til å
verdsette den jobben som har vært gjort ønsker vi
at prisen skal være en inspirasjon til videre innsats
for friluftslivet i sitt nærmiljø og vi håper folk ten-
ker bredt om hvem de nominerer. FNF Troms og
friluftsrådene ser at friluftslivets møteplasser og
muligheten til å være aktiv i naturen er en veldig
viktig verdi i vårt samfunn- og med stor betydning
for folkehelsen. Det gjøres utrolig mye bra arbeid
i mange lokalmiljø og kommuner. Ved å dele ut
Friluftslivets ildsjelpris ønsker vi å synliggjøre og
hedre den store, frivillige innsatsen som legges
ned i hele fylket, den kan vi aldri ta for gitt! Det er
mange som bidrar med aktiviteter, tilrettelegging
og naturglede, så det å finne gode kandidater blir
neppe noe problem. Som tidligere år vil juryen få
en krevende jobb med å velge ut den beste kandi-
daten, avslutter Christine Myrseth i FNF Troms.

Vi er på jakt etter gode kandidater og håper
derfor mange vil være med og foreslå hvem som
bør få prisen i 2022. I tillegg til FNF Troms består
juryen av personer fra de fire friluftsrådene i gamle
Troms fylke.

Forslag til kandidater med kort begrunnelse
sendes til troms@fnf-nett.no innen 1.oktober.

Bilder

Utdeles for åttende gang – denne gang i frivillighetens år
Harstad Tidende – 07. sep. 2022 07:50
Av: Håkon Wikan

For åttende året på rad skal en ildsjel som
står på for friluftslivet i Troms hedres. Prisen
ble etablert i forbindelse med Friluftslivets år
i 2015 med Jan Arne Haugland fra Skånland
som første vinner.

I 2016 gikk prisen til Brith Sørensen fra Tors-
ken og i 2017 stakk Monica Mikalsen fra Tromsø
av med topplasseringen. Mikalsen ble også fina-

list i den nasjonale ildsjelkåringen i 2018. I 2018
ble Olderdalen Jeger- og Fiskerforening tildelt pri-
sen som første organisasjon i prisens relativt korte
historie og 2019 gikk prisen til Vestre Storfjord Lys-
løypelag. I koronaåret 2020 fikk Mari Kiil i Rein-
rosa 4H-pris og i 2021 fikk Eidevannet Vel pris
for sitt arbeid. Dette skriver Forum for natur og
friluftsliv Troms i en pressemelding.

Nå ønsker de fire friluftsrådene og Forum for
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natur og friluftsliv i Troms å gjøre stas på nok en
viktig ildsjel for friluftslivet i fylket. Når kommune-
ne og friluftslivets organisasjoner møtes til den
årlige friluftlivssamlingen i november, vil Frilufts-
livets ildsjelpris bli både i Troms og Finnmark og
siden det er frivillighetens år er det litt ekstra stas

å dele den ut. Christine Myrseth som er koordina-
tor i FNF Troms oppfordrer folk i fylket til å foreslå
kandidater.

Se video: Kommunen skal ha frivillighet inn i
planene. Ansetter frivilligkoordinator

Jakter kandidater som har gjort en betydelig og verdifull
innsats for friluftslivet i sitt lokalmiljø
Folkebladet – 07. sep. 2022 07:41
Av: Maria Holm Simonsen

De fire friluftsrådene og Forum for natur og
friluftsliv i Troms ønsker innspill til hvem som
bør vinne Friluftslivets ildsjelpris for Troms i
2022.

I år er åttende gangen på rad at Friluftslivets
ildsjelpris skal deles ut. Christine Myrseth som er
koordinator i Forum for natur og friluftsliv i Troms
oppfordrer folk i fylket til å foreslå kandidater

– Vi er på jakt etter personer og organisasjo-
ner som har gjort en betydelig og verdifull innsats
for friluftslivet i sitt lokalmiljø, opplyser Myrseth i
en pressemelding.

I tillegg til å verdsette den jobben som har
vært gjort, ønsker prisutdelerne at prisen skal
være en inspirasjon til videre innsats for friluftslivet

i nærmiljøene.
– Og vi håper folk tenker bredt om hvem de

nominerer, understreker Myrseth, som ikke legger
skjul på at det er ekstra stas å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris når det samtidig er frivillighetens år.

– Det gjøres utrolig mye bra arbeid i mange lo-
kalmiljø og kommuner. Ved å dele ut Friluftslivets
ildsjelpris ønsker vi å synliggjøre og hedre den
store, frivillige innsatsen som legges ned i hele
fylket, den kan vi aldri ta for gitt! Det er mange
som bidrar med aktiviteter, tilrettelegging og natur-
glede, så det å finne gode kandidater blir neppe
noe problem. Som tidligere år tror jeg juryen vil
få en krevende jobb med å velge ut den beste
kandidaten, sier Myrseth.

Slik blir friluftslivets uke: – Målet er å få flest
mulig med
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Bålsamtale og friluftskons ert med Anne
Nye Troms, page 14 – 15 – 06. sep. 2022
Av: Espen Føre Hansen
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4H Framsyn og Forum 
for natur og friluftsliv 
Troms inviterte lørdag 
til både politisk sam-
tale og friluftskonsert 
med Anne Nymo Trul-
sen på Vikran. 

FRILUFTSLIV

Espen Føre Hansen

espen@nye-troms.no

Det hele foregikk på den nye 
«Drømmeplassen» i Kobbevågen, 
Vikran 3 knappe 5 kilometer over 
kommunegrensa fra Balsnord. 
Arrangementet var planlagt som 
en feiring av starten på «Frilufts-
livets uke».

Friluftslivets uke arrangeres 
i regi av fellesorganisasjonen 
Norsk Friluftsliv og de andre fri-
luftsorganisasjonene i landet, 
med mål om å få nere ut i natu-
ren.

Friluftspolitikk
Før den annonserte konserten 
med den velkjente målselvingen, 
Anne Nymo Trulsen, var det du-
ket for bålsamtale omkring fri-
luftspolitikk. I den forbindelse 
hadde arrangørene kontaktet po-
litikere fra Tromsø kommune for 
å delta. Oppmøtet fra de folke-
valgte var ikke organisasjonsråd-
giver i 4H Troms, Hilde Ovesen, 
videre imponert over.

3 Vi ser jo at det ikke blir man-
ge oppmøtte fra politikken når 
det inviteres utenfor Tromsø sen-
trum, innledet Ovesen.

Hun kunne fortelle at da det 
tidligere ble invitert til samtale 
ved Rundvannet i Tromsø var 
det så mange som mellom åtte 
og ti politikere som møtte. De to 
som hadde tatt turen fra rådhu-
set i Tromsø denne lørdagen var 
Mathias Hogne Kjerstad fra SV 
og Arne Wilhelm Theodorsen 
fra MDG. Det la ingen demper på 
resten av samtalen rundt frilufts-
livet og tilrettelegging for akti-
vitet. Med Tine Marie Valbjørn 
Hagelin, daglig leder fra Ishavs-
kysten friluftsråd, som ordstyrer 
gikk samtalen godt. Her var alt 
fra arealplaner, allemannsrett og 
tilrettelegging av friluftsliv for 
alle blant temaene som ble tatt 
opp.

Nytt anlegg
Den relativt nye uteplassen med 
det klingende navnet «Drømme-
plassen» høstet mye skryt blant 

de som hadde tatt turen til Kob-
bevågen denne kvelden.

3 En fantastisk plass laget på 
frivillighet, mener de lokale da-
mene Gunn-Britt Mosli, Oddlaug 
Andreassen og Hildur Wikran.

Alle tre er de enige om at 4H 
har gjort mye ont for bygda de-

res, og er imponert over den nye 
friluftsplassen. Med gruslagt vei, 
gapahuk, bålplass og toalett kan 
det trygt sies at plassen vil bidra 
til friluftslivet i området.

Damene innrømmer at den 
største grunnen til at de i Kobbe-
vågen denne kvelden var Anne 

Nymo Trulsen. Gunn-Britt Mos-
li kunne fortelle at hun i tillegg 
hadde et litt annet forhold til 
kveldens hovedperson.

3 Da jeg bodde på Olsborgmo-
en så var vi nærmeste nabo til 
Anne, forklarer Mosli.

Trekkplaster
Selv om det var nere tilstede fra 
tidlig på lørdagskvelden i Kob-
bevågen, ble det en betydelig 
økning av besøkende etter hvert 
som klokka nærmet seg 19.30. 
Etter servering av suppe og kafe 
var det i denne tiden duket for 

INNLEDNING: Organisasjonsrådgiver for 4H Troms og styremedlem i FNF 
Troms, Hilde Ovesen innledet bålsamtalen på lørdagskvelden.

GLAD OG FORNØYD: Marius (8), Vår (6), Carmen (8), T
(f.v.) var enige om at den nye «Drømmeplassen» var super

SAMTALE: Det ble gode samtaler rundt friluftslivet i nærområdet ved 
bålplassen.

Bålsamtale og friluftskonser

SNAKKET MED BARNA: Det ble flere morsomme utvekslinger med barna og de rundt 70 besøkende mellom låtene på «Drømmeplassen» i Kobbevågen på lørdag. 
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KONSERT

Espen Føre Hansen

espen@nye-troms.no

Det ble dog noe ekstra venting før 
kveldens store trekkplaster stod 
klar med gitaren – og uten mikro-
fon. Nymo Trulsen, som er opp-
vokst på Olsborgmoen i Målselv, 
fikk ikke alt til å stemme med 
utstyret denne kvelden. Etter 
en stund med prøving og feiling 
måtte artisten innse at kveldens 
konsert ble akustisk.

– Det passer jo egentlig fint. Da 
blir det i natura i naturen. Det blir 
ikke mer naturlig enn dette, inn-
ledet en smilende Anne Nymo 
Trulsen.

Det virket ikke som om hver-
ken publikum eller arrangører 
kunne si seg uenig i det. Med den 
opprinnelige Målselv-jenta bare 
et par meter fra benkene på første 
rad, ble det en real intim konser-
topplevelse.

God blanding
Gjennom konserten spilte Nymo 
Trulsen en god blanding av co-
verlåter og egenproduserte lå-
ter. Hun åpnet med «Vår beste 
dag» av Erik Bye og «E du nord» 
av Kari Bremnes. Senere i settet 
spilte hun både egne utgitte låter 
og andre som ennå ikke er utgitt. 
Mellom låtene var det rom for 
både humoristiske fortellinger og 
samtaler med barna blant publi-
kum. Etter fremføringa av låten 
«Pensjonist», spurte artisten bar-
na som var til stede om de visste 
hva en pensjonist var.

– Det er når man blitt så gam-
mel at man ikke trenger å jobbe 
mer, var svaret fra en ung publi-
kummer.

Etterfulgt av spørsmålet:
– Du er vel kanskje også pensjo-

nist snart?
– Det er sant, tida flyr, lo 

44-åringen sammen med resten 
av de fremmøtte.

Ekstranummer
Etter flere vakre fremførelser 
annonserte Nymo Trulsen siste 
låten for kvelden. Kveldens siste 
fremføring var det som må kun-
ne kalles en potpurri av velkjente 
nord-norske låter. Her inneholdt 
fremførelsen alt fra «Æ vil bare 
dans» til «Har du fyr». Etter den 
siste låten klappet derimot et en-
gasjert publikum inn en ekstra-
fremførelse av velkjente «Har du 
fyr».

– Jeg så mange smil i publikum 
når vi var innom «Har du fyr», så 
da tar vi den, annonserte Nymo 
Trulsen.

Fornøyd artist
Etter konsertens slutt var hoved-
personen selv meget fornøyd, og 
høstet også mye skryt fra publi-
kum. Det tekniske trøbbelet kun-
ne ikke anses som noe annet enn 
en liten hump i veien for en ellers 
strålende fremføring.

– Jeg har vært på flere forskjel-
lige scener før, så jeg får ikke pa-
nikk, sier Anne Nymo Trulsen

Anne Nymo Trulsen er godt 
kjent som vokalist i bandet Hekla 
Stålstrenga, men også under eget 
navn som soloartist. Det er der-
med ikke første gang hun støter 
på utfordringer under konserter.

– Jeg er vant til utfordringer og 
har spilt til mange anledninger, 
både i sorg og glede, forklarer 
hun.

Alt i alt syntes artisten selv 
også at trøbbel med utstyret kan-
skje gjorde konserten til noe eget.

– Det ble også veldig bra å være 
«i natura i naturen». Det blir litt 
nakent, og man må være sikker 
på seg selv. Jeg har en stemme 
som «bærer» så jeg vet at det går 
bra. Og så er jeg ikke noen prima-
donna, smiler hun.

Nymo Trulsen oppsummerer 
kvelden som kjempeartig, og var 
glad for å kunne være med på å 
feire frivilligheten i nærområdet.

KALDE FINGRE: Kald høstluft og tekniske problemer til tross; friluftskonser-
ten med Anne Nymo Trulsen ble en on opplevelse for alle.

LOKALE FRUER: De lokale fruene (f.v.) Gunn-Britt Mosli, Oddlaug Andreassen og 
Hildur Wikran tok en bålkafe i påvente av kveldens konsert.

år (6), Carmen (8), Tomine (9) og Aurora (13) 
ar super.

onsert med Anne

– «I natura  

i naturen»

kveldens største trekkplaster. 
Da skulle nemlig den kjente 
og kjære målselvingen Anne 
Nymo Trulsen holde frilufts-
konsert. Også barna som hadde 
tatt turen til den nye «Drømme-
plassen» hadde god kontroll på 
hvem som skulle holde konsert.

– Ja, hun heter Anne. Jeg har 
sett henne på Youtube, sier 8 år 
gamle Carmen.

Etter litt ekstra ventetid 
grunnet tekniske problemer 
kunne endelig Nymo Trulsen 
bergta publikummet med sin 

sangstemme, til glede for de 
rundt 70 besøkende, i alle aldre.

– Dette var kjempebra. Rett 
og slett skikkelig artig, oppsum-
merte Hilde Ovesen etter frem-
førelsen til Nymo Trulsen.

Da bålsamtale og suppeservering var unnagjort 
fylte det seg fort opp med rundt 70 besøkende 
på «Drømmeplassen» i Kobbevågen på Vikran.

4H Framsyn og Forum for natur og friluftsliv

Troms inviterte lørdag til både politisk samtale
og friluftskonsert med Anne Nymo Trulsen på
Vikran. FRILUFTSLIV

Det hele foregikk på den nye «Drømmeplas-
sen» i Kobbevågen, Vikran – knappe 5 kilome-
ter over kommunegrensa fra Balsfjord. Arrange-
mentet var planlagt som en feiring av starten på
«Friluftslivets uke». Friluftslivets uke arrangeres i
regi av fellesorganisasjonen Norsk Friluftsliv og
de andre friluftsorganisasjonene i landet, med mål
om å få flere ut i naturen.

Friluftspolitikk Før den annonserte konserten
med den velkjente målselvingen, Anne Nymo Trul-
sen, var det duket for bålsamtale omkring frilufts-
politikk. I den forbindelse hadde arrangørene kon-
taktet politikere fra Tromsø kommune for å del-
ta. Oppmøtet fra de folkevalgte var ikke organisa-
sjonsrådgiver i 4H Troms, Hilde Ovesen, videre
imponert over.

– Vi ser jo at det ikke blir mange oppmøtte fra
politikken når det inviteres utenfor Tromsø sen-
trum, innledet Ovesen.

Hun kunne fortelle at da det tidligere ble invi-
tert til samtale ved Rundvannet i Tromsø var det
så mange som mellom åtte og ti politikere som
møtte. De to som hadde tatt turen fra rådhuset i
Tromsø denne lørdagen var Mathias Hogne Kjer-
stad fra SV og Arne Wilhelm Theodorsen fra MDG.
Det la ingen demper på resten av samtalen rundt

friluftslivet og tilrettelegging for aktivitet. Med Tine
Marie Valbjørn Hagelin, daglig leder fra Ishavskys-
ten friluftsråd, som ordstyrer gikk samtalen godt.
Her var alt fra arealplaner, allemannsrett og tilrette-
legging av friluftsliv for alle blant temaene som ble
tatt opp.

Nytt anlegg Den relativt nye uteplassen med
det klingende navnet «Drømmeplassen» høstet
mye skryt blant de som hadde tatt turen til Kobbe-
vågen denne kvelden.

– En fantastisk plass laget på frivillighet, me-
ner de lokale damene Gunn-Britt Mosli, Oddlaug
Andreassen og Hildur Wikran.

Alle tre er de enige om at 4H har gjort mye fint
for bygda deres, og er imponert over den nye fri-
luftsplassen. Med gruslagt vei, gapahuk, bålplass
og toalett kan det trygt sies at plassen vil bidra til
friluftslivet i området.

Damene innrømmer at den største grunnen
til at de i Kobbevågen denne kvelden var Anne
Nymo Trulsen. Gunn-Britt Mosli kunne fortelle at
hun i tillegg hadde et litt annet forhold til kveldens
hovedperson.

– Da jeg bodde på Olsborgmoen så var vi nær-
meste nabo til Anne, forklarer Mosli. Trekkplaster
Selv om det var flere tilstede fra tidlig på lørdags-
kvelden i Kobbevågen, ble det en betydelig økning
av besøkende etter hvert som klokka nærmet seg
19.30. Etter servering av suppe og kaffe var det i
denne tiden duket for kveldens største trekkplas-
ter.

Da skulle nemlig den kjente og kjære måls-
elvingen Anne Nymo Trulsen holde friluftskon-
sert. Også barna som hadde tatt turen til den nye
«Drømmeplassen» hadde god kontroll på hvem
som skulle holde konsert. – Ja, hun heter Anne.
Jeg har sett henne på Youtube, sier 8 år gamle
Carmen.

Etter litt ekstra ventetid grunnet tekniske pro-
blemer kunne endelig Nymo Trulsen bergta pub-
likummet med sin sangstemme, til glede for de
rundt 70 besøkende, i alle aldre.

– Dette var kjempebra. Rett og slett skikkelig
artig, oppsummerte Hilde Ovesen etter fremførel-
sen til Nymo Trulsen.
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Inviterte til bålsamtale og friluftskonsert med Anne Nymo
Trulsen
Nye Troms – Nyheter – 04. sep. 2022 15:05
Av: Espen Føre Hansen

4H Framsyn og Forum for natur og friluftsliv Troms inviterte lørdag til både politisk samtale og
friluftskonsert med Anne Nymo Trulsen på Vikran.

Friluftsliv og kulturmiljø
Lavangen kommune – Startsiden – 01. sep. 2022 12:00

Troms og Finnmark
fylkeskommune in-
viterer til friluftslivs-
samling 3.novem-
ber 2022

Velkommen til
friluftslivssamling i
Troms og Finnmark
2022 – sett av 3. no-
vember kl. 10:30 –
15:45.

Troms og Finn-

mark fylkeskommune
inviterer i samarbeid
med friluftsrådene og Forum for natur og friluftsliv
i Troms og Finnmark til samling for kommuner, fri-
villige organisasjoner og andre tilretteleggere for
friluftsliv i fylket. Samlingen avholdes i fylkestings-
salen i Tromsø og digitalt via Teams.

Årets hovedtema er: «Friluftsliv og kulturmil-
jø“.

Oppslag/informasjon
Informasjon om program og påmelding kom-

mer . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Troms og Finnmark fylkeskommune

Kunnskap og risiko i akvakulturforvaltningen
Nordnorsk debatt – Forsiden – 29. aug. 2022 09:12
Av: Christine Myrseth, Koordinator Forum for natur og friluftsliv Troms, Tromsø

Kunnskapsbasert forvaltning har aldri vært
viktigere, og når havbruk trenger arealer er det
viktig for planprosessene og mulighetene for
medvirkning

at vi som samfunn vet hvilken kunnskap vi
har, hvilken vi mangler og som det er behov for,
hvordan vi kan samarbeide -og hvilken risiko det
er forsvarlig å ta på vegne av våre marine øko-

systemer. Kunnskap er komplisert, men Forum
for natur og friluftsliv Troms ser frem til seminaret
“Akvakultur: kunnskapsgrunnlag og risiko” som vi
arrangerer i Tromsø den 30 august.

Akvakultur og arealkonflikter er et tema som
engasjerer i vårt samfunn og betydningen av kunn-
skap for best mulige vurderinger av konsekvenser
og risiko for miljøskade er avgjørende for at plan-
prosessene og rammene for vekst i næringen skal
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ha legitimitet og føre til de beste løsningene for
de ulike interessene. Naturkrisen har forsterket
behovet for kunnskap om konsekvenser, og kra-
vene til forsvarlig forvaltning av våre felles kyst-
og sjøområder. Vi trenger også å vite om hvilke
krav til kunnskap som finnes i regelverket og mu-
lighetene for å begrense risiko ved etablering av
akvakulturanlegg.

Formålet med seminaret er å gi beslutningsta-
kere, organisasjoner og allmennheten en introduk-
sjon til noen relevante tema innen hvilken kunn-
skap vi har tilgjengelig, kunnskapsbehov, risikovur-
deringer og regelverk. Vi håper seminaret skal by
på noen gode verktøy å ta med hjem, og som kan
danne grunnlaget for en diskusjon om hvordan vi

sammen kan jobbe for et best mulig kunnskaps-
grunnlag og hvilke muligheter vi har i regelverket
for en forsvarlig, kunnskapsbasert forvaltning av
vår rike, marine natur. Vi ønsker også å løfte tema
som sier noe om hvilken og hvor stor risiko det
er rimelig å ta i møte med naturtap og vi håper
også seminaret kan være en inspirasjon til våre
forskere på disse temaene.

Rødbanken er en viktig møteplass i Tromsø
og FNF Troms er glade for alle som har sagt ja
til å bidra med sin kunnskap og erfaring på semi-
naret, ikke minst også at så mange ulike aktører
har meldt seg på. Mer informasjon om program
og påmelding kan finnes på vår nettside her.

<br />

40 innsigelser mot etablering av algeanlegg
Folkebladet, page 8 – 9 – 07. juni 2022
Av: Ida Larsen
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Selskapet Norway Natu-
rals ønsker å produsere 
makroalger i fjorden uten-
for Grunnreis i Sørreisa. 
Det har fått mange inn-
byggere til å reagere.

I søknaden til kommunen, om 
tillatelse til å etablere en lokali-
tet for vannlevende planter 
utenfor Grunnreisa, kommer 
det fram at selskapet ble stiftet i 
2020. Formålet er å drive pro-
duksjon av en rekke homogeni-
serte matvarer og ekstrakter 
fra makroalger.

Lokaliteten det søkes om har 
en størrelse på 58.5 dekar, og 
en årlig produksjon på 300 
tonn, for artene butare, sukker-
tare, �ngertare, søl og stortare. 
Totalt vil anleggsrammen måle 
455 x 130 meter.

Selskapet, som er et datter-
selskap av BioForm AS, er alle-
rede i gang med å etablere et 
foredlingsanlegg ved Øyjord-
nes. Anlegget skal blant annet 
foredle ulike arter av makroal-
ger for salg i et nasjonalt og in-
ternasjonalt marked, og 
råvaretilførsel er tiltenkt gjen-
nom akvakulturdrift og høsting 
av viltvoksende makroalger.

I søknaden kommer det fram 
at Norway Naturals har ambi-
sjoner om å være en ledende 
aktør i Norge innen akvakultur-
segmentet, og satsningen for-
ventes å ha en direkte 
sysselsettingse�ekt på mini-
mum fem arbeidsplasser.

Over 40 høringsuttalelser
Innen fristen 23. mai, hadde 
kommunen mottatt over 40 
høringsuttalelser i forbindelse 
med søknaden fra Norway Na-
turals. De �este kommer fra 
privatpersoner som utrykker 
sin bekymring for etablerin-
gen. Både med tanke på det 
maritime miljøet, friluftsliv, �s-
kemuligheter og forringelse av 
nærliggende eiendommer.

Sammen med Naturnvern-
forbundet i Troms har Midt-
Troms Naturlag levert en 
uttalelse. Der krever de en kart-
legging av fuglelivet for å kunne 
si noe om den miljømessige 
forsvarligheten, spesielt knyt-
tet til mattilgang, for fuglene 
som har habitat i området – 

noe de mener søknaden man-
gler. I tillegg oppfordrer de til 
en grundigere behandling av 
fremmede arter og risikoen for 
dette.

– Storskala taredyrking kan 
gi negative e�ekter på havmil-
jøet. Store mengder biomasse 
som havner på havbunnen kan 
medføre oksygenmangel, end-
ring i biomangfoldet og dårlig 
økologisk tilstand på havbun-
nen. Stort opptak av nærings-
sto�er vil kunne utkonkurrere 
naturlig tang, tare og algevekst 
i sjøen. Dette kan igjen gå ut 
over grunnlaget i næringskje-
den, �skebestandene – og da i 
siste ende i oss mennesker, 
skriver Midt-Troms Naturlag i 
sin uttalelse.

De påpeker at hvorvidt tare-
anlegg bidrar til uønsket spred-
ning av arter, gener og 
eventuelle sykdommer i havet, 
er i foreløpig stor grad uvisst. 
De viser videre til ferske resul-
tater fra forskningsprosjektet 
KELPPRO, som peker på at 
uønskede arter kan utnytte ta-
redyrkingsanlegg også utenom 
vekstsesongen.

– Forum for natur og frilufts-
liv i Troms mener at det forelig-
ger klare signaler fra forskning 
om at taredyrking ved feil plas-
sering kan gi negative og ve-
sentlige e�ekter for fugler. Det 
kan gå ut over hekking og næ-
ringssøk ved at mattilgangen 
blir forstyrret. Felles for disse 
mulige negative e�ektene, for 
en hardt presset sjøfuglbe-
stand, er at kunnskapene per i 
dag ikke er gode nok og at det 
blant annet for fremmede arter 
gjelder et føre-var prinsipp, 
står det i uttalelsen.

Forstår skepsisen
Ordfører i Sørreisa kommune, 
Jan-Eirik Nordahl, forklarer at 
kommunestyret tilbake i 2019 
vedtok å avsette det aktuelle 
arealet i �orden like utenfor 
Tømmervika til tang og tare-
produksjon i kystsoneplanen. 
Siden har det vært fritt fram for 
alle å søke på konsesjonen, noe 
Norway Naturals nå har gjort.

– Det viser at kommunen er 
positiv til denne etableringen, 
noe vi også ser i kommunedi-
rektørens innstilling i saken. Vi 
ønsker å være en god bokom-
mune, og da er vi helt avhengig 
av å skape arbeidsplasser. Dette 
er gründere som har utviklet, 
investert og brukt tid og ressur-

ser på å skape arbeidsplasser 
og det hilser jeg velkommen, 
sier ordføreren.

Ordføreren har likevel regis-
trert at det har kommet inn 
mange høringsuttalelser i for-
bindelse med søknaden.

– Denne næringen er relativt 
ny og kanskje ukjent for mange. 
Da er det ikke så rart at mange 
er skeptiske. Men det er en 
spennende næring, spesielt 
hvis vi ser på hvordan havet 
mer og mer blir tatt i bruk i for-
bindelse med matproduksjon 
– både nasjonalt og internasjo-
nalt. Så jeg har stor tro på dette, 
sier ordføreren.

Nordahl forklarer at det er 
Troms og Finnmark fylkeskom-
mune som avgjør om Norway 

Naturals skal få konsesjonen, 
og at Sørreisa kommune kun er 
en høringsinstans og har ingen 
beslutningsmyndighet.

Utvalg for plan og miljø be-
handlet saken politisk 31. mai. 
Den skal videre til formannska-
pet 7. juni og deretter behand-
les i kommunestyret, før den 
ender hos fylket som skal vedta 
om selskapet får konsesjonen.

Folkebladet har vært i kon-
takt med Norway Naturals AS 
som ikke ønsker å kommentere 
saken.

40 innsigelser mot etablering av a

HILSER VELKOMMEN: Ordfører i 
Sørreisa kommune, Jan-Eirik 
Nordahl, er positiv til Norway 
Naturals ønske.  
 Foto: Amund G. Hansen

LOKALITET: I fjorden utenfor Grunnreisa i Sørreisa ønsker Norway Naturals å etablere en lokalitet for vannlevende planter
å etablere anlegget. 

Flere bilister har siden tors-
dag ettermiddag kjørt mile-
vis — bare for å oppleve 
bomtur når de skulle forsere 
Mefjordveien.

Ved �ere tra�kknutepunkt var det 
nemlig ingen ting som opplyste 
om at denne veien på yttersida 

ville være stengt helt fram til natt 
til tirsdag på grunn av rassikrings-
arbeid i Svartholla.

– Dette er helt uhørt dårlig opp-
lysningsarbeid av Statens vegve-
sen, sier Ragnhild Hellemo (81) i 
Senjahopen, som sammen med 
mannen Trond (82) torsdag var en 
av dem som ble «bortlurt». Da ek-
teparet, etter å ha vært en tur på 
Silsand, møtte stengt vei da de 

skulle heim igjen måtte de snu og 
kjøre om Skaland.

I ettertid kom det opp informa-
sjon på tavla på Silsand. Men tra�-
kanter påpeker overfor 
Folkebladet at det fortsatt manglet 
info på tra�kknutepunktene til 
sommerfergene i Grylle�ord og 
Botnhamn.

– Det burde stått opplysnings-
skilt både i Stønesbotn, ved krys-

set til Ørn�ordtunnelen og ved 
krysset FV86 / FV 862 i Straums-
botn, sier en bilist til Folkebladet.

– Slik det var �kk ikke tra�kan-
ter som kom vestfra (Grylle�ord) 
beskjed før de var på Hesteslette-
ne i Me�orden om at de ikke kom 
videre. Helt bak mål og elendig 
informasjonsarbeid, sier bilisten.

VIDAR BJØRKLI
vidar.bjorkli@folkebladet.no

– Elendig informasjon om veistengning

SVARTHOLLA: FV 862 
har vært stengt i 
Svartholla på grunn 
av arbeid med å 
renske fjellsida for 
steinmasser. 

IDA LARSEN
932 46 525
ida.larsen@ 
folkebladet.no

blering av algeanlegg

LOKALITETEN: Området det søkes om, har en størrelse på 58.5 
dekar, og en årlig produksjon på 300 tonn, for artene butare, 
sukkertare, fingertare, søl og stortare. Totalt vil anleggsrammen 
måle 455 x 130 meter. Illustrasjonen er et basert kart fra 
Fiskeridirektoratets karttjeneste Yggdrasil og selskapets egne 
tegninger over hvor de ønsker å etablere lokaliteten. 

ende planter. Bildet er tatt like ved Elvelund, i retning mot der selskapet ønsker 
 Foto: Ida Larsen
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Politikerne i Salangen 
kommune skal ta stilling til 
å kjøpe den gamle Coop-
eiendommen på Sjøvegan 
for å bygge omsorgsboli-
ger.
Av �ere alternativer valgte ad-
ministrasjonssjefen å lande på 
å kjøpe det gamle Coop-bygget 
med tomt. Bakgrunn er et be-
hov for å bygge minimum 10 
omsorgsboliger. 

Vil strekke seg over år
I sakspapierne til formannska-
pet kommer det frem at å bygge 
omsorgsboliger er et omfatten-
de prosjekt som vil strekke seg 
over �ere år. Det ble også vur-
dert tomt i området ved Salan-
gen bo- og eldresenter, 
Strandparken, tomter utenfor 
sentrum og Strandbu barneha-
ge.  Coop-bygget har en verdi-
takst på omkring 3,5 millioner 
kroner og er til salgs. I en grov-
analyse kommer det frem 63,5 
millioner kroner i byggeutgifter 
og et låneopptak på 16,2 millio-

ner kroner.
Bakgrunnen for kjøpet er 

helse- og omsorgsplanen som 
vurderte behov for minimum 
10 nye omsorgsboliger av rett 
kvalitet og i egnede omgivelser 
for å: 

Tilrettelegge for at flere 
kan bo hjemme lenger, 

I ett trivelig og sosialt 
bofellesskap som 
stimulerer aktivitet, og 

tilrettelegger mer 
kosteffektiv omsorgstje-
neste (mindre kjøring), og 

enkelt tilgang til sen-
trumsfasiliteter. 

Det beste alternativet
Administrasjonssjefen hadde 
Strandbu og Coop-bygget 
(Kongsveien 80) som de to ho-
vedalternativene.

–  Begge alternativene er mu-
lige, men Kongsveien 80 frem-
står mest attraktivt. Spesielt i 
lys av vedtatt helhetsplan for 
Sjøvegan sentrum. Veien er 
kortere og tryggere til alle bu-
tikker i sentrum, og spesielt 
dagligvarer, cafe og felles utea-

realer. Kongsveien 80 legger 
bedre til rette for å bo hjemme 
lenge, i aktivitet og møte med 
øvrig befolkning i attraktive 
uteområder og innendørsarea-
ler – enn alternativet. Støypro-
blematikk fra fylkesveien må 
avklares og tas hensyn til i kon-
septutvikling og prosjektering, 
men vurderes håndterbart 
blant annet med referanse til 
lignende prosjekter i Sortland, 
står det i saksfremlegget.

Administrasjonssjefen inn-
stiller derfor på å gå til anskaf-
felse av Kongsveien 80 og sette 
i gang arbeid med å utvikle 
konsept og forprosjekt for mor-
gendagens omsorgsboliger i 
Sjøvegan med sikte på mulig 
byggestart i 2025. Investerings-
kostnaden ses i sammenheng 
med revidert investeringsplan 
Salangen kommune 2022 – 
2025. Saken kommer opp i 
kommunestyret 10.juni.

Kommunen kan bli 
eier av Coop-eiendom

VIL OVERTA: Administrasjonssjefen anbefaler å kjøpe Coop - eiendommen for å bygge omsorgsboliger. 
 Foto: Morten Dokka

Ung gutt mistet 
førerkortet
Politiet gjennomførte lørdag en fartskontroll 
på Finnsnes.

En ung gutt anmeldes for høy fart i 
70-sonen. 

Det ble tatt beslag i førerkort.
Det meldte Troms politidistrikt på Twitter 

lørdag kveld klokka 22.31.

Fritidsbåt sank — alle 
om bord ble reddet
En 30-fots fritidsbåt med seks personer 
ombord gikk på et skjær like vest av 
Vengsøya ved 02.00-tiden natt til fredag.

Båten tok inn vann og sank, personene tok 
seg i land på en holme og ble plukket opp av 
luftambulanse. HRS ledet aksjonen.

Troms politidistrikt melder at de oppretter 
sak på hendelsen.

Fartskontroll på Olsborg
UP gjennomførte søndag en fartskontroll i 
80-sonen på Olsborg.

11 bilførere ble bøtelagt og én mann blir 
anmeldt grunnet høy fart.

Det er tatt beslag i førerkortet til mannen, 
opplyser Troms politidistrikt på Twitter.

MORTEN DOKKA
950 47 895
morten.dokka@ 
folkebladet.no

Selskapet Norway Naturals ønsker å produ-

sere makroalger i fjorden utenfor Grunnreis i
Sørreisa. Det har fått mange innbyggere til å
reagere.

I søknaden til kommunen, om tillatelse til å
etablere en lokalitet for vannlevende planter uten-
for Grunnreisa, kommer det fram at selskapet ble
stiftet i 2020. Formålet er å drive produksjon av
en rekke homogeniserte matvarer og ekstrakter
fra makroalger.

Lokaliteten det søkes om har en størrelse på
58.5 dekar, og en årlig produksjon på 300 tonn,
for artene butare, sukkertare, fingertare, søl og

stortare. Totalt vil anleggsrammen måle 455 x 130
meter.

Selskapet, som er et datterselskap av BioForm
AS, er allerede i gang med å etablere et foredlings-
anlegg ved Øyjordnes. Anlegget skal blant annet
foredle ulike arter av makroalger for salg i et na-
sjonalt og internasjonalt marked, og råvaretilførsel
er tiltenkt gjennom akvakulturdrift og høsting av
viltvoksende makroalger.

I søknaden kommer det fram at Norway Natu-
rals har ambisjoner om å være en ledende aktør i
Norge innen akvakultursegmentet, og satsningen
forventes å ha en direkte sysselsettingseffekt på
minimum fem arbeidsplasser.

Over 40 høringsuttalelser
Innen fristen 23. mai, hadde kommunen mot-

tatt over 40 høringsuttalelser i forbindelse med
søknaden fra Norway Naturals. De fleste kommer
fra privatpersoner som utrykker sin bekymring for
etableringen. Både med tanke på det maritime
miljøet, friluftsliv, fiskemuligheter og forringelse av
nærliggende eiendommer.

Sammen med Naturnvernforbundet i Troms
har Midt-Troms Naturlag levert en uttalelse. Der
krever de en kartlegging av fuglelivet for å kun-
ne si noe om den miljømessige forsvarligheten,
spesielt knyttet til mattilgang, for fuglene som har
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habitat i området -
Foto: Amund G. Hansen
noe de mener søknaden mangler. I tillegg opp-

fordrer de til en grundigere behandling av fremme-
de arter og risikoen for dette.

– Storskala taredyrking kan gi negative effek-
ter på havmiljøet. Store mengder biomasse som
havner på havbunnen kan medføre oksygenman-
gel, endring i biomangfoldet og dårlig økologisk
tilstand på havbunnen. Stort opptak av nærings-
stoffer vil kunne utkonkurrere naturlig tang, tare og
algevekst i sjøen. Dette kan igjen gå ut over grunn-
laget i næringskjeden, fiskebestandene – og da i
siste ende i oss mennesker, skriver Midt-Troms
Naturlag i sin uttalelse.

De påpeker at hvorvidt tareanlegg bidrar til
uønsket spredning av arter, gener og eventuelle
sykdommer i havet, er i foreløpig stor grad uvisst.
De viser videre til ferske resultater fra forsknings-
prosjektet KELPPRO, som peker på at uønskede
arter kan utnytte taredyrkingsanlegg også utenom
vekstsesongen.

– Forum for natur og friluftsliv i Troms mener
at det foreligger klare signaler fra forskning om at
taredyrking ved feil plassering kan gi negative og
vesentlige effekter for fugler. Det kan gå ut over
hekking og næringssøk ved at mattilgangen blir
forstyrret. Felles for disse mulige negative effek-
tene, for en hardt presset sjøfuglbestand, er at
kunnskapene per i dag ikke er gode nok og at det
blant annet for fremmede arter gjelder et føre-var
prinsipp, står det i uttalelsen.

Forstår skepsisen
Ordfører i Sørreisa kommune, Jan-Eirik Nor-

dahl, forklarer at kommunestyret tilbake i 2019
vedtok å avsette det aktuelle arealet i fjorden like

utenfor Tømmervika til tang og tareproduksjon i
kystsoneplanen. Siden har det vært fritt fram for
alle å søke på konsesjonen, noe Norway Naturals
nå har gjort.

– Det viser at kommunen er positiv til denne
etableringen, noe vi også ser i kommunedirektø-
rens innstilling i saken. Vi ønsker å være en god
bokommune, og da er vi helt avhengig av å skape
arbeidsplasser. Dette er gründere som har utvik-
let, investert og brukt tid og ressurser på å skape
arbeidsplasser og det hilser jeg velkommen, sier
ordføreren.

Ordføreren har likevel registrert at det har kom-
met inn mange høringsuttalelser i forbindelse med
søknaden.

– Denne næringen er relativt ny og kanskje
ukjent for mange. Da er det ikke så rart at mange
er skeptiske. Men det er en spennende næring,
spesielt hvis vi ser på hvordan havet mer og mer
blir tatt i bruk i forbindelse med matproduksjon –
både nasjonalt og internasjonalt. Så jeg har stor
tro på dette, sier ordføreren.

Nordahl forklarer at det er Troms og Finnmark
fylkeskommune som avgjør om Norway Naturals
skal få konsesjonen, og at Sørreisa kommune kun
er en høringsinstans og har ingen beslutningsmyn-
dighet.

Utvalg for plan og miljø behandlet saken po-
litisk 31. mai. Den skal videre til formannskapet
7. juni og deretter behandles i kommunestyret, før
den ender hos fylket som skal vedta om selskapet
får konsesjonen.

Folkebladet har vært i kontakt med Norway Na-
turals AS som ikke ønsker å kommentere saken.

Foto: Ida Larsen

Her ønsker de å etablere anlegge for produksjon av alger —
har mottatt over 40 innsigelser
Folkebladet – 03. juni 2022 12:35
Av: Ida Larsen

Selskapet Norway Naturals ønsker å produ-
sere makroalger i fjorden utenfor Grunnreis i
Sørreisa. Det har fått mange innbyggere til å

reagere.

I søknaden til kommunen, om tillatelse til å
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etablere en lokalitet for vannlevende planter uten-
for Grunnreisa, kommer det fram at selskapet ble
stiftet i 2020. Formålet er å drive produksjon av
en rekke homogeniserte matvarer og ekstrakter
fra makroalger.

Lokaliteten det søkes om har en størrelse på
58.5 dekar, og en årlig produksjon på 300 tonn,
for artene butare, sukkertare, fingertare, søl og
stortare. Totalt vil anleggsrammen måle 455 x 130
meter.

Selskapet, som er et datterselskap av Bio-
Form AS, er allerede i gang med å etablere et
foredlingsanlegg ved Øyjordnes. Anlegget skal
blant annet foredle ulike arter av makroalger for
salg i et nasjonalt og internasjonalt marked, og
råvaretilførsel er tiltenkt gjennom akvakulturdrift
og høsting av viltvoksende makroalger.

I søknaden kommer det fram at Norway Natu-
rals har ambisjoner om å være en ledende aktør i
Norge innen akvakultursegmentet, og satsningen
forventes å ha en direkte sysselsettingseffekt på
minimum fem arbeidsplasser.

Over 40 høringsuttalelser
Innen fristen 23. mai, hadde kommunen mot-

tatt over 40 høringsuttalelser i forbindelse med
søknaden fra Norway Naturals. De fleste kommer
fra privatpersoner som utrykker sin bekymring for
etableringen. Både med tanke på det maritime
miljøet, friluftsliv, fiskemuligheter og forringelse av
nærliggende eiendommer.

Sammen med Naturnvernforbundet i Troms
har Midt-Troms Naturlag levert en uttalelse. Der
krever de en kartlegging av fuglelivet for å kunne si
noe om den miljømessige forsvarligheten, spesielt
knyttet til mattilgang, for fuglene som har habitat
i området – noe de mener søknaden mangler. I
tillegg oppfordrer de til en grundigere behandling
av fremmede arter og risikoen for dette.

– Storskala taredyrking kan gi negative effek-
ter på havmiljøet. Store mengder biomasse som
havner på havbunnen kan medføre oksygenman-
gel, endring i biomangfoldet og dårlig økologisk
tilstand på havbunnen. Stort opptak av nærings-
stoffer vil kunne utkonkurrere naturlig tang, tare
og algevekst i sjøen. Dette kan igjen gå ut over
grunnlaget i næringskjeden, fiskebestandene –
og da i siste ende i oss mennesker, skriver Midt-
Troms Naturlag i sin uttalelse.

De påpeker at hvorvidt tareanlegg bidrar til

uønsket spredning av arter, gener og eventuelle
sykdommer i havet, er i foreløpig stor grad uvisst.
De viser videre til ferske resultater fra forsknings-
prosjektet KELPPRO, som peker på at uønskede
arter kan utnytte taredyrkingsanlegg også utenom
vekstsesongen.

– Forum for natur og friluftsliv i Troms mener
at det foreligger klare signaler fra forskning om at
taredyrking ved feil plassering kan gi negative og
vesentlige effekter for fugler. Det kan gå ut over
hekking og næringssøk ved at mattilgangen blir
forstyrret. Felles for disse mulige negative effek-
tene, for en hardt presset sjøfuglbestand, er at
kunnskapene per i dag ikke er gode nok og at det
blant annet for fremmede arter gjelder et føre-var
prinsipp, står det i uttalelsen.

Forstår skepsisen
Ordfører i Sørreisa kommune, Jan-Eirik Nor-

dahl, forklarer at kommunestyret tilbake i 2019
vedtok å avsette det aktuelle arealet i fjorden like
utenfor Tømmervika til tang og tareproduksjon i
kystsoneplanen. Siden har det vært fritt fram for
alle å søke på konsesjonen, noe Norway Naturals
nå har gjort.

– Det viser at kommunen er positiv til denne
etableringen, noe vi også ser i kommunedirektø-
rens innstilling i saken. Vi ønsker å være en god
bokommune, og da er vi helt avhengig av å skape
arbeidsplasser. Dette er gründere som har utvik-
let, investert og brukt tid og ressurser på å skape
arbeidsplasser og det hilser jeg velkommen, sier
ordføreren.

Ordføreren har likevel registrert at det har
kommet inn mange høringsuttalelser i forbindelse
med søknaden.

– Denne næringen er relativt ny og kanskje
ukjent for mange. Da er det ikke så rart at mange
er skeptiske. Men det er en spennende næring,
spesielt hvis vi ser på hvordan havet mer og mer
blir tatt i bruk i forbindelse med matproduksjon –
både nasjonalt og internasjonalt. Så jeg har stor
tro på dette, sier ordføreren.

Nordahl forklarer at det er Troms og Finnmark
fylkeskommune som avgjør om Norway Naturals
skal få konsesjonen, og at Sørreisa kommune kun
er en høringsinstans og har ingen beslutningsmyn-
dighet.

Utvalg for plan og miljø behandlet saken po-
litisk 31. mai. Den skal videre til formannskapet
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7. juni og deretter behandles i kommunestyret, før
den ender hos fylket som skal vedta om selskapet
får konsesjonen.

Folkebladet har vært i kontakt med Norway

Naturals AS som ikke ønsker å kommentere sa-
ken.

Rekordmange barn fikk premie i fjor — nå er
det straks klart for en ny sesong med Turbo-turer

Holmer setter kommuner i skvis
Arkitektnytt – Nyheter – 30. mai 2022 14:00

Hvor gode juridis-
ke mekanismer har
vi for å ta vare på
landskapet? Juris-
ten Christine Myr-
seth tar faget sitt i
bruk for å beskytte
en holme på Helge-
landskysten.

En ny trend ble
spådd i eiendoms-
bransjen i fjor: kjøp og
salg av hele øyer. Det
er imidlertid ikke bare
eventyrere som drømmer om et eget paradis til
havs som legger inn bud hos øymeglerne. Lakse-
oppdrettsindustrien øyner også unike muligheter
– oppdrett på holmer og skjær kategoriseres nem-
lig som landbasert oppdrett. Og mens oppdrett til
havs er svært kostbart, får norske selskaper som
vil drive på land, konsesjon helt gratis. Det legger
akvakulturloven til rette for, en lov som skal «frem-
me akvakulturnæringens lønnsomhet og konkur-
ransekraft innenfor rammene av en bærekraftig
utvikling, og bidra til verdiskapning på kysten».

Jurist Christine Myrseth mener lovgiver har
gjort en tabbe.

– En forskriftsendring i akvakulturlovgivningen
fra 2016 ga sterke insentiver for utbygging av land-
basert oppdrett, men uten å gi gode nok retnings-
linjer for hvilket areal som er mest egnet. Formålet
var konkurransefortrinnet, nå som landbasert opp-
drettsnæring vokser globalt. Det er derimot ikke
gjort nok for å sikre hensynet til hvilket areal som
tas i bruk, sier hun.

Myrseth er utdannet jurist med fordypning in-
nen økosystembasert forvaltning i det marine Ark-
tis og jobber til daglig som fylkeskoordinator for

Forum for natur og friluftsliv i Troms. Fritiden blir
ofte brukt til å utforske hvordan landskap kan bli
ivaretatt, og for å verne det hun mener er en langt
fra ubetydelig øy. Feøya i Fleinvær på Helgeland
ble i 2017 kjøpt opp av lakseoppdrettsselskapet
Gigante Salmon, som allerede er i gang med å
etablere et anlegg på Lille Indre Rosøy i Rødøy
kommune. Fleinvær består av 220 øyer og holmer.
Myrseth er langt fra alene om å mene at å sprenge
ut den ene for å drive oppdrett er en svært dårlig
idé.

«Ja-kommune»
900 000 kroner var prislappen på øya, og sam-

me år som oppkjøpet fikk Gigante Salmon kon-
sesjon for erverv av Feøya til næringsformål. Ut-
byggingen krever imidlertid reguleringsendring, og
prosjektets omfang og karakter en konsekvensut-
redning. Etter flere års prosess og lokal debatt lå
saken i februar i år på kommunens bord, og valget
sto mellom å stanse planen eller gå videre med
konsekvensutredning.

Landbasert oppdrett blir generelt vurdert som
positivt fordi det er lettere å få kontroll med for-
urensning, rømming av fisk og sykdom, sammen-
lignet med åpne havanlegg. Denne erkjennelsen,
sammen med Gildeskåls vedtatte visjon «Vi tør
å være nyskapende» og om å være en «ja-kom-
mune», ble tunga på vektskåla: Et knapt flertall i
plankomiteen stemte for å gå videre med plane-
ne.

Natur og kultur
Vedtaket gikk imidlertid mot et overveldende

flertall av høringssvarene. Av de 49 innspillene var
kun 2 positive til å gå videre med planene. Fare
for å forringe et unikt natur- og kulturlandskap,
å miste biologisk mangfold med rødlistede arter,
koraller, skjellsand og tareskog, og utkonkurrere
annet næringsliv som reiseliv, fiske og friluftsliv
– vedtaket trosser et overveldende flertall av hø-
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ringsinnspillene fra statlige og regionale etater,
lokale interesser, grunneiere og andre berørte.

– Det er ikke bare det enkelte inngrepet, det er
også aktiviteten det fører med seg. Anleggelse av
basseng, fôring, aktivitet, transport og støy. Land-
skap skapes også av den aktiviteten som foregår
i landskapet, slår Myrseth fast.

Hun har personlig tilknytning til området gjen-
nom sin svigerfamilie og bidro til ett av hørings-
innspillene – 22 sider med tekst og bilder. Hun
kan navngi alle fugleartene som hekker her, og
vet nøyaktig hvor stor del av tareskogen som må
fylles igjen i anleggsfasen, og hva som står på
spill.

Og det er nettopp aktiviteten i dagens Flein-
vær, Myrseth også løfter frem som verdifull. Det er
ikke bare uberørt natur, presiserer Myrseth, men
også samspillet mellom natur og kultur som gir
Fleinvær en spesiell karakter.

– Her drives det fortsatt jordbruk og fiske, og
du har også kunstnere og kultur til stede i et auten-
tisk og rått miljø. Det er moderne og tradisjonelle
aktiviteter som lærer av hverandre og skaper uten
å ødelegge noe, forteller Myrseth.

Fordypningsrommet i Fleinvær, The Arctic
Hideaway, representerer aktivitet av nyere art i
øygruppa. En rekke mindre hus, mange på søy-
ler og med minimalt fysisk fotavtrykk, tegnet av
Tyin tegnestue og Rintala Eggertson Arkitekter,
har fått internasjonal omtale for sin varsomme
arkitektur i et viktig landskap. Oppdrettsanlegget
truer verdiene som Fordypningsrommet er tuftet
på: arbeidsro uten forstyrringer fra verken lys eller
lyd.

Nå settes roen i det butikk- og bilfrie været
på spill av omreguleringen. Byggingen av Fordyp-
ningsrommet medførte ingen sprengning. Opp-
drettsanlegget skal etter planen sprenge 500 000
kubikkmeter fjell for etableringen av tre oppdretts-
basseng, på til sammen 176 dekar areal inkludert
oppfylt område.

– Et inngrep blir ofte redusert til noen kvadrat-
meter – det er så lite og så mye areal igjen. Men
det vi mister, er helheten i landskapet som står i
fare for å tape for en næring som kunne vært et
annet sted, sier Myrseth.

Kommuner i skvis
At lokalbefolkningen, Kystfiskarlaget og eksis-

terende næringer motsetter seg den nye industri-

planen, er kanskje ikke overraskende. Statsforval-
teren stiller seg også kritisk, som i sitt høringsinn-
spill vektla natur- og kulturverdiene, men fremhe-
vet først og fremst det kritiske ved å fremme en
reguleringsplan uten forankring i arealplanen. Det
undergraver kommuneplanen som styringsverktøy,
skriver de i sitt innspill.

Spesielt uvanlig var kommunedirektøren Geir
Mikkelsens klare posisjon og anbefaling: Skrin-
legg planen. Et sjeldent klart standpunkt i en ut-
byggingssak fra en kommunedirektør. Kommune-
direktøren i Gildeskål kommune la frem de to alter-
native vedtakene, men vektla ettertrykkelig altså
en anbefaling om å avslutte reguleringsarbeidet.

Bare de siste 15 årene er det gitt om lag 25
tillatelser i Norge til oppdrett av laks på land, ifølge
Fiskeridirektoratet. Det eksisterer imidlertid ingen
nasjonal strategi for landbasert oppdrett i dag,
men fiskeriministeren har uttalt stor tillit til lokal-
og fylkespolitikerne i utviklingen av landbasert
oppdrett. Forvaltningsansvaret i stor grad over-
lates til kommunenivå, i likhet med andre typer
utbyggings- og industriprosjekter.

Svekker rollen
Landskapsarkitekt Kathrine Omnia Strøm er

blant dem som har pekt på forvaltningsproblemet
i utbyggingssaker som denne i Fleinvær. I innleg-
get «Oppdrett på bekostning av uerstattelig natur»
(Dagsavisen, 25.11.21) peker hun på hvordan den
tidligere regjeringen i 2014 innskrenket Statsfor-
valterens bruk av innsigelser og dermed svekker
dens rolle til å ta vare på natur.

Et ytterligere forvaltningsansvar hviler dermed
på kommunen, når henvendelser fra utbyggere av
hyttefelt, vindturbiner og skianlegg, så vel som
oppdrettsanlegg, kommer inn. Kommuner som
Gildeskål blir ofte satt i en skvis mellom å være
nettopp en «ja-kommune» ved å ta imot tilbud
om arbeidsplasser og skatteinntekter eller å ta
vare på eksisterende omgivelser. Jurist Christi-
ne Myrseth mener også det ligger en utfordring i
forvaltningen.

– Her synes jeg ikke det er gjort en god nok
jobb fra lovgivers side for disse konsesjonene. Det
er gitt for mye makt lokalt. Det blir mye ansvar på
den enkelte kommune, som kanskje allerede har
dårlig økonomi og må velge mellom sykehjems-
plasser eller en «ubetydelig» holme.

Samtidig foreslår Myrseth retningslinjer inn i
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lovverket som forplikter til en bedre vurdering av
areal som skal brukes.

– Lokal bestemmelse og selvråderett er viktig,
men når en stor nasjonal satsning skal bygges ut,

slik som landbasert fiskeoppdrett, og konsesjone-
ne blir gitt fra statlig nivå, er det også et nasjonalt
ansvar at regionale og nasjonale verdier ikke går
tapt.

Andre kildereferanser
Fagpressenytt . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30. mai 2022 – 15:20

«I Tromsø inviteres det med på friluftsdag på Holt med guidet
tur»
iTromsø, page 22 – 04. mai 2022
Av: Christine Myrseth

Signering med Knut Stokmo
lørdag 23.11 kl. 13.00 – 14.30

MARI ANDREASSEN leser sin egen novelle
 

MER TE, TORBORG?

PERSPEKTIVET MUSEUM 
STORGATA 95

SANDEL/FABRICIUS 
MENNESKE OG KUNSTNERSKAP 

HØYTLESNING NOVELLE
 

Fredag 6. mai kl. 15.00
 

Formidlingsleder Camilla Erenius leser 
Cora Sandels novelle ”Nr. 31”

28. april kl. 19.00 

En samtale mellom Sandelbiograf Janneken 
Øverland, professor i Nordisk litteratur Henning  

H. Wærp og direktør Marianne A. Olsen  

29. april kl. 15.00 
  

I novellen inviterer hun Torborg Nedreaas  
og Cora Sandel på en kopp te og en  

forfattersamtale ved kjøkkenbordet sitt

BILLETTER KJØPES PÅ BILLETTO.NO

22 ONSDAG 4. MAI 2022 ITROMSØ

FRILUFTSLIV
CHRISTINE MYRSETH

Koordinator i Forum for natur og 
friluftsliv i Troms

Forum for natur og friluftsliv 
Troms og våre tilsluttede orga-
nisasjoner er med i et viktig 
prosjekt fra Norsk friluftsliv i 
forbindelse med Frivillighetens 
år 2022.

Den 10. mai, på Verdens aktivi-
tetsdag, er det Kick-o� på et av 
signalarrangementene i Frivil-
lighetens år. Målet med #sam-
menpåtur er enkelt, men veldig 
viktig- få med �ere ut på tur! 
Det er vårt mest lavterskel 
verktøy for bedre folkehelse, 
inkludering, bolyst og trivsel, 
med på kjøpet får du også na-
turglede og kunnskap om natu-
ren der du ferdes. 

Norsk friluftsliv skriver på sine 
nettsider: «Det er alltid hyggeli-
gere å gjøre ting sammen. Vi 
vet at det å bevege seg og være 
ute, spesielt når vi gjør det 
sammen med andre mennes-
ker, kan gi glede og bedre helse. 
Samtidig vet vi at dørstokkmila 
er lang for mange, og at ikke 
alle kjenner til de mulighetene 
og tilbudene som �nnes i nær-
heten.

Derfor inviterer vi nå hele Norge 
til å løfte sammen for å sørge 
for at enda �ere har noen å 
være ute med. La oss være 
#sammenpåtur!

– Det er møtene mellom men-
nesker som gjør forskjellen. Du 
kan for eksempel invitere med 
noen du ikke kjenner fra før, 
noen du ikke har sett på lenge, 
eller noen du vet om som gjer-
ne kunne ha trengt en tur, tur-
venn eller opplevelse utendørs, 
oppfordrer Refseth.»

FNF Troms er et samarbeidsnett-
verk mellom natur og frilufts-
livsorganisasjoner i Troms der 
disse organisasjonene gjennom 
året inviterer til aktivitet og na-
turglede i kommunene- det er 
altså ikke noe nytt at frivillighe-
ten inviterer til #sammenpåtur. 
Samtidig håper vi at fokuset på 
dette kan bidra til at vi alle blir 
enda mer bevisste på at det er 
plass til enda �ere på tur og at 
det å bli invitert med er veldig 
hyggelig og kan bidra til at dør-
stokkmila blir ekstra kort. 

Lurer du på hva som skjer i 
Troms? I Tromsø inviteres det 
med på friluftsdag på Holt med 
guidet tur i Holtmarka og i Bals-
�ord er det tur! Alle arrange-
ment blir registrert her: https://
norskfriluftsliv.no/bli-med-
sammenpatur-pa-verdens-akti-

vitetsdag-10-mai-oversikt/ og vi 
har også en lokal koordinator, 
Hilde Ovesen i 4H Troms som 
er behjelpelig med registrering 
av aktiviteter, og kan kontaktes 
her: https://4h.no/troms/kon-
takt/ 

Det er ikke for sent å arrangere 
noe 10. mai så har du en idé til 
en lavterskel tur eller aktivitet 
– ta kontakt! 

Vi gleder oss til #sammenpåtur! 
Bli med du også! 

«I Tromsø inviteres det 
med på friluftsdag på 
Holt med guidet tur» 

FRILUFT: Innleggsforfatteren skriver om Verdens Aktivitetsdag. Illustrasjonsbilde.   
 FOTO: GORM KALLESTAD / NTB SCANPIX

FRILUFTSLIV: Christine Myrseth, 
koordinator i Forum for natur 
og friluftsliv i Troms.   
 FOTO: PRESSEFOTO

Forum for natur og
friluftsliv Troms og
våre tilsluttede orga-
nisasjoner er med
i et viktig prosjekt
fra Norsk friluftsliv i
forbindelse med Fri-
villighetens år 2022.
Den 10. mai, på Ver-
dens aktivitetsdag,
er det Kick-off på
et av signalarrange-
mentene i Frivillighe-
tens år.

Målet med #sammenpåtur er enkelt, men vel-
dig viktig- få med flere ut på tur! Det er vårt mest
lavterskel verktøy for bedre folkehelse, inkludering,
bolyst og trivsel, med på kjøpet får du også natur-
glede og kunnskap om naturen der du ferdes.

Norsk friluftsliv skriver på sine nettsider: «Det
er alltid hyggeligere å gjøre ting sammen. Vi vet at
det å bevege seg og være ute, spesielt når vi gjør
det sammen med andre mennesker, kan gi glede
og bedre helse. Samtidig vet vi at dørstokkmila
er lang for mange, og at ikke alle kjenner til de
mulighetene og tilbudene som finnes i nærheten.

Derfor inviterer vi nå hele Norge til å løfte sam-
men for å sørge for at enda flere har noen å være
ute med. La oss være #sammenpåtur!

– Det er møtene mellom mennesker som gjør

forskjellen. Du kan for eksempel invitere med noen
du ikke kjenner fra før, noen du ikke har sett på
lenge, eller noen du vet om som gjerne kunne ha
trengt en tur, turvenn eller opplevelse utendørs,
oppfordrer Refseth.

FNF Troms er et samarbeidsnettverk mellom
natur og friluftslivsorganisasjoner i Troms der dis-
se organisasjonene gjennom året inviterer til akti-
vitet og naturglede i kommunene- det er altså ikke
noe nytt at frivilligheten inviterer til #sammenpåtur.
Samtidig håper vi at fokuset på dette kan bidra til
at vi alle blir enda mer bevisste på at det er plass
til enda flere på tur og at det å bli invitert med er
veldig hyggelig og kan bidra til at dørstokkmila blir
ekstra kort.

Lurer du på hva som skjer i Troms? I
Tromsø inviteres det med på friluftsdag på Holt
med guidet tur i Holtmarka og i Balsfjord er
det tur! Alle arrangement blir registrert her:
https:/ norskfriluftsliv.no/bli-medsammenpatur-pa-
verdens-aktivitetsdag-10-mai-oversikt/ og vi har
også en lokal koordinator, Hilde Ovesen i 4H
Troms som er behjelpelig med registrering av akti-
viteter, og kan kontaktes her: https:/4h.no/troms/
kontakt/

Det er ikke for sent å arrangere noe 10. mai så
har du en idé til en lavterskel tur eller aktivitet – ta
kontakt!

Vi gleder oss til #sammenpåtur! Bli med du
også!
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Det er ufattelig hva folk har lidd seg igjennom i skjul her i over to 
måneder. Søndag ble endelig noen nye titalls mennesker evakuert 
fra stålverket i Mariupol som fortsatt er under ukrainsk kontroll. 
Ifølge ordføreren i byen som BBC snakket med, er folk på 
grensen mellom liv og død.

Sylvi Listhaug later som om integreringen går feil vei i Norge. Det blir for dumt. Da 
Frp-leder Sylvi Listhaug sparket i gang forrige ukes landsmøte med sin partilederta-
le, var det med velkjente advarsler mot det hun kaller for «svenske tilstander».  Det 
betyr likevel ikke at Listhaug bør tegne skremmebilder og late som 
om dårlig integrering og kriminalitet er et økende problem i Norge.VG Dagbladet

Marerittet i Mariupol Listhaug bør roe seg

Lena Røsæg Olsen
Fylkesleder

Mari-Ann Benonisen 
Nestleder

Åshild Østlyngen
Nestleder Norsk Sykepleierforbund 
Troms og Finnmark

n Etter to år med pandemi er 
det også i år et mørkt bakteppe 
da vi skulle markere 1. mai, der 
solidaritet, demokrati og frihet 
er fundamentet i markeringen. 
Krigen i Ukraina utsetter be-
folkningen for lidelser og man-
ge lever under umenneskelige 
forhold. Norsk sykepleierfor-
bund (NSF) støtter kampanjen 
#NursesforPeace som fordøm-
mer krigshandlingene, og at 
sykepleiere og helsearbeidere i 
Ukraina må få lov til å gjøre job-
ben sin uten frykt for å bli påført 
skade på seg selv eller pasien-
tene de jobber for. Vi har nylig 
lest om jordmor Lina Thingstad 
fra Tromsø som oppholder seg i 
grenseområdet mellom Roma-
nia og Ukraina for å hjelpe å bi-
stå nykninger der.

 Til tross for en urolig verden 
vil NSF Troms og Finnmark løf-
te frem rett til heltid som helt 
avgjørende for god kvalitet og 
pasientsikkerhet, rett kompe-
tanse i helse- og omsorgssekto-
ren og sikre et godt arbeidsmi-
ljø.  

n Rundt 25 prosent av syke-
pleierstillinger som ble lyst ut 
i 2021 i helse- og omsorgssek-
toren i Troms og Finnmark var 
deltid, på landsbasis var tallet 
40 prosent. Det varierer imid-
lertid stort fra kommune til 
kommune, og mellom de ulike 
helseforetakene. Senja kom-
mune lyste ut 51 prosent som 
deltidsstillinger og Harstad 
fulgte hakk i hæl med 42 pro-
sent. Vi registrerer samtidig at 
80 prosent av stillingene i Alta 
og Tromsø lyses ut som heltid, 
det er bra!  

n Heltid er for de neste helt 
nødvendig for å kunne betale 
regninger, ha mulighet til å ta 

opp boliglån og kunne forsør-
ge seg selv og sin familie. Det 
gjelder også for sykepleiere. Å 
jobbe deltid gir en uforutsigbar 
økonomi, arbeidstid og fritid. 
Stor andel deltidsarbeid kan gå 
ut over kvaliteten på tjenestene, 
og svekke pasientsikkerheten. 
Når vi i tillegg vet at det man-
gler nesten 7.000 sykepleiere, er 
det meningsløst av arbeidsgiver 
å tilby stillinger helt ned mot 30 
prosent!  

n NSF mener at heltidsarbeid 
skal være en rettighet og må 
oppnås uten økt helgebelast-
ning. Det å jobbe maks tredje 
hver helg er et viktig prinsipp 
for sykepleiere. Vi vet at ar-
beidstidsordninger og arbeids-
belastning er viktige bidrag for 
å beholde og rekruttere syke-
pleiere. En av fem sykepleiere 
slutter før det er gått ti år. I til-
legg ser vi i år en kritisk ned-
gang i søkere til sykepleierut-
danningen sammenliknet med 
2021. UiT Harstad har hele 36 
prosent nedgang.  

n Politikere og administrativ 
ledelse oppfatter store stillin-
ger som fordyrende og støtter 
derfor ikke alltid tiltak for å få 
til en heltidskultur. Paradokset 
er at kommunesektoren innen-
for helse - og omsorg i Troms 
og Finnmark brukte 139 milli-
oner kroner på vikarutgifter i 
2020, mens sykehusene i fylket 
brukte til sammen 75 millioner 
kroner. Dette viser at pengene 

ons, men brukes på kortsiktige 
og dyre løsninger.  

n NSF støtter regjeringens am-
bisjoner om å styrke arbeidsta-
kers rettigheter. Hurdalsplatt-
formen slår fast at hele og faste 
stillinger skal være standarden 
i helsetjenestene. Forslaget om 
en egen opptrappingsplan for 
heltid, og det at regjeringen 
vil satse på modeller med økt 
grunnbemanning er interes-
sant. Dette er viktige momenter 
for å beholde ansatte og styrke 
rekrutteringen til yrker som det 
er kritisk mangel på.  

n Årets lønnsoppgjør er allere-
de i gang, og er en gylden mu-
lighet for arbeidsgiversiden til 
å bedre lønns- og arbeidsvilkår 
for sykepleiere. Økt lønn er et 
sentralt virkemiddel med tanke 
på å beholde og rekruttere livs-
viktig kompetanse, og sammen 
med hele faste stillinger vil det 
bidra til å sikre kvaliteten i helse 
og omsorgstjenesten. Det fortje-
ner pasienten!

MENINGSYTRERE: Fylkesleder Lena Røsæg Olsen, nestleder Mari-Ann Benonisen og nestleder Åshild Østlyn-
gen i Norsk Sykepleierforbund Troms og Finnmark. Pressefoto

Heltid vil sikre kvaliteten til pasienten 

Christine Myrseth
Koordinator FNF Troms

n Forum for natur og 
friluftsliv Troms og 
våre tilsluttede organisasjoner 
er med i et viktig prosjekt fra 
Norsk friluftsliv i forbindelse 
med Frivillighetens år 2022. 
Den 10 mai, på Verdens aktivi-
tetsdag, er det Kick-of på et av 
signalarrangementene i Frivil-
lighetens år. Målet med #sam-
menpåtur er enkelt, men veldig 
viktig- få med nere ut på tur! 
Det er vårt mest lavterskel verk-
tøy for bedre folkehelse, inklu-
dering, bolyst og trivsel, med 

på kjøpet får du også naturglede 
og kunnskap om naturen der du 
ferdes.

n Norsk friluftsliv skriver på 
sine nettsider:

«Det er alltid hyggeligere å gjø-
re ting sammen. Vi vet at det å 
bevege seg og være ute, spesielt 
når vi gjør det sammen med an-
dre mennesker, kan gi glede og 
bedre helse. Samtidig vet vi at 
dørstokkmila er lang for man-
ge, og at ikke alle kjenner til de 
mulighetene og tilbudene som 
onnes i nærheten. Derfor invi-
terer vi nå hele Norge til å løfte 

sammen for å sørge for at enda 
nere har noen å være ute med. 
La oss være #sammenpåtur!

n FNF Troms er et samarbeids-
nettverk mellom natur og fri-
luftslivsorganisasjoner i Troms 
der disse organisasjonene gjen-
nom året inviterer til aktivitet 
og naturglede i kommunene- 
det er altså ikke noe nytt at fri-
villigheten inviterer til #sam-
menpåtur. Samtidig håper vi at 
fokuset på dette kan bidra til at 
vi alle blir enda mer bevisste på 
at det er plass til enda nere på 
tur og at det å bli invitert med er 
veldig hyggelig og kan bidra til 

at dørstokkmila blir ekstra kort.
n Lurer du på hva som skjer 
i Troms? I Tromsø inviteres 
det med på friluftsdag på Holt 
med guidet tur i Holtmarka og 
i Balsnord er det tur! Alle ar-
rangement blir registrert, og vi 
har også en lokal koordinator, 
Hilde Ovesen i 4H Troms, som 
er behjelpelig med registrering 
av aktiviteter, og kan kontaktes.
Det er ikke for sent å arrangere 
noe 10. mai så har du en ide til 
en lavterskel tur eller aktivitet 3 
ta kontakt!

n Vi gleder oss til #sammenpå-
tur! Bli med du også

Sammen på tur

Økt lønn er et sentralt 
virkemiddel med 
tanke på å beholde 
og rekruttere livsvik-
tig kompetanse, og 
sammen med hele 
faste stillinger vil det 
bidra til å sikre kvalite-
ten i helse og omsorgs-
tjenesten

Forum for natur og
friluftsliv Troms og
våre tilsluttede orga-
nisasjoner er med
i et viktig prosjekt
fra Norsk friluftsliv i
forbindelse med Fri-
villighetens år 2022.
Den 10 mai, på Ver-
dens aktivitetsdag,
er det Kick-off på
et av signalarrange-
mentene i Frivillighe-
tens år.

Målet med #sammenpåtur er enkelt, men vel-
dig viktig- få med flere ut på tur! Det er vårt mest
lavterskel verktøy for bedre folkehelse, inkludering,
bolyst og trivsel, med på kjøpet får du også natur-
glede og kunnskap om naturen der du ferdes.

Norsk friluftsliv skriver på sine nettsider:
«Det er alltid hyggeligere å gjøre ting sammen.

Vi vet at det å bevege seg og være ute, spesielt
når vi gjør det sammen med andre mennesker,
kan gi glede og bedre helse. Samtidig vet vi at
dørstokkmila er lang for mange, og at ikke alle

kjenner til de mulighetene og tilbudene som fin-
nes i nærheten. Derfor inviterer vi nå hele Norge
til å løfte sammen for å sørge for at enda flere har
noen å være ute med. La oss være #sammenpå-
tur!

FNF Troms er et samarbeidsnettverk mellom
natur og friluftslivsorganisasjoner i Troms der dis-
se organisasjonene gjennom året inviterer til akti-
vitet og naturglede i kommunenedet er altså ikke
noe nytt at frivilligheten inviterer til #sammenpåtur.
Samtidig håper vi at fokuset på dette kan bidra til
at vi alle blir enda mer bevisste på at det er plass
til enda flere på tur og at det å bli invitert med er
veldig hyggelig og kan bidra til at dørstokkmila blir
ekstra kort.

Lurer du på hva som skjer i Troms? I Tromsø
inviteres det med på friluftsdag på Holt med guidet
tur i Holtmarka og i Balsfjord er det tur! Alle ar-
rangement blir registrert, og vi har også en lokal
koordinator, Hilde Ovesen i 4H Troms, som er be-
hjelpelig med registrering av aktiviteter, og kan
kontaktes. Det er ikke for sent å arrangere noe
10. mai så har du en ide til en lavterskel tur eller
aktivitet – ta kontakt!

Vi gleder oss til #sammenpåtur! Bli med du
også
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40%
Alle varer*

   

Apotek 1 Bardufoss
feirer 1 år
tirsdag 12. april
Bli med på feiringen – vi markerer med 

gode tilbud og servering av kaffe og kake. 

Velkommen!

Apotek 1 Bardufoss. Øvreveien 2, Domussenteret. Tlf.: 77 83 83 39. Åpningstider: mandag-fredag: 10–18, lørdag: 10–15

Tilbudet gjelder 12. og 13. april 2022, så langt beholdningen rekker. * Gjelder ikke legemidler, medisinsk forbruksmateriell og allerede rabatterte produkter. 

Gjelder tirsdag og onsdag

Selv om påska er 
starta, er det mange 
påsketurer som skal 
tas. Statens vegvesen 
har ei klar oppfordring 
til alle som har det 
travelt med å komme 
seg på påskeferie.

TRAFIKK

Kari Anne Skoglund

karianne@nye-troms.no

3 Statens vegvesen vil at du skal 
være litt «kylling i påsketraok-
ken». Du skal kanskje på norges-
ferie, på hytta, til svigerfamilien 
eller til venninnegjengen. Husk 
at du også skal trygt hjem igjen, 
sier vegdirektør Ingrid Dahl Hov-
land i ei pressemelding.

Oppfordringa går ut til deg en-
ten du fredag ettermiddag er klar 
for hytta ved Altevatn, skal på 
dagstur til Målselv nellandsby, 
skal til en isoskekonkurranse ved 
en fylkesvei du ikke kjører ofte 
på, skal på påskemiddag med 
storfamilien, eller skal på bytur i 
løpet av påska.

Hun er samtidig tydelig på at 
vegmyndigheten har som ambi-
sjon å unngå det som skjer mer 
eller mindre hver påske, nemlig 
at menneskeliv går tapt og for 
mange blir hardt skadde i tra-
okken. For å oppnå det ber hun 

traokantene om å senke farta, og 
vegdirektøren kommer med kon-
krete tips til hvordan du kan være 
en god påskebilist.

3 Tilpass farta etter vær- og fø-

reforhold, bruk bilbelte, kjør rus-
fritt, pakk bilen riktig, planlegg 
turen og ha oppmerksomheten 
på veien, sier Dahl Hovland.

For de som skal over nellover-

ganger eller andre utsatte veis-
trekninger kommer hun med ei 
ekstra påminning.

3 Både fordi kjøreforholdene 
kan være utfordrende og fordi 

du som sjåfør kanskje ikke kjører 
der så ofte. Så planlegg reisen din 
godt og pakk varme klær, mat og 
god tid i påskebagasjen, oppfor-
drer hun.

SENK FARTA: Statens vegvesen ber påsketrafikantene ha i mente at de også skal komme trygt hjem fra påskeutfarter. ILLUSTRASJONSFOTO: MARIUS MIKALSEN

Oppfordrer deg til å være 
en «kylling» i trafikken

Fylkesrådet tildeler millionbeløp til 
drift av de fem friluftsrådene og For-
um for natur og friluftsliv (FNF) i 
Troms og Finnmark.

Friluftsrådene har et særlig fokus 

på lavterskel friluftsliv i nærmiljøet. 
De bidrar til tilrettelagte turmål, tur-
kassetrim, friluftsskoler og utstyrsba-
ser. 

En rekke av fylkets frivillige natur- 

og friluftslivsorganisasjoner er tilslut-
tet samarbeidsforumene FNF Troms 
og FNF Finnmark. De representerer 
rundt 21.000 medlemmer fra blant 
annet turlag, speidere, jeger- og fis-

kerforeninger. Forumet fremmer or-
ganisasjonenes arbeid, fungerer som 
kompetansebygger og bidrar til å sik-
re medvirkning i areal- og planproses-
ser. Sammen med friluftsrådene har 

de også en viktig rolle i arbeidet med 
bærekraftig besøksforvaltning.

Ishavskysten friluftsråd og Midt-
Troms friluftsråd får begge 215.000 
kroner hver i denne tildelinga.

1,4 millioner til friluftsrådene

Fylkesrådet tildeler
millionbeløp til drift
av de fem friluftsrå-
dene og Forum for
natur og friluftsliv
(FNF) i Troms og
Finnmark.

Friluftsrådene har
et særlig fokus på lav-
terskel friluftsliv i nær-
miljøet.

De bidrar til tilrettelagte turmål, turkassetrim,

friluftsskoler og utstyrsbaser.
En rekke av fylkets frivillige naturog friluftslivs-

organisasjoner er tilsluttet samarbeidsforumene
FNF Troms og FNF Finnmark. De representerer
rundt 21.000 medlemmer fra blant annet turlag,
speidere, jeger- og fiskerforeninger. Forumet frem-
mer organisasjonenes arbeid, fungerer som kom-
petansebygger og bidrar til å sikre medvirkning i
areal- og planprosesser. Sammen med friluftsrå-
dene har de også en viktig rolle i arbeidet med
bærekraftig besøksforvaltning.

Ishavskysten friluftsråd og Midt- Troms frilufts-
råd får begge 215.000 kroner hver i denne tildelin-
ga.

Gir 1,4 mill. kroner til friluftsrådene
iTromsø, page 14 – 12. april 2022
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Barn kjørte snøscooter 
– foreldre anmeldes
Søndag ble tre scooterførere anmeldt for 
ulovlig ferdsel i utmark, i området Blåtindan i 
Balsfjord. Det melder Troms politidistrikt.
I tillegg anmeldes foresatte etter at både en 
7-åring og 12-åring ble sett kjørende på 
scooter i Kåfjord.

Anmeldelsene kommer som et resultat av 
politiets kontroll av motorferdsel i utmark i 
samarbeid med Statens naturoppsyn.

Gir 1,4 mill. kroner til  
friluftsrådene
Fylkesrådet gir til sammen 1,4 millioner kro-
ner til drift av de fem friluftsrådene i fylket, og 
til Forum for natur og friluftsliv i Troms og 
Finnmark. Ishavskysten friluftsråd, hvor 
Tromsø er en del, får 215.000 kroner.

– Friluftsrådene og FNF er avgjørende driv-
krefter for friluftsliv, bolyst og folkehelse i 
Troms og Finnmark, sier Ronald Wærnes (Sp), 
fylkesråd for økonomi og kultur.

Hasardiøs kjøring på 
Sør-Tromsøya
En ung mann er fratatt førerkortet på grunn 
av drøy og uansvarlig kjøring.

Sjåføren skal ha kjørt på rødt lys, i svært 
høy hastighet, i et tettbebygd strøk på Sør-
Tromsøya. Politiet betegner kjøringen som 
«hasardiøs» i en Twitter-melding.

Den unge mannen er fratatt førerkortet og 
politiet oppretter sak.

Karls Fisk & Skalldyr  
sendte 10.000 kroner i 
påskegave til Lyngen 
Røde Kors.
I lys av skredulykkene i Lyngen 
den siste tiden, bestemte de an-
satte hos Karls Fisk og Skalldyr 
seg for å overføre 10.000 kroner 
til Lyngen Røde Kors.

– Dette er ikke første gang. Vi 
ønsker alltid å bidra til at lokale 
helter kan utføre sitt arbeid skik-

kelig, sier daglig leder Karl Alber-
th Hansen.

Blant annet har bedriften tidli-
gere gitt bidrag til Kreftforenin-
gen i Tromsø og barneavdelingen 
på UNN.

– Enorm innsats
– Røde Kors gjør en enorm inn-
sats sammen med både Norsk 
Folkehjelp og nødetatene. De har 
ikke den sterkeste økonomien, så 
vi ønsker å hjelpe til der vi kan, 
sier Hansen.

– Forhåpentligvis er det ikke 
nødvendig med �ere utrykninger 
til skredulykker, men vi håper 
pengene kommer godt med like-
vel, sier Hansen.

Nå �yter innboksen over med 
mennesker som hyller tiltaket.

– Vil hjelpe dyktige mennesker
– Vi har fått masse �ne tilbake-
meldinger. Det setter vi selvsagt 
pris på, men det er ikke grunnen 
til at vi gjør dette. Vi vil hjelpe 
dyktige mennesker som risikerer 

egen helse for å hjelpe andre, sier 
Hansen.

Daniel Larsen, leder i Lyngen 
Røde Kors hjelpekorps, er svært 
takknemlig for pengegaven fra 
Karls Fisk og Skalldyr.

– Vi setter umåtelig stor pris på 
den. Den vil bety veldig mye for 
den daglige drifta vår, og vil gå 
direkte til utstyr og kursing av 
medlemmene, sier han.

VEGARD FORSLAND BRAATHEN
nyheter@itromso.no

Påskegave til Lyngen Røde Kors: – De fortjener den hjelpen de kan få

GAVMILD: Karl-Alberth Hansen 
og Karls Fisk og Skalldyr gir 
10.000 kroner i gave til 
Lyngen Røde Kors.  
 FOTO: TOM BENJAMINSEN

Statsforvalteren i  Nordland slår nok en gang fast at 
pistol- og leirdueskytebanen i Tromsdalen er lovlig  
anlagt, og at skyting kan foregå på banen.

Det melder statsforvalteren 
(tidligere fylkesmannen) i 
Nordland i en pressemelding.

I april i �or vedtok statsfor-
valteren av Tromsø kommune 
ikke hadde anledning til å forby 
skyting på skytebanen som lig-
ger cirka en km nedenfor «Gut-
ta på Skauen» i Tromsdalen.

Etter at vedtaket ble fattet av 
statsforvalteren ba kommunen 
og aksjonsgruppa «Folkeaksjo-
nen for et åpent Tromsdalen 
turområde» at vedtaket skulle 
gjøres om.

Det er denne henstillingen 
som statsforvalteren nå svarer 
på – og svaret er altså nei.

– Tragisk
– Det er tragisk at statsforvalte-
ren har brukt så lang tid på å 
komme til en konklusjon. Det 
kan få store konsekvenser for 
Tromsdalen, sier Tone Marie 
Myklevoll, leder i kommune- og 
byutviklingsutvalget i kommu-
nen.

Skytterne får beholde skyte-
banen – og statsforvalterens 
vedtak kan ikke påklages så-
framt ikke Kommunal- og dis-
triktsdepartementet endrer 
statsforvalterens vedtak.

– Vi har fått beskjed fra de-
partementet at de ikke ønsket å 

ta saken opp til behandling før 
statsforvalteren hadde sagt sitt. 
Nå håper vi at departementet 
kan behandle saken raskt slik at 
saken er avgjort før sommerne, 
sier Myklevoll.

Det er imidlertid opp til de-
partementet å velge på selv-
stendig grunnlag om man skal 
gå inn i sake som såkalt «over-
ordnet myndighet».

Skuffet
Myklevolls kollega Jarle Heit-
mann – som leder kommunens 
kultur-, idretts- og friluftsutsal-
get – er også sku�et over at 
skytebanesaken nok en gang 
ikke går kommunens vei.

– Vi får bare ta det til forelø-
pig etterretning av statsforval-
teren har landet på dette 
vedtaket, så få vi se hva den vi-
dere prosessen bringer. Kom-
munen har jo ønsket at 
departementet skal se på saken 
på selvstendig grunnlag, og det 
håper vi på at de skal gjøre, sier 
Jarle Heitmann, leder i kultur-, 
idretts- og friluftsutvalget i 
kommunen.

– Kommunens egen skyld
Leder i Tromsø Jeger og Fisk, 

Øyvind Hilmarsen, sier at kri-
tikken mot at ting har tatt så 

lang tid å få avgjort må falle på 
kommunens egen kappe.

– Det er kommunen som har 
gjort at ting har dratt ut i tid og 
som ikke har forholdt seg til 
statsforvalterens vedtak, sier 
Hilmarsen.

Ifølge ham har konsekvense-
ne for hans forening vært alvor-
lige.

– Kommunens handlinger 
har ført til at vi har vært avskå-
ret fra å drive med vår lovlige 
virksomhet i fem år, så vi er jo 
selvfølgelig glade for at statsfor-
valteren har opprettholdt sitt 
tidligere vedtak om at banene 
er lovlig anlagt, sier han.

Hilmarsen sier at foreningen 
nå legger opp til å starte opp 

med normal virksomhet til 
sommeren igjen.

– Vi holder på med planleg-
gingen av oppstart igjen, og vi 
skal i dialog med kommunen 
over påske for å drøfte dette, 
sier skytterlagslederen.

CHRISTER PEDERSEN
Christer.Pedersen@itromso.no

Statsforvalteren: – Skytebanen 
er lovlig og skytterne får bli

LOVLIG: Pistol- og leirdueskytebanen i Tromsdalen er lovlig anlagt, og skytterne har anledning til å 
skyte der, har Statsforvalteren i Nordland endelig vedtatt. 

Fylkesrådet gir til sammen 1,4 millioner kroner til drift av de fem
friluftsrådene i fylket, og til Forum for natur og friluftsliv i Troms og
Finnmark.

Ishavskysten friluftsråd, hvor Tromsø er en del, får 215.000 kroner.
– Friluftsrådene og FNF er avgjørende drivkrefter for friluftsliv, bolyst og

folkehelse i Troms og Finnmark, sier Ronald Wærnes (Sp), fylkesråd for
økonomi og kultur.
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1,4 millioner til FNF og friluftsrådene
Radio Nordkapp – 06. april 2022 15:38

Fylkesrådet tildeler millionbeløp til drift av
de fem friluftsrådene og Forum for natur og
friluftsliv (FNF) i Troms og Finnmark. Se forde-
lingen nederst.

– Friluftsrådene og FNF er avgjørende driv-
krefter for friluftsliv, bolyst og folkehelse i Troms
og Finnmark, sier fylkesråd for økonomi og kultur,
Ronald Wærnes (Sp).

Friluftsrådene har et særlig fokus på lavters-
kel friluftsliv i nærmiljøet. De bidrar til tilrettelagte
turmål, turkassetrim, friluftsskoler og utstyrsbaser.
Mer og bedre utetid i skolen har fokus gjennom
fellesprosjektet Læring i friluft, og ivaretakelse av
stier og løyper sikres gjennom arbeidet med plan
for friluftslivets ferdselsårer. I tillegg er friluftsråde-
ne viktige bindeledd opp mot frivilligheten.

– Å bidra til gode møteplasser og sikre ram-
mevilkårene for frivilligheten er ekstra viktig nå i
Frivillighetens år. FNF’ene er strålende eksempler
på hvordan allmennhetens interesser kan ivaretas
gjennom bredt samarbeid, sier Wærnes.

Fakta om Forum for natur og friluftsliv (FNF)
En rekke av fylkets frivillige natur- og frilufts-

livsorganisasjoner er tilsluttet samarbeidsforume-
ne FNF Troms og FNF Finnmark. De represente-
rer rundt 21.000 medlemmer fra blant annet turlag,
speidere, jeger- og fiskerforeninger m.fl. Forumet

fremmer organisasjonenes arbeid, fungerer som
kompetansebygger og bidrar til å sikre medvirk-
ning i areal- og planprosesser. Sammen med fri-
luftsrådene har de også en viktig rolle i arbeidet
med bærekraftig besøksforvaltning.

– Både areal, anlegg, aktivitet og allemanns-
retten løftes av friluftsrådene og FNF. De er dyk-
tige aktører som jobber med hele tiltakskjeden
i friluftslivet og legger grunnlaget for rike friluft-
stilbud for befolkningen. De er avgjørende sam-
arbeidspartnere for fylkeskommunen og bidrar til
formidabel verdiskaping for både samfunnet og
den enkelte, avslutter Wærnes.

Finnmark friluftsråd
215.000 kroner
Nord-Troms friluftsråd
215.000 kroner
Ishavskysten friluftsråd
215.000 kroner
Midt-Troms friluftsråd
215.000 kroner
Midtre Hålogaland friluftsråd
215.000 kroner
Forum for natur og friluftsliv Troms
215.000 kroner
Forum for natur og friluftsliv Finnmark
145.000 kroner
Totalt
1,4 millioner kroner

Andre kildereferanser
Finnmark Fylkeskommune . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 06. april 2022 – 12:31

Leverte merknad på Lille Rosta-planene
Nye Troms – 09. mars 2022 15:48
Av: Kristine Aarhaug

Forum for natur og friluftsliv (FNF) Troms har
sendt inn merknad til Kommunal- og distrikts-
departementet angående detaljregulering av
Lille Rosta. Foreløpig har ikke Statsforvalte-
ren i Troms og Finnmark oversendt saken til
departementet som Målselv kommune ba om.

Digital måned
1 mnd digital tilgang
Digital kvartal
3 mnd digital tilgang
Komplett helår
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Papirutgaven og elektronisk tilgang i 12 mnd
Velg et abonnement for å se mer informasjon.
Tilgang alle artikler i 24 timer (kr. 35,-): Send

til

NB: Tjenesten virker bare med norske mobil-
numre og forutsetter at mobilabonnementet ikke
er sperret for kjøp av innholdstjenester.

Andre kildereferanser
Nye Troms, page 12 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10. mars 2022 – 05:30

Friluftslivet kritisk til mer oppdrett: – Et eksempel på et sys-
tem som ikke fungerer
iTromso.no – 04. mars 2022 08:00
Av: Trond Karlstrøm

Representanter for friluftslivet kritiserer det
nye forslaget til kystsoneplan for Tromsøregio-
nen, hvor det åpnes opp for havbruk i fem nye
områder.

Sist oppdatert:
– Vi blir ikke beroliget av vurderingene som

her er gjort. Ingenting tilsier at dette kommer til å
gå bra.

Det sier Christine Myrseth, koordinator for Fo-
rum for natur og friluftsliv (FNF).

Havbruk i fem nye områder
Tromsø kommune har, sammen med kommu-

nene Balsfjord og Karlsøy, lagt Kystsoneplanen for
Tromsøregionen ut på høring. De skriver at de øns-
ker en kontrollert og bærekraftig vekst i regionen i
fiskeri- og havbrukssektoren, reiseliv og sjøtrans-
port, samtidig som dette skal avveies mot miljø-
og klimahensyn og andre samfunnsinteresser.

– Det er i planområdet totalt avsatt 18 nye
områder til alle arter, skriver de og fortsetter:

– For å imøtekomme ønsket om forutsigbar-
het og fremtidig vekst, åpner planen for havbruk
i fem nye områder: Indre Malangen, Straumsfjor-
den, Balsfjorden, området mellom Nord-Kvaløya
og Helgøya, samt området ved Spenna.

– Friluftsliv er en totalpakke
Fristen for å komme med innspill til kystsone-

planen var 18. februar, og blant dem som kom
med innspill var FNF. Deres innspill var ført i pen-
nen av forumets koordinator Christine Myrseth.

Hun forteller at de stiller seg undrende til kyst-

soneplanens konsekvensutredning. Hun mener
det at de ulike aspektene av friluftslivet er stykket
opp gjør at konsekvensene av økt havbruk frem-
står som et mindre inngrep enn det egentlig vil
bli.

– Alt er fragmentert, men tenker man på fri-
luftsliv er det en totalpakke. Konsekvensutrednin-
gen gjenspeiler ikke hvilken effekt dette vil ha for
friluftslivet. Det handler om hvilket bilde man på-
legger folk, sier Myrseth til iTromsø.

Advarer mot torskeoppdrett
Myrseth er også kritisk til planens risikorap-

port.
– Hvor mye risiko skal man egentlig ta for vår

allmenning? Folk er ikke klar til å ofre mer av sine
allmenne rettigheter. Det er vanlig folk som må ta
byrden av dette, de vil blant annet kunne miste
sine muligheter til å fiske sei. For reiselivet er dette
heller ikke gunstig, sier Myrseth.

Hun trekker fram betydningen av oppdrettsfrie
fjorder.

– Det er kun noen få igjen i Troms, og mange
er tilknyttet viktige vassdrag for anadrom fisk, sier
Myrseth og fortsetter:

– I planen har de foreslått oppdrett av torsk
midt i områder hvor anadrom fisk beiter. Og disse
fiskene skyr gjerne torsken, torsken er en predator
for dem.

Myrseth setter spørsmålstegn ved at torske-
oppdrett nevnes som et alternativ i planen.

– Torskeoppdrett er noe Havforskningsinstitut-
tet advarer mot. Vi vet ikke helt hva konsekvense-
ne av dette er for villtorsken.
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I sitt innspill anbefaler de blant annet at
Straumsfjorden, Balsfjorden, Ullsfjorden og Grøt-
sundet forblir oppdrettsfrie.

– Vi må tenke på de oppdrettsfrie sonene vi
har nå som viktig naturkapital. Det å verne fjorder
er jo ikke negativt, det øker jo produksjonen av
naturlige råvarer, sier Myrseth.

– Ikke fremtidsrettet
Mens hun har flere innsigelser mot innholdet i

kystsoneplanen, gir hun likevel en tommel opp til
prosjektledelsen.

– De har vært inkluderende, og flinke til å
svare på spørsmål i prosessen. De har ikke ansva-
ret for konsekvensutredningen og hvordan man
planlegger havbruk. Vi mener at dette ikke er en
fremtidsrettet utvikling av havbruk. Det ser vi ikke
i denne planen, sier Myrseth.

Hun håper at det vil skje en fundamental end-
ring i hvordan nye havbruksområder planlegges.

– Kanskje man kan ha anlegg nærmere hver-

andre, opp mot industriområder eller nærmere
byer? Det ville vært positivt for blant annet reiseliv,
foreslår Myrseth.

– Vi prøver å forholde oss saklig til dette. Det
handler om synliggjøring av konsekvensene. Det-
te er et eksempel på et system som ikke fungerer.
Det er politiske mål som ikke er samordnet med
miljø.

FNFs innspill ble sendt på vegne av Birdlife
Troms, Norges Jeger- og Fiskerforbund Troms,
Naturvernforbundet Troms, 4H Troms, Nordnorsk
Botanisk Forening, Troms Turlag og Midt-Troms
Turlag. I tillegg har FNF tett dialog med lokale lag,
foreninger og ressurspersoner i store plansaker.
Indre Balsfjord Jeger- og fiskerforening, Vestre
Balsfjord grunneierlag og Nordkjosbotn grunneier-
lag stiller seg bak FNFs uttalelse i saken.

Publisert:

Sist oppdatert:

Ny høringsradar for natur og friluftsliv
Folkebladet, page 14 – 22. jan. 2022
Av: Ida Larsen
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Fylkesråd i Troms og Finn-
mark, Bjarne Rohde (SV), 
ber kunnskapsministeren 
om å avlyse eksamen for 
elever på videregående 
skole til våren.

KORONAVIRUSET

Det betyr en videreføring av 
det som ble bestemt i �or, da 
regjeringen avlyste eksamen 
grunnet koronapandemien.

Nå står en ny eksamen foran 
elever som har vært igjennom 
nesten to år med restriksjoner 
og tiltak. Fylkesråden er be-
kymret for gjennomføring av 
eksamen for disse.

– På mange måter er avgang-
selevene nå enda mer rammet 
av pandemien en �orårets av-
gangselever. To av tre år på vi-
deregående er blitt sterkt 
preget av dette som vi må kun-
ne kalle en unntakstilstand i 
den videregående skolen. Årsa-
kene til at eksamen ble avlyst i 
�or er på mange måter forster-
ket nå. Et år med kraftige re-
striksjoner er blitt til to for 
disse elevene. Vi kan ikke late 
som om eksamen kan gjen-
nomføres som vanlig for disse, 
elevene må bli hørt, sier Bjarne 
Rohde (SV).

Skolene har, siden pandemi-
en gjorde seg gjeldende i landet 
mars 2020, vært preget av di-
verse tiltak. De har tidvis vært 
stengt i korte og lange perioder 
og det har også vært forskjellige 
tiltak på forskjellige skoler et-
tersom smittetallene har vari-
ert.

Rohde mener at forutsigbar-
het nå er viktig. Nå ber fylkesrå-
den statsråden ta grep.

– Etter to år med usikkerhet, 

plutselige endringer og store 
vanskeligheter med å kunne 
planlegge skoleløpet, både for 
elever og lærere, trengs det nå 
forutsigbarhet. Forutsetninge-
ne elevene har, for å nå sitt po-
tensiale på eksamen er ikke 
likt. Det er ikke akseptabelt at 
hvor hardt skolene har blitt 
rammet, kan bli avgjørende for 
om eleven når sitt potensiale 
på eksamen.

– Jeg oppfordrer derfor sterkt 
til at kunnskapsministeren al-
lerede nå skaper ro i skolen ved 
å sørge for at eksamen også i 
2022 avlyses. Fokus må nå ret-
tes mot å skape en god skoleh-
verdag framover.

Stor psykisk belastning
Det er ikke bare det rent faglige 
som har fått fylkesråden til å 
komme til denne konklusjo-
nen. Også andre forhold tilsier 
at eksamen ikke bør avholdes.

– Vi ser stadig �ere fagfolk 
som rykker ut med stor bekym-
ring for hvordan pandemien 
har virket på den psykiske hel-
sen til folk og da spesielt for 
våre unge. Det ser ut til at det 
kan ha vært langt mer ødeleg-
gende for mange enn vi har 
trodd. Det fulle bildet har vi 
ikke enda, men vi vet etter min 
mening tilstrekkelig til å kon-
kludere med at for mange har 
dette vært veldig tøft. Å legge 

eksamenspress på elever som i 
mange tilfeller ikke har fått gå 
på skolen fysisk, men hatt et 
skoleliv på teams i store deler 
av de to siste årene, er ikke rett-
ferdig. For mange har den psy-
kiske belastningen vært stor. 
Når det gjelder det faglige er 
det også på det rene at digital 
undervisning ikke er en fullgod 
erstatning. Dermed har også 
undervisningen vært mangel-
full. Dette til tross for beun-
dringsverdig innsats fra våre 
dyktige lærere.

Alternative løsninger
Uten eksamen får elevene selv-
sagt ikke eksamenskarakter i 

vitnemålet. Rohde sier det �n-
nes alternative løsninger som 
er blitt brukt før og som nå bør 
hentes fram igjen.

– Det �nnes mange andre 
måter å bedømme eleven på. 
Disse ble tatt i bruk i år forrige 
skoleår og bør kunne benyttes 
også i år. At elevene ikke får tatt 
eksamen er ikke noe nytt. Det 
har vi sett før. Både tidligere 
under pandemien og før det. 
Det �nnes det løsninger på. Det 
viktige nå er å gi elever og læ-
rere forutsigbarhet, avslutter 
fylkesråden.

IDA LARSEN
ida.larsen@folkebladet.no

Fylkesråd vil avlyse vårens  
eksamen på videregående

FYLKESRÅD: – Etter to år med usikkerhet, plutselige endringer og store vanskeligheter med å kunne planlegge skoleløpet, både for 
elever og lærere, trengs det nå forutsigbarhet, sier fylkesråd for kunnskap og integrering, Bjarne Rohde (SV).  
 Foto: Troms og Finnmark fylkeskommune

25. januar lanserer Forum 
for natur og friluftsliv  
Høringsradaren – et nytt 
verktøy som gjør at alle 
lettere kan følge med på 
politiske planer som på-
virker natur og friluftsliv 
der de bor.

– Høringsradaren er et fantas-
tisk verktøy og godt nytt for alle 
som er glade i naturen, og som 
vil at alle skal ha god tilgang til 
friluftsområder, sier Dag Terje 
Klarp Solvang, generalsekretær 
i Turistforeningen.

Myndighetene sender ut en 

overveldende strøm av saker 
som påvirker natur og frilufts-
liv på høring hvert år. Ofte 
handler sakene om at natur 
forsvinner eller forringes.

– Hensikten med høring er jo 
at borgerne skal kunne si ifra 
om sine interesser og meninger 
på demokratisk vis. Men det er 
så vanskelig å få oversikt over 
alle sakene at det går ut over 
lokaldemokratiet, sier FNF-ko-
ordinator i Akershus og pro-
sjektleder for Høringsradaren, 
Maria Tesaker.

For å gjøre noe med dette har 
Forum for natur og friluftsliv i 
samarbeid med IT-selskapet 
Kantega utviklet Høringsrada-
ren. Her kan folk enkelt få over-

sikt over viktige høringer i sin 
kommune med frister og len-
ker til mer informasjon om 
hver sak. Det er også enkle for-
klaringer på hvordan man kan 
påvirke.

– Natur og friluftslivsorgani-
sasjoner har lenge gravd fram 
og holdt oversikt over sakene 
som har størst betydning for 
natur- og friluftslivsinteressene 
i hele landet. Med Høringsrada-
ren kan vi spre dette ut til langt 
�ere mye raskere, på en mer 
oversiktlig måte, avslutter Sol-
vang.

IDA LARSEN
778 52 000
ida.larsen@folkebladet.no

Ny høringsradar for natur og friluftsliv

HØRINGSRADAR: Nå kan alle følge med på politiske planer som 
påvirker natur og friluftsliv der en bor. Bildet er tatt på vei til Segla 
på Senja.  Foto: Sindre Thoresen Lønnes

25. januar lanserer
Forum for natur og
friluftsliv Høringsra-
daren – et nytt verk-
tøy som gjør at alle
lettere kan følge med
på politiske planer
som påvirker natur
og friluftsliv der de
bor.

– Høringsradaren
er et fantastisk verktøy
og godt nytt for alle som er glade i naturen, og som
vil at alle skal ha god tilgang til friluftsområder, sier
Dag Terje Klarp Solvang, generalsekretær i Turist-
foreningen.

Myndighetene sender ut en overveldende
strøm av saker som påvirker natur og friluftsliv
på høring hvert år. Ofte handler sakene om at

natur forsvinner eller forringes.
– Hensikten med høring er jo at borgerne skal

kunne si ifra om sine interesser og meninger på
demokratisk vis. Men det er så vanskelig å få
oversikt over alle sakene at det går ut over lokal-
demokratiet, sier FNF-koordinator i Akershus og
prosjektleder for Høringsradaren, Maria Tesaker.

For å gjøre noe med dette har Forum for natur
og friluftsliv i samarbeid med IT-selskapet Kante-
ga utviklet Høringsradaren. Her kan folk enkelt få
oversikt over viktige høringer i sin kommune med
frister og lenker til mer informasjon om hver sak.
Det er også enkle forklaringer på hvordan man
kan påvirke.

– Natur og friluftslivsorganisasjoner har len-
ge gravd fram og holdt oversikt over sakene som
har størst betydning for natur- og friluftslivsinter-
essene i hele landet. Med Høringsradaren kan vi
spre dette ut til langt flere mye raskere, på en mer
oversiktlig måte, avslutter Solvang.
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Vi feirer Frivillighetens år 2022 i Troms!
Nye Troms, page 26 – 21. jan. 2022
Av: Christine Myrseth
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n Han ble i 2012 dømt til lovens stren-
geste straf etter å ha utført de verste 
terrorhandlinger noen gang på norsk 
jord, sommeren for vel ti år siden. Nå 
må samfunnet være vitne til at terroris-
ten forsøker å slippe ut fra fengsel.

n Etter drøyt ti år bak murene forsøker 
altså terroristen, som i mine øyne ikke 
er verdt nok til å benevnes med navn, 
å få bedre soningsforhold bak mure-
ne, og aller helst prøveløslates. Etter å 
ha drept 77 uskyldige menneskeliv en 
midtsommerdag i 2011.

n Tirsdag startet rettssaken i Skien kretsfengsel der terroristen 
begjærer seg løslatt fra forvaringsstrafen han ble idømt i Oslo 
tingrett etter terrorangrepene.

n Hva føler familiene og de nærmeste etterlatte til alle de som ble 
drept i terrorhandlingen i regjeringskvartalet og på Utøya? Hva 
føler de som slapp fra det med bare skader, men med livet i be-
hold? Hva føler egentlig Norges befolkning når terroristen nå har 
fått saken sin opp i det norske rettssystemet igjen?

n Jeg føler avsky. Jeg føler avmakt. Jeg føler kvalme, og jeg føler 
skam. Skam over at det i det hele tatt åpnes en ørliten mulighet 
for at terroristen skal kunne få lettere soningsforhold. Få kontakt 
med andre fanger. Eller i verste fall slippe ut på åpen gate. Der han 
kan trefe på deg eller meg, sånn helt hypotetisk.

n Ja, vi har et rettssystem i Norge som sikkert gir terroristen rett 
til å få sin sak for domstolen igjen, ti år etter dommen. Men nei, 
det er ingen med normal rettsforståelse som skjønner logikken 
i det. Med mindre man skulle dele terroristens gale tankesett og 
ideologi.

n Dessverre er det noen som gjør det. Faktisk altfor mange. Siste 
beviset kom under Tromsø Arbeiderparti sitt digitale medlemsmø-
te denne uka, der «noen» kom seg med på den digitale plattformen 
og ytret sin klare støtte til terroristen. Midt inne i en organisasjon 
som ble rammet så inn i hjerterota den sommerdagen i 2011.

n Terroristen ble i 2012 kjent skyldig i 77 drap, og dømt til lovens 
strengeste straf, 21 års forvaring med en minstetid på 10 år. Det 
siste er årsaken til at det norske samfunnet nå er nødt til å føre sa-
ken igjen. Til en prislapp det kunne vært interessant å onne ut av.

n Det er likevel det minste problemet når terroristen igjen har fått 
medias lys over seg. Med nazihilsen og med sine syke ideologiske 
plakater på veske og dressjakke. Samtidig som han skal vise at han 
er blitt «ufarlig» og «normal».

n Ingen tror terroristen kommer ut nå, eller for den saks skyld 
slipper med lettere soningsforhold. Selv om hans forsvarer pro-
sederer på det. Statsadvokatens påstand om fortsatt forvaring vil 
garantert få gehør hos rettens dommer.

n 77 mennesker ble revet bort av terroristen i 2011. Basert på en-
keltdommer i drapssaker skulle det kanskje tilsi 770 år, eller mer, 
bak murene, sånn i teorien. At terroristen etter ti år i det hele tatt 
får ei ny behandling av saken, vekker avsky. Jeg tror ikke jeg er 
den eneste som føler det slik, heldigvis.

n Det enste som mangler er at en kommersiell tv-kanal om veldig 
mange år, hvis terroristen noen gang slipper fri, gjør ham til «ek-
spertkommentator» på ett eller annet felt. Da blir jeg helt «matt» &

YTRINGER Ingen forlanger at Nord-Norge skal være selvforsynt med ledere, eller at krav til kompetanse skal 
avvikes under jakten på de rette personene. Poenget er at nærsynte leteaksjoner i hovedstaden 
kan bli en begrenset aktivitet mellom kvartalene, i stedet for å ta den krevende øvelsen det er å 
løfte blikket i et langstrakt land.

Galskapens teater 
satt i rettssystem
LEDER FREDAG 21. JANUAR 2022

Folkebladet

Nærsynte leteaksjoner etter toppledere

Signerte ytringer kan sendes på e-post til redaksjon@nye-troms.no

Jeg føler avsky. Jeg føler avmakt. Jeg føler 
kvalme, og jeg føler skam. Skam over at 
det i det hele tatt åpnes en ørliten mulig-
het for at terroristen skal kunne få 
lettere soningsforhold.

Lederne i Nye Troms er personlige. De gir uttrykk for skribentens holdning.

Ivar Løvland
ivar@nye-troms.no

Christine Myrseth
På vegne av styret i Forum for  
natur og friluftsliv Troms

n Hva hadde Norge vært uten 
frivillighet? Det at andre bruker 
tid på at du og jeg kan benytte 
oss av tilbud for friluftsliv, na-
turkunnskap og for å bevare 
viktige fellesgoder som strand-
sone, oskeelver, hekkeplasser 
for fuglene våre og myr? Fri-
villighetens år er for alle typer 
frivillighet og natur- og fri-
luftslivsorganisasjonene i vårt 
nettverk samarbeider også på 
tvers av type organisasjon og 
tilhørighet, med friluftsråd og 
andre aktører- sammen får vi til 
mye og med glede! Den 18 og 19 
januar markerer Troms og Finn-
mark fylke åpningen av dette 
viktige året og vi håper dere alle 
blir med på feiringen i løpet av 
2022!

Hva er Frivillighetens år – 
og hva er målet for 2022?
«Frivillighetens år 2022 skal fei-
re Norges viktigste lagarbeid! 
Alle lag, foreninger, frivillig-
sentraler, kommuner og andre 
samarbeidspartnere inviteres 
med til å synliggjøre og aktua-
lisere frivilligheten, øke kjenn-
skap og anerkjennelse og til å 
få nere med!» (Frivillighetensar.
no)

n Året er forankret i regjerin-
gens Frivillighetsmelding. Det 
er Frivillighet Norge som har 
fått ansvaret for å planlegge 
og koordinere innsatsen rundt 
året. Det er svært viktige mål for 
dette året for frivilligheten- vi 
trenger å lære mer om våre or-
ganisasjoner, ildsjeler og hva de 
bidrar med. Og vi trenger nere 
på laget, vi ønsker oss enda bed-
re samarbeid med kommuner 
og vi håper på økt støtte til fri-
luftsliv- det lønner seg!

Trenger vi frivilligheten?
Forum for natur og friluftsliv 
Troms er et samarbeidsverk 
bestående av 14 tilsluttede na-
tur- og friluftslivsorganisasjo-
ner og vårt perspektiv på året er 
fra denne «sektoren». Gjennom 
nettverket samarbeider vi for 
felles interesser i Troms- og vi 
ser hver dag eksempler på hva 
organisasjonene bidrar med til 
vårt samfunn- og hvor mye ild-
sjelene legger ned av tid, enga-
sjement og glede over å bidra.

n Friluftsliv, folkehelse, bolyst 
og mestring er områder organi-
sasjonene i «vår» sektor bidrar. 
Turveien du bruker på nær-
turen din har noen tilrettelagt 
og vedlikeholdt, vi har hytter 
vi kan besøke i nellet, aktivite-
ter for alle aldre 3 der spesielt 
barn kan oppleve mestring og 
naturglede gjennom ulike ty-
per friluftsliv. Lære seg oske, 
jakt, bygging, kart, bærsanking, 
båtliv, stjernehimmelen, sam-
hold og mye mer. Hvordan dri-

ve sporløst friluftsliv. Hvordan 
holde seg i form- ute. Dette er 
bidrag som øker bolyst og helse, 
og som gjør det ont å bo både i 
bygd og by- for store og små. Det 
er mange frivillige som bidrar 
til disse tilbudene hver dag.

n Noen organisasjoner bidrar til 
at du og jeg kan lære om fugler, 
sopp og hvordan videreføre 
tradisjonelle høstingsmetoder, 
båtbyggekunsten, se forskjell 
på ulike planter, trær og insek-
ter. Mange bidrar med kartleg-
ginger og med å registrere funn 
i Artsdatabanken- utrolig viktig 
kunnskap for alle som skal vur-
dere både hvilke naturverdier 
vi er så heldige å ha, men også 
hvordan vi kan ta hensyn til 
disse i arealplanlegging. Andre 
jobber for at verdien av natur 
og miljø skal bety mer gjennom 
naturvern og naturglede. Dette 
gjøres av frivillige og bidrar til at 
vi kan ta vare på fellesgodene og 
egenverdien til naturen vår.

Bli med på feiringen!
Frivillighetens år er en feiring 
av våre frivillige og en invitasjon 
til å bli med! I Tromsø blir det 
oosiell åpning den 19 januar 

fra klokken 18 i sentrum- alle er 
velkomne, sjekk ut om din kom-
mune har en markering og bli 
med (obs- overhold smittevern-
regler!). Og i løpet av året kan du 
onne signalarrangementer som 
del av feiringen- og vi vil særlig 
anbefale Friluftslivets uke i sep-
tember med mange notte arran-
gementer i hele landet- og støtt 
gjerne opp om Norsk friluftsliv 
sin satsning #sammenpåtur! 
Vi håper kommuner vil besøke 
sine organisasjoner og frivilli-
ge, at du som enkeltperson blir 
med i en organisasjon eller bare 
prøver en aktivitet -dere er hjer-
telig velkomne!

n FNF Troms består av følgen-
de tilsluttede organisasjoner: 
Troms Turlag, Harstad Turlag, 
Naturvernforbundet Troms, 
Norges Jeger- og oskerforbund 
Troms, Troms Orienterings-
krets, Troms fylkeskystlag, 
Birdlife avd. Troms, Midt-Troms 
Naturlag, Framtiden i våre hen-
der NORD, Nordnorsk botanisk 
forening, 4H Troms, Tromsø 
casting- og nueoskeforening, 
Troms KFUK-KFUM speidere, 
Norges speiderforbund Nord-
Troms krets.

FRIVILLIGHETENS ÅR: 2022 er frivillighetens år i Norge. 
ILLUSTRASJONSFOTO: KNUT SOLNES

Vi feirer Frivillighetens år 
2022 i Troms!

Hva hadde Norge
vært uten frivillig-
het? Det at andre bru-
ker tid på at du og
jeg kan benytte oss
av tilbud for frilufts-
liv, naturkunnskap
og for å

bevare viktige fel-
lesgoder som strand-
sone, fiskeelver,
hekkeplasser for fugle-
ne våre og myr? Frivillighetens år er for alle typer
frivillighet og natur- og friluftslivsorganisasjonene
i vårt nettverk samarbeider også på tvers av type
organisasjon og tilhørighet, med friluftsråd og and-
re aktører- sammen får vi til mye og med glede!
Den 18 og 19 januar markerer Troms og Finnmark
fylke åpningen av dette viktige året og vi håper
dere alle blir med på feiringen i løpet av 2022!

Hva er Frivillighetens år – og hva er målet for
2022? «Frivillighetens år 2022 skal feire Norges
viktigste lagarbeid! Alle lag, foreninger, frivilligsen-
traler, kommuner og andre samarbeidspartnere
inviteres med til å synliggjøre og aktualisere frivil-
ligheten, øke kjennskap og anerkjennelse og til å
få flere med!» (Frivillighetensar. no)

Året er forankret i regjeringens Frivillighets-
melding. Det er Frivillighet Norge som har fått
ansvaret for å planlegge og koordinere innsatsen
rundt året. Det er svært viktige mål for dette året
for frivilligheten- vi trenger å lære mer om våre
organisasjoner, ildsjeler og hva de bidrar med. Og
vi trenger flere på laget, vi ønsker oss enda bed-
re samarbeid med kommuner og vi håper på økt
støtte til friluftsliv- det lønner seg!

Trenger vi frivilligheten? Forum for natur og
friluftsliv Troms er et samarbeidsverk bestående
av 14 tilsluttede natur- og friluftslivsorganisasjoner
og vårt perspektiv på året er fra denne «sektoren».
Gjennom nettverket samarbeider vi for felles inter-
esser i Troms- og vi ser hver dag eksempler på
hva organisasjonene bidrar med til vårt samfunn-
og hvor mye ildsjelene legger ned av tid, engasje-

ment og glede over å bidra.
Friluftsliv, folkehelse, bolyst og mestring er

områder organisasjonene i «vår» sektor bidrar.
Turveien du bruker på nærturen din har noen til-
rettelagt og vedlikeholdt, vi har hytter vi kan besø-
ke i fjellet, aktiviteter for alle aldre – der spesielt
barn kan oppleve mestring og naturglede gjennom
ulike typer friluftsliv. Lære seg fiske, jakt, bygging,
kart, bærsanking, båtliv, stjernehimmelen, sam-
hold og mye mer.

Hvordan drive sporløst friluftsliv. Hvordan hol-
de seg i form- ute. Dette er bidrag som øker bolyst
og helse, og som gjør det fint å bo både i bygd og
by- for store og små. Det er mange frivillige som
bidrar til disse tilbudene hver dag.

Noen organisasjoner bidrar til at du og jeg kan
lære om fugler, sopp og hvordan videreføre tra-
disjonelle høstingsmetoder, båtbyggekunsten, se
forskjell på ulike planter, trær og insekter. Mange
bidrar med kartlegginger og med å registrere funn
i Artsdatabanken- utrolig viktig kunnskap for alle
som skal vurdere både hvilke naturverdier vi er
så heldige å ha, men også hvordan vi kan ta hen-
syn til disse i arealplanlegging. Andre jobber for at
verdien av natur og miljø skal bety mer gjennom
naturvern og naturglede. Dette gjøres av frivillige
og bidrar til at vi kan ta vare på fellesgodene og
egenverdien til naturen vår.

Bli med på feiringen! Frivillighetens år er en
feiring av våre frivillige og en invitasjon til å bli
med! I Tromsø blir det offisiell åpning den 19 ja-
nuar fra klokken 18 i sentrum- alle er velkomne,
sjekk ut om din kommune har en markering og
bli med (obs- overhold smittevernregler!). Og i
løpet av året kan du finne signalarrangementer
som del av feiringen- og vi vil særlig anbefale
Friluftslivets uke i september med mange flotte
arrangementer i hele landet- og støtt gjerne opp
om Norsk friluftsliv sin satsning #sammenpåtur! Vi
håper kommuner vil besøke sine organisasjoner
og frivillige, at du som enkeltperson blir med i en
organisasjon eller bare prøver en aktivitet dere er
hjertelig velkomne!

FNF Troms består av følgende tilsluttede or-
ganisasjoner: Troms Turlag, Harstad Turlag, Na-
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turvernforbundet Troms, Norges Jeger- og fisker-
forbund Troms, Troms Orienteringskrets, Troms
fylkeskystlag, Birdlife avd. Troms, Midt-Troms Na-
turlag, Framtiden i våre hender NORD, Nordnorsk

botanisk forening, 4H Troms, Tromsø casting- og
fluefiskeforening, Troms KFUK-KFUM speidere,
Norges speiderforbund Nord- Troms krets.

Markerte frivillighetens år
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Året 2022 er året for de 
frivillige. Tirsdag ble dette 
markert på rådhuset hvor 
også ordføreren holdt 
tale.
Kulturdepartementet og sam-
arbeidsforumet for frivillige 
organisasjoner, Frivillighet 
Norge, har gått sammen om å 
feire frivilligheten i landet 
gjennom hele 2022. Prosjektet 
har fått navnet «Frivillighetens 
år 2022».

Tirsdag ble feiringen mar-
kert lokalt på rådhuset i Trom-
sø. 

– Uten frivillighet stopper 
Norge, sier Toril Skoglund, 
rådgiver med Ishavskysten fri-
luftsråd, som var en av mange 
som stilte opp på rådhuset.

Mange organisasjoner samlet
Ett av målene ved prosjektet 
er synliggjøre de frivillige som 
står på dag og natt for å sikre 
gode friluftstilbud, leksehjelp, 
integreringstilbud, idrettstil-
bud og støtte til sårbare grup-
per. 

– De er viktig for landet. Det 
de gjør er så betydningsfullt. 
Om en er frivillig har man en 
viktig samfunnsrolle, sier 
Skoglund.

Et annet mål er å øke rekrut-
teringen til frivillige organisa-
sjoner og aktiviteter. 

– Blant annet er korps er vik-
tig. Tenk deg et 17. mai-tog 
uten korps, kommenterer 
Skoglund. 

Selv mener hun at frivillig 
arbeid ikke bare er bra for 
samfunnet, det er også godt 
for helsa. 

– Ikke bare hjelper det at 
man beveger seg mer, men det 
er godt for den mentale helsa 
også. Dette er en sosial ting å 
gjøre, så man slipper å sitte 
alene i sofaen hele dagen, sier 
hun.

Utfordrer ungdomspolitikerne
Christine Myrseth, fylkeskoor-
dinator i Forum for natur og 
friluftsliv, ønsker gjerne å ut-
fordre ungdomspolitikerne til 
å ta mer initiativ til frivillighet.

– Ungdomspolitikerne må 
snakke mer om dette. Jeg tror 
det er skadelig for rekrutterin-
gen når de ikke gjøre det, sier 
hun.

Det er ikke bare ungdom-
mene i politikken som kan ta 
et større steg i retning frivillig-
het.

– Jeg har googlet politikk 
knyttet til frivillighet. Der fant 
jeg ut at det var bestemt i 2015 
at dette var noe som skulle sat-
ses mer på. Det har enda ikke 
skjedd, sier hun.

Nå håper hun på mer støtte 
fra staten og kommunen.

– Vi har greid oss helt OK i 
løpet av pandemien, men vi 
mangler spesielt møteplasser 
hvor vi kan samles. Det er 
gjerne uteplasser vi ønsker 
mer av, og håper dette er noe 
som kan �kses.

– En super ressurs
Fra før har de blant annet en 
møteplass midt i byen.

– Her har vi kontakt med 
natur og friluftsliv midt i byen. 
Det er en �n møteplass for oss 
som organisasjon, sier daglig 
leder for Holt økopark, Ute 
Vogel.

Under pandemien har mu-
lighetene for å videreutvikle 
�ere møteplasser nærmest 

stanset opp. Nå har de bedt 
om nye møteplasser.

– Her er det store mulighe-
ter å utvikle å dyrke grønne 
prosjekter. Det er viktig for oss 
å både støtte og bli støttet. Vi 
vil også bli hørt fordi vi er en 
super ressurs, sier hun.

Frivillige blir utbrent
Noe det ikke har vært snakk 
om tidligere, men som nå er 
kommet fram er at �ere frivil-
lige blir utbrent.

– Vi har jo mange frivillige, 
men det vil ikke si at vi har 
nok. Langt ifra, sier Myrseth.

Det er mange som har et syn 
på frivillighet som lett og en-
kelt arbeid, men det er �ere 
som ikke alltid har det så greit.

– Tenk deg at du har vært på 
arbeid en hel dag og er sliten 
og vil slappe av når du kom-
mer hjem. Men så er det en 
gjeng unger som skal gå på ski. 
Det er ikke lett å si nei til det, 
så man ender opp med å bli 
med på det og stille opp for 
barna. Det kan nesten bli en 
plikt eller byrde, noe som skal 
være en �n ting, sier hun.

For å slippe at dette skjer er 
svaret enkelt.

Flere frivillige.
– Om det er �ere som kan ta 

det ansvaret, er det lettere å si 
nei en dag du ikke klarer. Når 
det er for få folk, er det ikke 
like lett, sier hun.

Utsatte formannskapsmøte
Det var ikke bare de frivillige 
som stilte opp under marke-
ringen, også ordfører Gunnar 
Wilhelmsen og varaordfører 
Marlene Bråthen møtte opp.

– Frivillighet er så mangt, 
sier Wilhelmsen.

Selv sier han også at han ut-
satte formannskapsmøte med 
15 minutter for å delta på mar-
keringen. At det skjer, er sjel-
dent.

– Bare her i Tromsø har vi 
gode eksempler på frivillighet. 
Akkurat nå er det TIFF, snart 
Nordlysfestivalen og etter det 
er det samisk uke, sier han.

CHRISIN GJØVIK
christin.gjovik@itromso.no

Markerte frivillighetens år

STOR MARKERING: Ordfører Gunnar Wilhelmsen, varaordfører Marlene Bråthen og flere frivillige 
organisasjoner møttes under markeringen for frivillighetens år.  FOTO: CHRISTIN GJØVIK

Tingretten vurderer at 
Tromsø-mannen var ruset 
nok til å få førerkortet be-
slaglagt, men er usikker 
på om.
En 53 år gammel Tromsø-mann 
er i Nord-Troms og Senja ting-
rett siktet for kjøring i ruspåvir-
ket tilstand. 

Bakgrunnen er en hendelse 
28. november, der tiltaltes kjø-
retøy ble stoppet i Tromsdalen. 
Siktede forklarte at han hadde 
tatt ADHD-medisin, som han 
ikke hadde resept på, dagen i 
forveien. 

Analyseresultat av blodprøven 
skal derimot ha vist at siktede 
hadde amfetamin i blodet. Ting-
retten vil allikevel ikke konklude-
re med at sjåførens amfetaminrus 
tilsvarte over stra�arhetsgren-
sen på 0,2 promille. Retten peker 
samtidig på skjerpende omsten-
digheter ved kjøringen, som alli-
kevel gjør det aktuelt med tap av 
førerretten for en tidsperiode. 
Kjøringen medførte nemlig et 
tra�kkuhell, da siktede mistet 
kontroll over bilen og kjørte inn i 
en lyktestolpe.

Nord-Troms og Senja tingrett 
har valgt å beslaglegge 53-årin-
gens førerkort inntil saken mot 
han er endelig avgjort. Om sa-
ken ikke er avsluttet inne ut-
gangen av mars 2022 vil siktede 
få førerkortet tilbake.

HELGE SKOG
helge.skog@itromso.no 

53-åring 
mistet 
lappen

Strømbrudd på 
Tromsøya
Arva meldte tirsdag kveld rundt 
klokken 18.00 at et større 
område ved Guleng hadde mis-
tet strømmen. Kunder i områ-
det Stakkevollveien, 
Doktordalen, Grøholtveien, 
Charlottenlund og Ishavsveien 
var rammet.

Først var 600 kunder uten 
strøm.

Telenors bredbåndssignaler i 
området ble også berørt.

Like etter klokken 20.00 var 
strømmen tilbake i området.

LARS ADRIAN GISKE
giske@itromso.no

 BRUDD: Flere opplevde strøm-
brudd tirsdag. 

En 40-år gammel mann 
skal ha kjørt inn i fjellveggen 
i Sentrumstangenten tun-
nel. Nå får han bot.
Tirsdag 21. september klokken 
17.23 krasjet en 40 år gammel 
mann i sentrumstunnelen. Dette 
kommer fram i en fra Nord-
Troms og Senja tingrett.

Siktede kjørte Porschen uten å 
være tilstrekkelig hensynsfull, 
aktpågivende og varsom, idet 
han på grunn av for høy hastig-
het eller en feilfordeling av opp-
merksomheten ikke maktet å 
holde bilen på veien gjennom en 
sving, ifølge tiltalen. Det skal ha 
ført til at han kolliderte i �ellveg-
gen. 

Bilen ble skadet, og mannen 

unnslapp med mindre person-
skader. 

For brudd på veitra�kkloven 
paragraf 31 første ledd, jamfør 
paragraf 3, ilegges 40-åringen en 
bot på 10.000 kroner, eventuelt 
20 dagers fengsel.

JOHANNES YTREBERG MELØE
johannes.ytreberg.meloe@itromso.no

Må ut med 10.000 kroner

DØMT: 40-åring må punge 
ut.  FOTO: MARIUS HANSEN

Året 2022 er året for
de frivillige. Tirsdag
ble dette markert på
rådhuset hvor også
ordføreren holdt tale.

Kulturdepartemen-
tet og samarbeidsforu-
met for frivillige orga-
nisasjoner, Frivillighet
Norge, har gått sam-
men om å feire frivillig-
heten i landet gjennom
hele 2022. Prosjektet har fått navnet «Frivillighe-
tens år 2022»

Tirsdag ble feiringen markert lokalt på rådhu-
set i Tromsø.

– Uten frivillighet stopper Norge, sier Toril
Skoglund, rådgiver med Ishavskysten friluftsråd,
som var en av mange som stilte opp på rådhuset.

Mange organisasjoner samlet
Ett av målene ved prosjektet er synliggjøre de

frivillige som står på dag og natt for å sikre gode
friluftstilbud, leksehjelp, integreringstilbud, idretts-
tilbud og støtte til sårbare grupper.

– De er viktig for landet. Det de gjør er så be-
tydningsfullt. Om en er frivillig har man en viktig
samfunnsrolle, sier Skoglund.

Et annet mål er å øke rekrutteringen til frivillige
organisasjoner og aktiviteter.

– Blant annet er korps er viktig. Tenk deg et
17. mai-tog uten korps, kommenterer Skoglund.

Selv mener hun at frivillig arbeid ikke bare er
bra for samfunnet, det er også godt for helsa.

– Ikke bare hjelper det at man beveger seg
mer, men det er godt for den mentale helsa også.
Dette er en sosial ting å gjøre, så man slipper å
sitte alene i sofaen hele dagen, sier hun.

Utfordrer ungdomspolitikerne

Christine Myrseth, fylkeskoordinator i Forum
for natur og friluftsliv, ønsker gjerne å utfordre ung-
domspolitikerne til å ta mer initiativ til frivillighet.

– Ungdomspolitikerne må snakke mer om det-
te. Jeg tror det er skadelig for rekrutteringen når
de ikke gjøre det, sier hun.

Det er ikke bare ungdommene i politikken som
kan ta et større steg i retning frivillighet.

– Jeg har googlet politikk knyttet til frivillighet.
Der fant jeg ut at det var bestemt i 2015 at dette
var noe som skulle satses mer på. Det har enda
ikke skjedd, sier hun.

Nå håper hun på mer støtte fra staten og kom-
munen.

– Vi har greid oss helt OK i løpet av pande-
mien, men vi mangler spesielt møteplasser hvor
vi kan samles. Det er gjerne uteplasser vi ønsker
mer av, og håper dette er noe som kan fikses.

– En super ressurs
Fra før har de blant annet en møteplass midt i

byen.
– Her har vi kontakt med natur og friluftsliv

midt i byen. Det er en fin møteplass for oss som
organisasjon, sier daglig leder for Holt økopark,
Ute Vogel.

Under pandemien har mulighetene for å vi-
dereutvikle flere møteplasser nærmest stanset
opp. Nå har de bedt om nye møteplasser.

– Her er det store muligheter å utvikle å dyr-
ke grønne prosjekter. Det er viktig for oss å både
støtte og bli støttet. Vi vil også bli hørt fordi vi er
en super ressurs, sier hun.

Frivillige blir utbrent
Noe det ikke har vært snakk om tidligere, men

som nå er kommet fram er at flere frivillige blir
utbrent.

– Vi har jo mange frivillige, men det vil ikke si
at vi har nok. Langt ifra, sier Myrseth.

Det er mange som har et syn på frivillighet
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som lett og enkelt arbeid, men det er flere som
ikke alltid har det så greit.

– Tenk deg at du har vært på arbeid en hel
dag og er sliten og vil slappe av når du kommer
hjem. Men så er det en gjeng unger som skal gå
på ski. Det er ikke lett å si nei til det, så man ender
opp med å bli med på det og stille opp for barna.
Det kan nesten bli en plikt eller byrde, noe som
skal være en fin ting, sier hun.

For å slippe at dette skjer er svaret enkelt.
Flere frivillige. – Om det er flere som kan ta det

ansvaret, er det lettere å si nei en dag du ikke
klarer. Når det er for få folk, er det ikke like lett,

sier hun.
Utsatte formannskapsmøte
Det var ikke bare de frivillige som stilte opp un-

der markeringen, også ordfører Gunnar Wilhelm-
sen og varaordfører Marlene Bråthen møtte opp.

– Frivillighet er så mangt, sier Wilhelmsen.
Selv sier han også at han utsatte formann-

skapsmøte med 15 minutter for å delta på marke-
ringen. At det skjer, er sjeldent.

– Bare her i Tromsø har vi gode eksempler
på frivillighet. Akkurat nå er det TIFF, snart Nord-
lysfestivalen og etter det er det samisk uke, sier
han.

Frivillighet
Folkebladet, page 3 – 20. jan. 2022
Av: Christine Myrseth
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FRIVILLIGHET
AV CHRISTINE MYRSETH
koordinator, styret i Forum for natur og 
friluftsliv Troms

Hva hadde Norge vært uten fri-
villighet? Det at andre bruker 
tid på at du og jeg kan benytte 
oss av tilbud for friluftsliv, na-
turkunnskap og for å bevare 
viktige fellesgoder som strand-
sone, �skeelver, hekkeplasser 
for fuglene våre og myr? Frivil-
lighetens år er for alle typer 
frivillighet og natur- og frilufts-
livsorganisasjonene i vårt nett-
verk samarbeider også på 
tvers av type organisasjon og 
tilhørighet, med friluftsråd og 
andre aktører — sammen får vi 
til mye og med glede! Den 18. 
og 19. januar markerer Troms 
og Finnmark fylke åpningen av 
dette viktige året og vi håper 
dere alle blir med på feiringen 
i løpet av 2022! 

«Frivillighetens år 2022 skal fei-
re Norges viktigste lagarbeid! 
Alle lag, foreninger, frivillig-
sentraler, kommuner og  
andre samarbeidspartnere in-
viteres med til å synliggjøre 
og aktualisere frivilligheten, 
øke kjennskap og anerkjen-
nelse og til å få �ere med!» 
(Frivillighetensar.no)

Året er forankret i regjeringens 
Frivillighetsmelding. Det er 

Frivillighet Norge som har fått 
ansvaret for å planlegge og 
koordinere innsatsen rundt 
året. Det er svært viktige mål 
for dette året for frivillighe-
ten- vi trenger å lære mer om 
våre organisasjoner, ildsjeler 
og hva de bidrar med. Og vi 
trenger �ere på laget, vi øn-
sker oss enda bedre samar-
beid med kommuner og vi 
håper på økt støtte til frilufts-
liv — det lønner seg!

Forum for natur og friluftsliv 
Troms er et samarbeidsverk 
bestående av 14 tilsluttede na-
tur- og friluftslivsorganisasjo-
ner og vårt perspektiv på året 
er fra denne «sektoren». Gjen-
nom nettverket samarbeider 
vi for felles interesser i Troms- 
og vi ser hver dag eksempler 
på hva organisasjonene bidrar 
med til vårt samfunn- og hvor 
mye ildsjelene legger ned av 
tid, engasjement og glede 
over å bidra. 

Friluftsliv, folkehelse, bolyst og 
mestring er områder organi-
sasjonene i «vår» sektor bi-
drar. Turveien du bruker på 
nærturen din har noen tilret-
telagt og vedlikeholdt, vi har 
hytter vi kan besøke i �ellet, 
aktiviteter for alle aldre — der 
spesielt barn kan oppleve 
mestring og naturglede gjen-
nom ulike typer friluftsliv. 
Lære seg �ske, jakt, bygging, 
kart, bærsanking, båtliv, stjer-
nehimmelen, samhold og mye 

mer. Hvordan drive sporløst 
friluftsliv. Hvordan holde seg i 
form — ute. Dette er bidrag 
som øker bolyst og helse, og 
som gjør det �nt å bo både i 
bygd og by — for store og små. 
Det er mange frivillige som 
bidrar til disse tilbudene hver 
dag. 

Noen organisasjoner bidrar til at 
du og jeg kan lære om fugler, 
sopp og hvordan videreføre 

tradisjonelle høstingsmeto-
der, båtbyggekunsten, se for-
skjell på ulike planter, trær og 
insekter. Mange bidrar med 
kartlegginger og med å regis-
trere funn i Artsdatabanken 
— utrolig viktig kunnskap for 
alle som skal vurdere både 
hvilke naturverdier vi er så 
heldige å ha, men også hvor-
dan vi kan ta hensyn til disse i 
arealplanlegging. Andre job-
ber for at verdien av natur og 

miljø skal bety mer gjennom 
naturvern og naturglede. Det-
te gjøres av frivillige og bidrar 
til at vi kan ta vare på fellesgo-
dene og egenverdien til natu-
ren vår.

Frivillighetens år er en feiring av 
våre frivillige og en invitasjon 
til å bli med! Sjekk ut om din 
kommune har en markering 
og bli med. Og i løpet av året 
kan du �nne signalarrange-
menter som del av feiringen 
— og vi vil særlig anbefale Fri-
luftslivets uke i september 
med mange �otte arrange-
menter i hele landet — og 
støtt gjerne opp om Norsk fri-
luftsliv sin satsning #sammen-
påtur! Vi håper kommuner vil 
besøke sine organisasjoner og 
frivillige, at du som enkeltper-
son blir med i en organisasjon 
eller bare prøver en aktivitet 
— dere er hjertelig velkomne!

FNF Troms består av følgende 
tilsluttede organisasjoner: 
Troms Turlag, Harstad Tur-
lag, Naturvernforbundet 
Troms, Norges Jeger- og �s-
kerforbund Troms, Troms 
Orienteringskrets, Troms fyl-
keskystlag, Birdlife avd. 
Troms, Midt-Troms Naturlag, 
Framtiden i våre hender 
NORD, Nordnorsk botanisk 
forening, 4H Troms, Tromsø 
casting- og �ue�skeforening, 
Troms KFUK-KFUM speidere, 
Norges speiderforbund Nord-
Troms krets.

FEIRING: – Frivillighetens år er en feiring av våre frivillige og en 
invitasjon til å bli med! skriver Christine Myrseth.  
 Foto: Nina Frydenlund

 VANSKELIG Å VELGE RIKTIG ANTREKK.

Hva hadde Norge
vært uten frivillig-
het? Det at andre bru-
ker tid på at du og
jeg kan benytte oss
av tilbud for frilufts-
liv, naturkunnskap
og for å bevare

viktige fellesgoder
som strandsone, fiske-
elver, hekkeplasser for
fuglene våre og myr?
Frivillighetens år er for alle typer frivillighet og
natur- og friluftslivsorganisasjonene i vårt nettverk
samarbeider også på tvers av type organisasjon
og tilhørighet, med friluftsråd og andre aktører –
sammen får vi til mye og med glede! Den 18. og
19. januar markerer Troms og Finnmark fylke åp-
ningen av dette viktige året og vi håper dere alle
blir med på feiringen i løpet av 2022!

«Frivillighetens år 2022 skal feire Norges vik-
tigste lagarbeid! Alle lag, foreninger, frivilligsen-
traler, kommuner og andre samarbeidspartnere
inviteres med til å synliggjøre og aktualisere frivil-
ligheten, øke kjennskap og anerkjennelse og til å
få flere med! (Frivillighetensar.no)

Året er forankret i regjeringens Frivillighets-
melding. Det er Frivillighet Norge som har fått

ansvaret for å planlegge og koordinere innsatsen
rundt året. Det er svært viktige mål for dette året
for frivilligheten- vi trenger å lære mer om våre
organisasjoner, ildsjeler og hva de bidrar med. Og
vi trenger flere på laget, vi ønsker oss enda bed-
re samarbeid med kommuner og vi håper på økt
støtte til friluftsliv – det lønner seg!

Forum for natur og friluftsliv Troms er et sam-
arbeidsverk bestående av 14 tilsluttede natur- og
friluftslivsorganisasjoner og vårt perspektiv på året
er fra denne «sektoren». Gjennom nettverket sam-
arbeider vi for felles interesser i Tromsog vi ser
hver dag eksempler på hva organisasjonene bi-
drar med til vårt samfunn- og hvor mye ildsjelene
legger ned av tid, engasjement og glede over å
bidra.

Friluftsliv, folkehelse, bolyst og mestring er om-
råder organisasjonene i «vår» sektor bidrar. Tur-
veien du bruker på nærturen din har noen tilrette-
lagt og vedlikeholdt, vi har hytter vi kan besøke i
fjellet, aktiviteter for alle aldre – der spesielt barn
kan oppleve mestring og naturglede gjennom uli-
ke typer friluftsliv. Lære seg fiske, jakt, bygging,
kart, bærsanking, båtliv, stjernehimmelen, sam-
hold og mye mer. Hvordan drive sporløst friluftsliv.
Hvordan holde seg i form – ute. Dette er bidrag
som øker bolyst og helse, og som gjør det fint å
bo både i bygd og by – for store og små. Det er
mange frivillige som bidrar til disse tilbudene hver
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dag.
Noen organisasjoner bidrar til at du og jeg kan

lære om fugler, sopp og hvordan videreføre tra-
disjonelle høstingsmetoder, båtbyggekunsten, se
forskjell på ulike planter, trær og insekter. Mange
bidrar med kartlegginger og med å registrere funn
i Artsdatabanken – utrolig viktig kunnskap for alle
som skal vurdere både hvilke naturverdier vi er
så heldige å ha, men også hvordan vi kan ta hen-
syn til disse i arealplanlegging. Andre jobber for at
verdien av natur og miljø skal bety mer gjennom
naturvern og naturglede. Dette gjøres av frivillige
og bidrar til at vi kan ta vare på fellesgodene og
egenverdien til naturen vår.

Frivillighetens år er en feiring av våre frivil-
lige og en invitasjon til å bli med! Sjekk ut om
din kommune har en markering og bli med. Og
i løpet av året kan du finne signalarrangementer

som del av feiringen – og vi vil særlig anbefale
Friluftslivets uke i september med mange flotte
arrangementer i hele landet – og støtt gjerne opp
om Norsk friluftsliv sin satsning #sammenpåtur! Vi
håper kommuner vil besøke sine organisasjoner
og frivillige, at du som enkeltperson blir med i en
organisasjon eller bare prøver en aktivitet – dere
er hjertelig velkomne!

FNF Troms består av følgende tilsluttede or-
ganisasjoner: Troms Turlag, Harstad Turlag, Na-
turvernforbundet Troms, Norges Jeger- og fisker-
forbund Troms, Troms Orienteringskrets, Troms
fylkeskystlag, Birdlife avd. Troms, Midt-Troms Na-
turlag, Framtiden i våre hender NORD, Nordnorsk
botanisk forening, 4H Troms, Tromsø casting- og
fluefiskeforening, Troms KFUK-KFUM speidere,
Norges speiderforbund Nord-Troms krets.
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Nordnorsk debatt – Forsiden . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 18. jan. 2022 – 10:04
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